
Nr 48 (1161)   3.12.2013 r.    ISSN 1231-7179    Numer indeksu 328 006

SOCHACZEW

BROCHÓW
IŁÓW

MŁODZIESZYN

NOWA SUCHA
RYBNO
TERESIN

2 zł
(w tym 5% VAT)

Dla kogo 
niższy czynsz

str. 3
Wiadukt 
na finiszu

str. 9

Doceniona 
kultura

str. 12

,,Ziemia" 
w sieci

str. 16

FO
T.

 S
ŁA

W
O

M
IR

 B
U

R
ZY

Ń
S

K
I

WSZYSTKO NA REMONT 
WSZYSTKO NA BUDOWĘ

Szukaj nas 
na:

www. 

ziemia 

-sochaczewska.pl

Usługi ślusarsko-spawalnicze

SPAW - MONTER
- spawanie aluminium
- balustrady, schody
- konstrukcje stalowe

W NUMERZE

 Q 27 listopada sala balowa hotelu Chopin pękała w szwach zarówno na scenie, jak i na 
widowni. Ta pierwsza należała do dzieci i młodzieży z sochaczewskiej szkoły muzycznej,  
zaś publiczność naprawdę wyjątkowo dopisała

Odpowiadamy na 
,,sensacje" Expressu

 Q Wydawca ,,Expressu" z wie-
lostronicowej analizy przygo-
towanej dla Komisji Rewizyjnej 
wybrał wygodne dla siebie frag-
menty, które miały potwierdzić 
tezę założoną jeszcze przed na-
pisaniem tekstu. Ta teza w po-
krętny sposób ma pokazać, że  
w naszym tygodniku dochodzi 
do malwersacji.  
   Prawda jest taka, że nasza  
gazeta, jak żadna inna, podlega 
ścisłej kontroli, zarówno  
wewnętrznej, jak i zewnętrznej. 
Te wyjaśnienia nie przekonu-
ją Expressu, bo kłóci się to ze z 
góry założoną tezą.

więcej str. 2

Środa z 
Chopinem

więcej str. 13

Burmistrz 
zdradza 
szczegóły 
budżetu 2014

 Q Nowe drogi, parking przy PKP, hala spor-
towa przy SP4, boiska dla szkół w Chodako-
wie i Boryszewie to tylko niektóre z inwesty-
cji, jakie miasto planuje na przyszły rok

więcej str. 10-11
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WAŻNE TELEFONY
MOSiR 
46 862-77-59
PEC 
46 862-92-00, 
telefony alarmowe 24h 
604-206-108, 602-789-111
Pogotowie  
energetyczne 
46 862-26-20
Pogotowie gazowe 
(Sime Polska) 
602-343-343, 792-008-866
Pogotowie 
999
Policja 
997, 46 863-72-00
PKP 
19-757

Koleje Mazowieckie
22 364-44-44
PKS 
Grodzisk Mazowiecki, baza 
w Sochaczewie 
46 862-55-12 
Sąd Rejonowy 
46 862-32-64
Schronisko „Azorek” 
791-604-108
791-606-109 (adopcje)
Fundacja „Nero” 
502-156-186

Starostwo Powiatowe 
46 864-18-40, 
46 864-18-73
Straż pożarna 
998, 46 862-23-70
Szpital 
46 864-95-00, 46 864-96-00
MPT Taxi 
191-91
Taxi 
46 862-28-42
USC 
46 862-23-02
Urząd Miejski 
46 862-27-30, 46 862-22-35

Urząd Skarbowy 
46 862-26-04
Zakład Wodociągów i 
Kanalizacji 
46 862-82-30
Zgłaszanie awarii 
sieci wodociągowej i 
kanalizacji sanitarnej 
604-195-867, 696-056-281, 
664-157-699
ZGM 
46 862-81-06, 46 862-93-14
awarie elektryczne 
(tylko ZGM) 660-477-130
awarie  
wodno-kanalizacyjne 
(tylko ZGM)
660-477-129 
ZKM 46 862-99-27 
ZUS 46 862-64-33

Szanowni Państwo!
 

Dnia 7 grudnia 2013 roku o godz. 18:00 w 
kościele p.w. Matki Bożej Różańcowej parafii 
św. Wawrzyńca w Sochaczewie, odbędzie się 
coroczna,uroczysta msza św. żałobna w in-
tencji Zmarłych, w których pochówku uczest-
niczyła nasza firma.

 Liturgię uświetni Chór Towarzystwa 
Śpiewaczego Ziemi Sochaczewskiej pod ba-
tutą Pani Ewy Szałapskiej.

 Serdecznie zapraszamy rodziny, przyja-
ciół i znajomych Zmarłych do wspólnego z 
nami uczestnictwa we mszy.

Przedsiębiorstwo Pogrzebowe Haron
Jadwiga i Zenon Rembiejewscy

ZS-1315 

OGŁOSZENIE

„Można odejść na zawsze,  
by stale być blisko”

ks. Jan Twardowski

Małgorzacie i Arturowi 
Lewandowskim,

Całej Rodzinie oraz bliskim
Wyrazy szczerego żalu i współczucia  

z powodu tragicznej śmierci 

Jakuba 
składa Ewa Piwońska oraz Pracow-

nicy Biura Rachunkowego EPI.
ZS-1356

Bardzo zabolało Janusza 
Szostaka, że, jak napisał w 
swojej gazecie, „zadzwoniła 
do mnie osoba z tego tygo-
dnika z prośbą, abym się u 
nich zareklamował”. Rzecz 
wyglądała tak, że osoba po-
zyskująca reklamy dla na-
szej gazety zadzwoniła pod 
numer widniejący na ogło-
szeniu. Wtedy okazało się, 
że jest to telefon pana Szo-
staka, który za pośrednic-
twem swojej gazety próbuje 
sprzedać samochód.

Warto dodać, że od kil-
ku miesięcy pracuje dla nas 
pani Barbara Lipińska - spe-
cjalistka ds. reklamy,  któ-
ra wcześniej zajmowała się  
pozyskiwaniem ogłoszeń 
dla „Expressu”, i która, jak 
przyznaje, wybrała redak-
cję cieszącą się szacunkiem 
czytelników. Co więcej, cv 
złożyła u nas kolejna oso-
ba zatrudniona wcześniej w  
„Expressie” na stanowisku - 
specjalista ds. reklamy.

Czytelnikom niezorien-
towanym w kwestii sprze-
daży powierzchni reklamo-
wej w gazetach wyjaśniamy, 
iż jest to obecnie istotna 
część działalności każde-
go pisma. Polega ona na śle-
dzeniu pojawiających się 
w mieście i regionie firm, 
ogłoszeń ukazujących się w 
Internecie i czasopismach, i 
zachęcaniu do skorzystania 
z łamów gazety. Kto tego nie 
robi, nie ma ogłoszeń, a co 
za tym idzie pieniędzy na 
działalność wydawniczą. 

Podejrzewam, że gdy-
by nasza gazeta tego nie ro-
biła, pan Szostak oburzał-
by się, że nie przynosimy 

dochodu i liczymy na miej-
skie dotacje. I to zapewne 
fakt, iż stanowimy poważną 
konkurencję na sochaczew-
skim rynku wydawniczym, 
zmusił Janusza Szostaka 
do wysmarowania tekstu, 
któremu nadał znamienny 
nadtytuł „Tajemnicze prze-
pływy gotówki w „Ziemi 
Sochaczewskiej”.

Co do tej kwestii zapew-
niam czytelników, bo Janu-
sza Szostaka i tak nie prze-
konam, że finanse gazety 
podlegają ścisłej kontroli. Za-
równo wewnętrznej, która 
polega na ewidencjonowaniu 
wszystkich ogłoszeń, wysta-
wianiu pokwitowań na dru-
ku KP, a na życzenie klienta 
faktur VAT, i rozliczaniu się z 
Urzędem Skarbowym za po-
średnictwem kasy fiskalnej, 
jak i zewnętrznej Skarbnika 
Miasta, audytora wewnętrz-
nego, czy Komisji Rewizyjnej 
Rady Miejskiej. 

Pan  Szostak z wielostro-
nicowej analizy przygotowa-
nej dla Komisji Rewizyjnej 
wybrał wygodne dla siebie 
fragmenty, które miały po-
twierdzić tezę założoną jesz-
cze przed napisaniem tekstu. 
Ta teza w pokrętny sposób 
ma pokazać, że w kierowa-
nym przeze mnie tygodni-
ku dochodzi do malwersa-
cji. „Wydawca prasy” napisał: 
„Jednak redakcja podaje je-
dynie wpływy z ogłoszeń za-
mieszczanych przez Urząd 
Miejski i podlegle mu pla-
cówki. Zatem te ogłoszenia, 
które Urząd Miejski może 
łatwo sprawdzić i rozliczyć”.  
I jako dowód Janusz Szo-
stak podaje kwotę ok. 30 tys. 

zł, jako zysk „ZS” z reklam 
i ogłoszeń, choć doskona-
le wie, że jest to jedynie kwo-
ta, jaką za ogłoszenia zapłacił 
nam Urząd Miejski i podle-
głe mu jednostki. A dlacze-
go akurat taka kwota pojawi-
ła się w moim sprawozdaniu 
dla Komisji Rewizyjnej? Bo 
o to prosiła. Komisja życzyła 
sobie, aby z całej kwoty, jaką 
uzyskujemy ze sprzedaży po-
wierzchni reklamowej wy-
szczególnić tę, za którą ra-
tusz wykupił ogłoszenia o 
przetargach, uchwałach Rady 
Miejskiej itp. 

Druga mająca niezwykłe 
znaczenie dla „Expressu” 
kwestia to wyimaginowa-
ny przez Szostaka obowią-
zek rozdzielenia w sprawoz-
daniu ogłoszeń drobnych 
i modułowych. Informu-
ję więc, że w żadnej redak-
cji i w żadnych przepisach 
nie ma takiego obowiązku. 

Wszystkie ogłoszenia urzę-
dowe i komercyjne są za-
pisywane w rejestrze pod 
kolejnym numerem ewiden-
cyjnym „zs”, który później 
widnieje przy każdym ogło-
szeniu w gazecie. To po-
zwala łatwo zidentyfikować 
konkretną reklamę, spraw-
dzić ilość emisji, ich koszt i 
wreszcie, czy została w ter-
minie opłacona.

W poniedziałek 25 listo-
pada o godz. 14, za pośred-
nictwem rzecznika UM, 
pan Szostak otrzymał odpo-
wiedzi na wszystkie nurtu-
jące go pytania. Więc gdyby 
chciał, mógł je uwzględnić 
w szkalującym nas artyku-
le. Ale to zburzyłoby tezę o 
„tajemniczych przepływach 
gotówki” w naszej gazecie. 

I jeszcze jedna sprawa. 
Dotychczas w wielu publi-
kacjach „Expressu Socha-
czewskiego” można było 

znaleźć informacje, jak to 
samorządowy tygodnik że-
ruje na podatnikach, otrzy-
mując z kasy miasta kilku-
settysięczny budżet. Po tylu 
latach Janusz Szostak dopa-
trzył się, że jednak sami za-
rabiamy pieniądze. Gratu-
luję strzału w stopę.

Nie zmienia to faktu, że 
dla mnie i pracowników zaj-
mujących się finansami re-
dakcji wysmarowany przez 
Szostaka tekst to potwarz, 
dlatego rozważam oddanie 
sprawy do sądu. 
Jolanta Śmielak-Sosnowska

po. redaktora naczelnego 

PS Podejrzewam, że 
„Express Sochaczewski” nie 
poprzestanie na jednej pu-
blikacji. Dlatego już dziś in-
formuję, że nie będę więcej 
odpowiadać na pomówienia 
tabloidu. Szkoda na to miej-
sca w gazecie.

Tajemnicze przepływy 
gotówki nie w tej gazecie

 Q O tym, że „Express Sochaczewski” wymyślił już niejedną bzdurę, obraził wiele osób i nieraz stawał przed sądem, 
wiedzą już chyba wszyscy w mieście. Teraz wziął na tapetę nasz tygodnik, manipulując faktami i kwotami. 

„Wartość czasu poznaje człowiek dopiero wtedy,
gdy tego czasu już nie ma”.

św. Józef Freinademetz SVD

Słowo na adwent

Finanse ,,Ziemi Sochaczewskiej" podlegają ścisłej kontroli wewnętrznej i zewnętrznej
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REKLAMA

Podstawą do zmniejsze-
nia opłat jest trudna sytu-
acja materialna rodziny. Z 
nowych zasad zostały wyłą-
czone lokale socjalne.

Płać mniej nawet 
o 50 proc.

- Czynsz w lokalach miesz-
kalnych może być mniejszy o 
25 lub nawet 50 proc., w zależ-
ności od dochodów rodziny, a 
dla najsłabiej zarabiających czy 
rencistów to naprawdę duża 
ulga. Dziś najniższa emerytura 
to 831,15 zł. Gdy osoba samot-
na otrzymuje świadczenie niż-
sze niż 831 zł, może liczyć na 
50-procentową ulgę. Jeśli przyj-
miemy, że zajmuje 30- metrowe 
mieszkanie, miesięcznie zaosz-
czędzi niemal 70 zł, a rocznie 
ok. 840 zł  - wyjaśnia Agniesz-
ka Kupryjaniuk, naczelnik Wy-
działu Gospodarki Lokalowej 
UM.

Rada Miejska ustaliła czte-
ry progi dochodowe dla rodzin 
i jednoosobowych gospodarstw 
domowych. Oto one:

 gdy w gospodarstwie do-
mowym wieloosobowym do-
chód na 1 osobę wynosi nie 
więcej niż 75 proc. najniższej 
emerytury (obecnie to 623, 36 
zł) - obniżka 50 proc. 

 gdy w gospodarstwie do-
mowym wieloosobowym do-
chód na 1 osobę wynosi od 75 
proc. do 100 proc. najniższej 
emerytury (od 623, 36 zł do 
831,15 zł) - obniżka 25 proc. 

 gdy w gospodarstwie do-
mowym jednoosobowym do-
chód na osobę wynosi do 100 
proc. najniższej emerytury 
(831,15 zł) - obniżka 50 proc.

 gdy w gospodarstwie 
domowym jednoosobowym 
dochód na osobę wynosi od 
100 proc. do 130 proc. najniż-
szej emerytury (od 831,15 zł do 
1.080,50 zł) - obniżka 25 proc.

Najemca ubiegający się o 
obniżenie czynszu nie może 
mieć zaległości w opłatach za 
używanie lokalu, a jedynym 
wyjątkiem mogą być sytuacje, 

gdy najemca podpisał porozu-
mienie z ZGM o ratalnej spła-
cie długu i dotrzymuje tych zo-
bowiązań. 

- Decyzję o obniżce czyn-
szu na okres 12 miesięcy wydaje 
burmistrz na pisemny wniosek 
najemcy. Po upływie roku, jeśli 
sytuacja finansowa nie ulegnie 
poprawie, można złożyć kolej-
ny wniosek - wyjaśnia A. Ku-
pryjaniuk. 

Najemca ubiegający się 
o obniżkę czynszu musi zło-
żyć deklarację o wysokości do-
chodów wszystkich członków 
gospodarstwa domowego za 
okres pełnych trzech miesięcy. 
W Wydziale Gospodarki Lo-
kalowej oraz Biurze Obsługi 
Klienta (na parterze UM) moż-
na już otrzymać wniosek o ob-
niżenie czynszu. Wnioski na-
leży składać w Biurze Obsługi 
Klienta lub przesyłać do ratu-
sza pocztą. 

Brak wygód - 
mniejszy czynsz

Przy ustalaniu stawki czyn-
szu brany jest także pod uwa-
gę stan techniczny budynku, 
dostępne wygody lub ich brak. 
Wydział Gospodarki Lokalo-
wej pracuje właśnie nad wielo-
letnim planem gospodarowa-
nia zasobem mieszkaniowym, 
w tym nad nowym wykazem 
czynników obniżających lub 
podwyższających czynsz w lo-
kalach komunalnych, gdyż 

część przepisów z 2009 roku, 
gdy uchwalano te zasady, stała 
się nieaktualna. 

- Systematycznie podnosi-
my standard w lokalach miesz-
kalnych i socjalnych, a świad-
czą o tym roczne wydatki na 
remonty, sięgające kilkuset ty-
sięcy złotych. W 2011 roku sze-
roko rozumiana gospodar-
ka lokalowa pochłonęła 788 
tys. zł, a w 2012 już milion zło-
tych.  Nie tylko naprawiamy 
dachy, malujemy klatki schodo-
we, ale wydzielamy w mieszka-
niach łazienki, doprowadzamy 
do nich kanalizację, likwidu-
jemy wspólne kuchnie - mówi 
z-ca burmistrza Stanisław Wa-
chowski, nadzorujący w ratu-
szu sprawy z zakresu gospodar-
ki komunalnej.

Naliczając czynsz dla da-
nego mieszkania ZGM bie-
rze pod uwagę, czy jest tam 
centralne ogrzewanie, ciepła 
woda, czy do wc trzeba wy-
chodzić poza budynek, a może 
lokatorzy korzystają ze wspól-
nej kuchni. Takich czynników 
obniżających stawkę czynszu 
jest aż 8, ale wkrótce dwa z 
nich znikną. 

- Po prostu nie mamy już 
kamienic, w których toale-
ta znajduje się poza budyn-
kiem, a to oznaczało obniżkę 
czynszu o 20 proc. Nie mamy 
też budynków bez dostępu 
do bieżącej wody, a wspólne 
kuchnie i łazienki pozostały 

jedynie przy Grunwaldzkiej 
10 oraz Topolowej 9 i 9A - do-
daje S. Wachowski.

Warto zaznaczyć, że choć 
bazowa stawka czynszu to dziś 
7 zł/m², to realnie lokatorzy pła-
cą średnio 4,45 zł/m². Dlaczego? 
Niemal 80 proc. najemców ko-
rzysta ze wskazanych wyżej ob-
niżek czynszu.  

Wykup mieszkanie 
za 1 proc.

Pod koniec października 
sochaczewscy radni zmienili 
zasady sprzedaży mieszkań 
komunalnych, które na 
własność mogą przejąć ich 
dotychczasowi najemcy. Chodzi 
przede wszystkim o wysokość 
bonifikaty udzielanej lokatorom 
zainteresowanym wykupem 
lokalu. Ustalono, że osoby 
wykupujące mieszkanie przed 
31 grudnia 2014 roku skorzystają 
z 99 proc. bonifikaty, tj. przejmą 
swoje M za 1 proc. ceny rynkowej. 
W kolejnych latach ulga udzielana 
przez miasto zacznie spadać. 
W 2015 za lokal trzeba będzie 
zapłacić 25 proc. jego wartości 
ustalonej przez rzeczoznawcę, w 
2016 już 50 proc., w 2017 opłata 
wzrośnie do 75 proc., a w 2018 nie 
będzie już żadnych ulg. 

- Uchwała właśnie weszła 
w życie. 22 listopada Wojewo-
da Mazowiecki opublikował ją 
w Dzienniku Urzędowym Wo-
jewództwa Mazowieckiego, a to 
znaczy, że jest obowiązującym 
prawem i można już składać 
wnioski o wykup mieszkania - 
mówi naczelnik Kupryjaniuk. 

Dziś za przejmowane na 
własność M trzeba zapłacić 
średnio 3-4 tys., a od stycznia 
2015 roku będzie to już kilka-
dziesiąt tysięcy złotych. Ratu-
szowi zależy głównie na zbyciu 
lokali we wspólnotach, gdzie 
ZGM zarządza tylko pojedyn-
czymi mieszkaniami. W tej 
chwili miasto posiada 170 loka-
li w 43 budynkach wspólnot, z 
czego w 27 budynkach pozosta-
ły tylko po 1-3 lokale.  (dw)

Komu przysługuje 
niższy czynsz

 Q 25 listopada zaczęły obowiązywać nowe zasady obniżania czynszu, z których  
mogą skorzystać rodziny o niskich dochodach, zajmujące lokale mieszkalne  
administrowane przez ZGM. 

Obowiązują już nowe zasady obniżania czynszu
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Głównym celem akcji jest 
wyróżnienie i promowanie 
miejsc otwartych na potrze-
by seniorów działających na te-
renie Sochaczewa: kawiarni, 
sklepów, aptek, instytucji  kul-
turalnych, edukacyjnych, re-
kreacyjnych, użyteczności pu- 
blicznej i innych, odpowiada-
jących na potrzeby starszych 
mieszkańców poprzez dostoso-
wanie swojej architektury oraz 
oferowanie produktów, usług i 
zniżek specjalnie skierowanych 
do tej grupy, w których osoby 
starsze czują się miło i swobod-
nie, są godnie traktowane i ob-
sługiwane.

- Certyfikat firmy przychyl-
nie patrzącej na seniorów to no-
bilitacja. Po pierwsze ludzie 
starsi od wieków kojarzeni są 
z mądrością, doświadczeniem, 
rozwagą, a po drugie stanowią 
coraz większą grupę klientów i 
usługobiorców. Przybywa ludzi 
w wieku poprodukcyjnym, któ-
rzy mają nawet niewielkie, ale 
stałe dochody. To wymarzeni 
klienci dla aptek, banków, przy-
chodni lekarskich, firm świad-
czących usługi opiekuńcze, 
zakładów optycznych i wielu 
innych - podkreśla Joanna Ka-
mińska naczelnik Wydziału 
Polityki Społecznej i Ochrony 
Zdrowia UM. 

Miejsca wybrane w ra-
mach akcji otrzymają certyfi-
kat i będą oznaczone specjal-
nym znakiem informującym o 
tym wyróżnieniu. Idea i regula-
min akcji, a także znak graficz-

ny stanowiący podstawę iden-
tyfikacji opracowane zostały 
w ramach programu „Socha-
czewska Karta Seniora”. Zapra-
szamy do nadsyłania zgłoszeń! 
Termin upływa 31 grudnia.

Akcja „Miejsce Przyjazne 

Seniorom” Edycja na rok 2013

 Organizatorem akcji 
„Miejsce Przyjazne Seniorom” 
jest Miasto Sochaczew. Ze stro-
ny organizatora akcję realizu-
je Wydział Polityki Społecz-
nej i Ochrony Zdrowia Urzędu 
Miejskiego w Sochaczewie.

 Kandydaci ubiegający się 
o certyfikat wypełniają formu-
larz zgłoszenia. Powinien zo-
stać złożony w siedzibie Urzę-
du Miejskiego w Sochaczewie, 
lub przesłany na adres mailowy 
projekty.spoleczne@sochaczew.

pl, bądź listownie na adres ul. 
1 Maja 16, 96-500 Sochaczew, 
z dopiskiem: Akcja: „Miejsce 
Przyjazne Seniorom”.

 Zgłoszenia mogą skła-
dać: instytucje; firmy; organi-

zacje; urzędy; osoby fizyczne, 
tj. grupa przynajmniej 10 osób, 
które mogą zarekomendować 
wybrane miejsce  i posiadają 
pisemną zgodę dyrektora, kie-
rownika, właściciela zgłasza-
nego miejsca na otrzymanie 
certyfikatu.

 Instytucja (miejsce) 
ubiegająca się o certyfikat po-
winna: posiadać ofertę spe-
cjalnie skierowaną do osób 
starszych; utrzymywać i roz-
budowywać ofertę; umieć 
dotrzeć do jak najszerszego 
grona seniorów z ofertą; re-

alizować zniżki i rabaty dla 
seniorów w programie „So-
chaczewska Karta Seniora”; 
posiadać architekturę, wy-
posażenie powierzchni użyt-
kowej dostosowane do osób 
starszych; być otwartą na po-
trzeby osób starszych i wy-
chodzić naprzeciw ich oczeki-
waniom.

 Wizytacją zgłaszanych 
miejsc i weryfikacją zgłoszeń 
zajmuje się komisja konkur-
sowa składająca się z przed-
stawicieli: Urzędu Miejskiego 
w Sochaczewie, organizacji 
działających na rzecz senio-
rów, przedstawicieli senio-
rów.

 Organizatorzy zastrze-
gają sobie prawo do ponownej 
wizytacji wybranego miejsca w 
celu zweryfikowania, czy w dal-
szym ciągu spełnia ono kryte-
ria programu, a w przypadku 
stwierdzenia niespełniania ww. 
kryteriów do odebrania certyfi-
katu oraz znaku.

 Uroczyste ogłoszenie 
wyników wraz z wręczeniem 
certyfikatów odbędzie się naj-
później w lutym 2014 roku.

 Wszelkie dodatkowe in-
formacje można uzyskać w 
Urzędzie Miejskim w Socha-
czewie, w Wydziale Polityki 
Społecznej i Ochrony Zdrowia, 
mieszczącym się w budynku 
Kramnic Miejskich w Socha-
czewie u zbiegu ulic 1 Maja/
Wąskiej/Warszawskiej (wejście 
od ul. 1 Maja, II piętro), lub tele-
fonicznie - tel.: 46 862 22 35.

Od kilku dni ulica Tar-
taczna ma długo oczekiwa-
ną przez mieszkańców na-
wierzchnię asfaltową. 

Przypomnijmy historię 
obietnic składanych mieszkań-
com tego rejonu, gdy budowa-
no sochaczewską obwodnicę. 
Wówczas przy ul. Tartacznej za-
łożono bazę sprzętu firmy bu-
dującej obwodnicę. Ulica Tar-
taczna, Zduńska, Dolna były 
rozjeżdżone przez ciężkie sa-
mochody przywożące mate-
riały budowlane na obwodni-
cę. Ówczesne władze miasta, 
wraz z inwestorem budującym 
obwodnicę, obiecywały, że po 
oddaniu do użytkowania ob-

wodnicy uliczki te będą utwar-
dzone asfaltem, aby wynagro-
dzić mieszkańcom uciążliwości 
związane z prowadzoną bu-
dową. Obwodnicę oddano do 
użytku, firmy uprzątnęły kon-
tenery i barakowozy, a o obiet-
nicach wszyscy zapomnieli, 
mimo że istnieją protokoły ze 
spotkań ówczesnych władz z 
mieszkańcami. 

Władze miasta się zmieni-
ły, a problem naprawy zniszczo-
nych dróg pozostał. Na szczę-
ście dla mieszkańców obecne 
władze wypełniły zobowiąza-
nia poprzednich. W grudniu 
położony zostanie asfalt na ul. 
Dolnej. (jw)

W niespełna dwa dni so-
chaczewski ratusz rozdał 400 
testów służących do wykonania 
w domowym zaciszu badania 
wykrywającego pierwsze obja-
wy mogące wskazywać na roz-
wój raka jelita grubego. Testy 
przeznaczone były dla miesz-
kańców Sochaczewa - kobiet 
i mężczyzn - w wieku powy-
żej 40 lat. Każdy chętny mógł 
je otrzymać za darmo, należa-
ło jedynie podać numer PESEL.

- Wydawanie testów roz-
poczęliśmy w poniedziałek, o 
godz. 10.00. Pierwszego dnia do 
kramnic przyszło ok. 200 osób, 
we wtorek kolejne 100. Niektó-
rzy prosili o 2-3 opakowania, 
także dla męża, brata. Nie ukry-
wam, że zaskoczyło nas zainte-
resowanie, z jakim spotkała się 
akcja profilaktyczna finansowa-
na przez burmistrza i najpewniej 
trzeba będzie ją powtórzyć. Być 
może uda się to zrobić już na po-
czątku przyszłego roku - mówi 
Joanna Kamińska, naczelnik 
Wydziału Polityki Społecznej i 
Ochrony Zdrowia UM. 

Rak jelita grubego zajmuje 
drugie miejsce pod względem 
zapadalności i umieralności za-
równo u kobiet  jak i mężczyzn 
w naszym kraju. Oficjalne wy-

liczenia podają, że w Polsce na 
raka jelita grubego co godzinę 
umiera jeden zbyt późno zdia-
gnozowany pacjent. Jednym 
z nielicznych wczesnych obja-
wów choroby są mikro krwa-
wienia, do których dochodzi 
w jelicie grubym. Aby wykryć 
niewielkie ilości krwi, należy 
wykonać prosty i wiarygodny 
test płytkowy FOB na obecność 
krwi utajonej w kale. 

To już kolejna akcja pro- 
zdrowotna finansowana przez 
burmistrza Sochaczewa - po 
akcji szczepień seniorów prze-
ciwko grypie czy badaniach 
USG dla dzieci - ale pierwsza z 
tego zakresu. 

- Badania przesiewowe po-
zwalające wykryć pierwsze ob-
jawy raka jelita grubego prowa-
dziliśmy po raz pierwszy, ale z 
pewnością nie ostatni. 400 te-
stów rozeszło się błyskawicznie, 
co mnie bardzo cieszy, bo zmie-
nia się świadomość Polaków, 
coraz bardziej dbamy o zdro-
wie, korzystamy z badań pro-
filaktycznych, przełamujemy 
wstyd. Po zainteresowaniu ak-
cją widać, że program pilotażo-
wy należy powtórzyć, jeśli tylko 
znajdą się na ten cel pieniądze - 
dodaje J. Kamińska. 

 Q 8 grudnia w godz. 15-18 
plac Kościuszki zamieni się 
w fabrykę św. Mikołaja, a to 
za sprawą jego elfów i ich 
świątecznych czarów. Za-
błyśnie więc bożonarodze-
niowa choinka, zaśpiewa-
my wspólnie kolędy, a gdy 
już ściemni się całkiem, 
św. Mikołaj rozda małym i 
dużym dzieciom paczki ze 
słodyczami, bakaliami i jo-
gurtami. 

- W niedzielę centralny plac 
miasta rozbrzmiewać będzie 
kolędami, a wspólnie z Klubem 
Motocyklowym BORUTA MC 
Sochaczew  i artystami z MOK 
wprowadzimy naszych gości w 
świąteczny, bożonarodzenio-
wy nastrój. Nasza impreza po-
łączona zostanie z akcją cha-
rytatywną - zbiórką zabawek i 

artykułów papierniczych, które 
trafią do najmłodszych pacjen-
tów Centrum Zdrowia Dziec-
ka w Warszawie oraz rodziny 
z Trojanowa, która w pożarze 
straciła niemal cały dobytek - 
zachęca Agata Kalińska dyr. 
Centrum Kultury, Sportu, Pro-
mocji, Turystki i Organizacji 
Pozarządowych UM. 

Przypomnijmy, że mat-
ka samotnie wychowująca 
czwórkę dzieci w wieku od 4 
do 13 lat aktualnie przebywa 
w lokalu zastępczym, a spa-
lone mieszkanie jest w trak-
cie remontu. Zarówno dla tej 
rodziny jak i pacjentów CZD 
zbierane będą zabawki, ma-
skotki, książki, kredki, far-
by, kolorowanki itp. Zbiórkę 
przeprowadzą pomysłodaw-
cy akcji, grupa uczniów - wo-
lontariuszy z Gimnazjum nr 2 

w Sochaczewie, którzy czeka-
ją na dary od 15.00 do 18.00 w 
specjalnym namiocie Gimna-
zjum nr 2 z widocznym z da-
leka logo akcji. 

Jeśli dzieci, rodzice, dziad-
kowie zechcą coś podarować 
pacjentom  i poszkodowanej 
rodzinie, proszeni są o dostar-

czenie darów 8 grudnia, na plac 
Kościuszki.

Spotkanie z Mikołajem 
współorganizują m.in.: BAKO-
MA, MARS POLSKA, PROC-
TER&GAMBLE, HELIO, 
spółka SIME POLSKA oraz 
Klub Motocyklowy BORUTA 
MC Sochaczew. 

Szukamy miejsc 
przyjaznych seniorom

 Q W Sochaczewie działa wiele firm i instytucji, które szanują seniorów, przygotowują dla 
nich specjalne oferty, dostosowują swe siedziby do specyficznych potrzeb osób starszych. 
Dlaczego ich nie pokazać, nie wyróżnić? Teraz jest to możliwe w ramach akcji  
„Miejsce Przyjazne Seniorom”.  

Mikołaj zaprasza na plac

Tartaczna ma asfalt

Testy rozeszły  
się błyskawicznie
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Na terenie gminy Te-
resin nieznani sprawcy 
w nocy z 16/17 listopada 
ukradli z terenu plantacji 
1000 świerków o wartości 
20.000 zł. Prawdopodobnie 
sprawców kradzieży było 

kilku i musieli dysponować 
dużym samochodem, któ-
rym wywieźli skradzione 
drzewka. 

Sprawę kradzieży bada-
ją  policjanci z komisariatu 
w Teresinie. (jw)
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Na wielu stadionach w 
całej Polsce przyjął się zwy-
czaj rzucania rac świetl-
nych na boisko w czasie 
meczu piłkarskiego. Zwy-
czaj ten nie ma jednak nic 
wspólnego ze sportowym 
zachowaniem. Odpalanie i 
rzucanie rac jest wykrocze-
niem, które podlega karze. 

16 listopada w cza-
sie meczu piłkarskiego KS 

Bzura Chodaków i Bug 
Wyszków z trybun kibiców 
odpalono i rzucono racę na 
boisko. Na meczu tym byli 
obecni policjanci zabezpie-
czający porządek. Zatrzy-
mano 7 kibiców, którzy zo-
stali ukarani mandatami 
na kwotę 1900 zł. Może na-
stępnym razem zastanowią 
się nad skutkami swoich 
zachowań. (jw)

We wtorek 26 listopa-
da, na ul. Toruńskiej, w po-
bliżu straży pożarnej, nie-
znani sprawcy podpalili 
pojazd, który służył jako 
stróżówka przy budowa-
nych garażach. Pożar szyb-

ko ugasiła straż, która do 
akcji gaśniczej miała tylko 
kilkaset metrów. Wezwa-
no też policję, która będzie 
prowadziła postępowanie, 
zmierzające do wykrycia 
sprawców podpalenia. (jw)

Policja poszukuje świad-
ków potrącenia 77-letniej 
kobiety, do którego doszło 7 
listopada tego roku.

7 listopada około 20:20, 
nieznany mężczyzna mię-
dzy 50 a 70 rokiem życia, 
kierujący samochodem 
osobowym koloru ciemne-
go, potrącił przechodzącą 
przez przejście dla pieszych 
77-letnią kobietę. Do zda-

rzenia doszło na przejściu 
dla pieszych rozdzielonym 
wysepką, bez sygnalizacji 
świetlnej, pomiędzy par-
kiem a placem Kościuszki.

Osoby, które były 
świadkami tego zdarze-
nia, proszone są o kontakt z 
Komendą Powiatową Poli-
cji w Sochaczewie przy uli-
cy Warszawskiej 23, tel. 46 
863 72 22 bądź 997.

22 listopada o godz. 6.15 
na skrzyżowaniu ulic Trau-
gutta z  Warszawską doszło 
do kolizji. 58-letni miesz-
kaniec Sochaczewa, kieru-
jący samochodem marki 
Citroen, nie ustąpił pierw-
szeństwa przejazdu kobie-
cie jadącej motorowerem. 
Doszło do zderzenia. Mo-

torower został uszkodzony 
i nie nadawał się do dalszej 
jazdy. Na miejsce przybyła 
policja, która po przeanali-
zowaniu zdarzenia ukarała 
kierowcę samochodu man-
datem. Całe szczęście że 
kierująca motorowerem nie 
odniosła poważniejszych 
obrażeń. (jw)

 Q Od miesięcy nie było 
u nas tak wielu śmiertel-
nych wypadków na ulicach 
i drogach, jak ostatnio w li-
stopadzie. Dziwne to tym 
bardziej, że przecież nie 
spowodowały tego złe wa-
runki atmosferyczne.

Tragiczny serial rozpoczął 
się jeszcze w końcówce paź-
dziernika. W ostatni piątek tego 
miesiąca, około godz. 6.30, ja-
dącą rowerem drogą w Żdża-
rowie 38-letnią kobietę potrącił 
vw golf. W wyniku tego po-
szkodowaną zabrano do szpi-
tala, gdzie niestety po kilku 
dniach zmarła.

Z kolei w niedzielę 3 listopa-
da, około godz. 10.30 w Teresi-
nie przy ul. Rynkowej kierowca 
prowadzący samochód cięża-
rowy volvo z naczepą, podczas 
skręcania w prawo, najechał na 
jadącą rowerem 80-letnią ko-
bietę. Mimo reanimacji rowe-
rzystka zmarła.

Również w niedzielę, 17 li-
stopada, w Ruszkach o godz. 

1.10 w nocy, mknący z dużą 
prędkością peugeot 207 nie-
spodziewanie zjechał z jezdni 
i uderzył w pobliskie drzewo. 
Przybyli na miejsce strażacy 
musieli rozcinać maskę przy 
pomocy narzędzi hydrau-

licznych, by wydobyć znaj-
dujących się w środku dwóch 
mężczyzn. Niestety lekarz po-
gotowia stwierdził ich zgon. 
Obaj byli obywatelami Ukra-
iny w wieku 25 i 30 lat.

Tydzień później, w sobotę 
23 listopada około godz. 17.30, 
w Teresinie dwóch trzydzie-
stokilkulatków jechało al. XX-

-lecia motocyklem aprilia. Na 
prostym odcinku drogi motor 
nagle skręcił i uderzył w słup te-
lekomunikacyjny. W wyniku 
tego zdarzenia śmierć poniósł 
pasażer. Dodać należy, że obaj 
jechali bez kasków, a kierow-

ca miał w wydychanym powie-
trzu ok. 2,5 promila alkoholu.

Tego samego dnia w So-
chaczewie po godz. 20.00 dwaj 
młodzieńcy urządzili sobie raj-
dy ulicami miasta. Kierowany 
przez jednego z nich mercedes 
poruszał się z dużą prędkością. 
Pędząc ulicą 15 Sierpnia, w po-
bliżu domu kultury, podrzuci-

ło go nagle, prawdopodobnie 
o krawędź wysepki, wypadł z 
jezdni, uderzył w pobliski bu-
dynek, odbił się od niego i po-
nownie wpadł na ulicę, tara-
sując ją. Jednocześnie potrącił 
idącego chodnikiem 18-latka, 
który poniósł śmierć na miej-
scu. Przerażony młody kierow-
ca początkowo uciekł na tylne 
siedzenie twierdząc, że to nie 
on kierował. Jak się dowiedzie-
liśmy w sochaczewskiej proku-
raturze, został on zatrzyma-
ny do wyjaśnienia. Kierowca 
był trzeźwy, ale zabezpieczono 
próbkę jego krwi do badań na 
ewentualną zawartość środków 
psychotropowych.

To nasilenie śmiertelnych 
zdarzeń sprawia, że policja ze 
zdwojoną siłą apeluje o roz-
wagę i ostrożność na drogach. 
Zwłaszcza tych wiejskich, gdzie 
nie zawsze po zmroku pie-
si chodzą w odblaskowych ka-
mizelkach, a rowerzyści mają 
choćby światła odblaskowe. Za-
tem noga z gazu! 

Sławomir Burzyński

Śmiertelny listopad na drogach

Pod kołami TIR-a zginęła 80-latka

Ukradli 1000 choinek

Droga raca kibiców

Świadkowie 
poszukiwani

Zderzenie motoroweru 
z samochodem

Podpalili pojazd

Przypomnijmy, że nasza 
prokuratura od lat tłoczy się w 
budynku sądu, a zajmując pię-
tro, sprawia, iż również w sądzie  
jest niebywała ciasnota. W tej 
sytuacji od dawna poszukiwano 
satysfakcjonującego obie strony 
rozwiązania.

Nie udało się zrealizować 
projektu rozbudowy budyn-
ku sądu, by obie instytucje mo-
gły się tam wygodnie zmieścić. 
Trzeba było więc pomyśleć o 
innym rozwiązaniu. Pierw-
szy z pomocą pospieszył bur-
mistrz miasta, który po oddaniu 
do użytku wyremontowanych 
kramnic tam właśnie prze-
niósł kilka wydziałów UM i wy-
gospodarował czwarte piętro 
urzędu miasta, które zapropo-
nowano do wynajęcia prokura-
turze. Tanio, bo tylko za media 
i koszty amortyzacji. Oferta wy-
dawała się kusząca i zwierzchni-
cy prokurator rejonowej Beaty 
Sobieraj-Skoniecznej byli bliscy 
jej akceptacji.

W pewnym momencie po-
jawiła się jednak druga oferta. To 
starostwo powiatowe zapropono-
wało bezpłatne przekazanie bu-
dynku po wydziałach komuni-
kacji i architektury, stojącego na 
rogu ulic Ziemowita i Dąbrow-
skiego w tzw. Kasztankach. Cho-
dzi o trzykondygnacyjny obiekt z 
użytkową piwnicą o łącznej po-
wierzchni ok. 1700 mkw., który 
prokuratura przejęłaby w użytko-
wanie trwałe. Z tym, że wymaga 

on sporych nakładów na remont i 
przystosowanie do potrzeb nowe-
go właściciela. Kilka dni temu de-
cyzja zapadła.

- Prokurator Okręgowy w 
Płocku powiadomił mnie - mówi 
Beata Sobieraj-Skonieczna - że 
wystąpił do starostwa o przejęcie 
głównego budynku wraz z łącz-
nikiem. Oczywiście decyzja za-
padła na poziomie Prokuratu-
ry Generalnej i ja nie miałam na 
nią żadnego wpływu. Doceniam 
gest pana burmistrza, który w ra-
mach swoich możliwości próbo-
wał pomóc.

 Jednak, jak mówi pani pro-
kurator, było to tylko rozwiązanie 
czasowe. Ponadto, w urzędzie nie 
byłoby miejsca na archiwum i na-
dal trzeba by korzystać z gościn-
ności sądu. Trzeci minus to wg 
Beaty Sobieraj-Skoniecznej brak 
oddzielnego wejścia dla prokura-
tury. Na pewno więc zdarzałoby 
się, że przestępcy doprowadzani 
przez policję przebywaliby razem 
z klientami czy urzędnikami. 

- Szkoda tylko, że starostwo 
wcześniej o tym nie pomyślało, 
bo pustostan stoi już od kilku lat 
- dodaje pani prokurator.

Warto dodać, że starostwo, 
ofiarowując budynek prokuratu-
rze, też pozbyło się kłopotu. Pod-
kreślano to podczas ostatniej se-
sji Rady Powiatu, na której radni 
przegłosowali przekazanie bu-
dynku. Pustostan trzeba było 
przecież utrzymywać, natomiast 
chętnych na zakup nie było.

Z kolei bardzo radykalne 
zdanie ma o sprawie prezes so-
chaczewskiego sądu Jacek Woź-
nica. Nie wierzy w to, aby pro-
kuratura w najbliższych latach 
mogła dostać pieniądze na re-
mont budynku. Twierdzi wręcz, 
że jest to „kukułcze jajo”, które jej 
podrzucono. Jego zdaniem  ta-
niej byłoby tę ruinę zburzyć i po-
stawić coś nowego, niż pakować 
się w bardzo drogi remont. Na 
potwierdzenie cytuje fragment 
pisma dyrektora finansowego 
Prokuratury Okręgowej w Płoc-
ku, skierowanego do sądu w So-
chaczewie.: „Informuję, że skoro 
budynki przy Ziemowita wyma-
gają remontu, nakłady finan-
sowe rozłożone będą na okres 
przynajmniej dwóch lat. Opusz-
czenie budynku sądu przez pro-
kuraturę możliwe więc będzie 
nie wcześniej niż w 2016 roku”.

- Sądzę - dodaje prezes Woź-
nica - że to będzie jeszcze później, 
jeśli w ogóle. Mnie zaś jest głu-
pio, bo to m.in. ja przekonywałem 
burmistrza w jak trudnej sytuacji 
jest sąd i prokuratura i on wycią-
gnął rękę, aby nam ulżyć.

Sławomir Burzyński

Siedziba dla prokuratury?
 Q Prokuratura Generalna w Warszawie zdecydowała się wybrać ofertę sochaczewskiego starostwa, 

które zaproponowało przekazanie na siedzibę Prokuratury Rejonowej w Sochaczewie budynku  
po powiatowych wydziałach komunikacji i architektury. 

Kiedy wprowadzi się tu prokuratura?
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TERESIN

POWIAT

MŁODZIESZYN, RYBNO

NOWA SUCHA

POWIAT

Śpiewającą odpowiedź 
na to pytanie usłyszymy już 
niebawem w Teresińskim 
Ośrodku Kultury podczas 
V już edycji „Festiwalu Pio-
senki z Duszą”.

2 grudnia zakończyło się 
przyjmowanie zgłoszeń od 
wykonawców, a 3 organizato-
rzy mailowo lub telefonicznie 
poinformują zakwalifikowa-
nych o ich udziale. Nato-
miast przesłuchania konkur-
sowe rozpoczną się w sobotę 

7 grudnia około godz. 12.00. 
Po ich zakończeniu odbę-
dzie się ogłoszenie wyników 
i wręczenie nagród, a o 19.00 
wystąpi gwiazda wieczo-
ru, którą w tym roku będzie 
Artur Andrus z zespołem. 
Wstęp wolny. W imieniu sze-
fa artystycznego festiwalu Jo-
anny Cieśniewskiej serdecz-
nie zapraszamy wszystkich 
zainteresowanych „piosenką 
z duszą” i recitalem z humo-
rem do TOKu. (pab) 

Już w najbliższą niedzie-
lę, 8 grudnia, na terenie tar-
gowiska gminnego w Ko-
złowie Biskupim przy ul. 
Akacjowej, odbędą się, po-
łączone z jarmarkiem świą-
tecznym, Mikołajki Ko-
złowskie 2013. Tradycyjnie 
ich organizatorem jest sto-
warzyszenie „Mała Ojczy-
zna”.

Zaprasza ono na to spo-
tkanie, które rozpocznie się 
o godz. 13.00, zapewniając 
wiele atrakcji. Będą to  m.in. 
występy uczniów z Zespołu 
Szkół w Kozłowie Biskupim 
oraz spotkanie ze św. Mi-
kołajem. W nastrojowym 
repertuarze zaprezentu-

je się także Studio Piosenki 
z chodakowskiego MOK, a 
dla zachowania równowagi 
troszeczkę postraszą hero-
dy z Adamowej Góry. Poza 
tym będą konkursy z nagro-
dami, z dziećmi pobawi się 
wodzirej Jaguar, poekspe-
rymentują również z Junio-
rem Odkrywcą, a wszyst-
kim dodatkowo czas umili 
oglądanie świątecznych sto-
isk handlowych przy muzy-
ce zespołu Frimen. 

Zatem w imieniu orga-
nizatorów zapraszamy do 
wspólnego spędzenia tej nie-
dzieli przy ognisku i nastro-
jowej muzyce, w miłej, świą-
tecznej atmosferze. (pab)

Radni powiatu zajęli się 
pensją starosty, ale nie dla-
tego, iż uznali, że jest ona 
wygórowana. Zmusiły ich 
do tego przepisy.

Otóż ustawa z listopada 
2008 r. o pracownikach sa-
morządowych określa limit 
maksymalnego wynagro-
dzenia przysługującego pra-
cownikom samorządowym 
zatrudnionym  na podsta-
wie wyboru. Suma ta jest 
uzależniona od wysoko-
ści tzw. kwoty bazowej i nie 
może przekroczyć jej sied-
miokrotności. 

Obecnie kwota bazowa 
wynosi 1.766,46 zł, a tym 

samym maksymalne wy-
nagrodzenie starosty nie 
może przekroczyć kwoty 
12.365,22 zł. Starosta otrzy-
mywał zaś 12.540 zł, nale-
żało więc dostosować jego 
pensję do ustalonego limitu, 
co radni przegłosowali. 

Po zmianach Tadeusz 
Koryś zarabiał będzie 12.360 
zł, na co składa się: wyna-
grodzenie zasadnicze 6 tys. 
zł, dodatek funkcyjny - 2.100 
zł, dodatek stażowy stano-
wiący 20 proc. wynagrodze-
nia zasadniczego - 1.200 zł 
i dodatek specjalny (do 40 
proc. wynagrodzenia zasad-
niczego) - 3.060 zł. (bus)

Co nam w duszy gra

Mikołajki i jarmark  
w Kozłowie

Obniżono  
pensję staroście

Dowiedzieliśmy się o 
przeniesieniu na dalsze lata 
nakładów finansowych, jakie 
przeznaczyć ma starostwo na 
budowę nowej siedziby Ko-
mendy Powiatowej Policji, 
której rozpoczęcie ciągle się 
oddala. 300 tys. zł. przełożo-
no z kończącego się roku 2013 
na rok 2015 do wysokości 700 
tys. zł. Limit na 2014 nie uległ 
zmianie i wynosi 300 tys. zł.

Zdjęte zostały z wyka-
zu przedsięwzięć WPF plany 
przebudowy dróg powiato-
wych Sochaczew - Dębówka 
- Zielonka oraz Strugi - Gra-
dów ze względu na trudno-
ści związane z pozyskaniem 
środków na te przedsięwzię-
cia. W kontekście tych decy-
zji właśnie ten temat wywołał 
największe zainteresowanie 
radnych. Na dodatek założo-
no też zmiany w nakładach i 
przesunięto przebudowę dro-
gi powiatowej Iłów - Budy 
Iłowskie - Młodzieszyn na 
dalsze lata.

- Pamiętam, że gdy rozpo-
czynaliśmy tę kadencję Rady 
Powiatu - przypominał rad-
ny Dariusz Dobrowolski - ta 
droga miała duże znaczenie 
inwestycyjne. Obiecywaliśmy 
wtedy mieszkańcom, że pręd-
ko ją zrobimy. Potem, dwa 
lata temu, na sesji byli miesz-
kańcy i znów padały obietni-
ce. Mam pytanie, panie staro-
sto: Czy jedynym pomysłem 
na realizację tego typu drogo-

wych inwestycji jest przekłada-
nie, przesuwanie ich na następ-
ne lata a nawet kadencje? Bo 
przecież w tej kadencji powiat 
nic w tym kierunku nie zrobił. 
Zaś o powiatowych drogach 
już krążą anegdoty, że jak się 
wjeżdża do naszego powiatu, 
to co spotykamy? Znaki ogra-
niczenia prędkości do 30 km/
godz., a potem tabliczki: „Uwa-
ga przełomy”, „Uwaga ubytki 
w nawierzchni”. To jest znak 
rozpoznawczy naszych dróg 
powiatowych. I mam jeszcze 
jedno pytanie. Chodzi o ulicę 
Staszica. Kiedy pan, panie sta-
rosto, zamierza rozpocząć re-
mont tej drogi, której jest pan 
właścicielem?

Odpowiedział starosta 
Tadeusz Koryś: - Łatwo się 
mówi, że wszystkie drogi po-
winniśmy zrobić, wyznaczyć 
strategię... ale przecież mamy 
ściśle określony budżet i w 
tym zakresie możemy się tyl-
ko poruszać. Nie zaś zamie-
rzać się na coś, na co nas nie 
stać. Jeśli zaś chodzi o drogę 
Młodzieszyn - Iłów, chcemy 
w nowym roku budżetowym 
ubiegać się o środki unijne na 
tę inwestycję. Natomiast w 
przypadku ul. Staszica temat 
jest otwarty, jeżeli domówimy 
się z partnerem, czyli władza-
mi miasta.

Radny Dobrowolski za-
pytał jeszcze o umowę inten-

cyjną, jaka została podpisana 
w sprawie ul. Staszica między 
obydwoma samorządami.

- Mówimy o porozumie-
niu intencyjnym, bodajże z 
maja 2012 - mówił starosta 
Koryś - jednak nawet pierw-
szy etap wówczas nie został 
zrealizowany, więc trudno 
mówić, że jest ono nadal ak-
tualne. 

- Nasza kadencja już się 
kończy - usłyszeliśmy jeszcze 
od radnego Dobrowolskiego - 
i z przykrością muszą stwier-
dzić, że nie wznieśliśmy się 
ponad polityczne podziały i w 
kwestii dróg nie pozostawimy 
po sobie nic.

Sławomir Burzyński 

Niemoc powiatu 
wobec dróg

 Q Piątkowa sesja Rady Powiatu tak naprawdę rozpoczęła się od pierwszej uchwały, 
zmieniającej niektóre założenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Sochaczewskiego 
na lata 2013 - 2021. I tu rozpoczęły się też pierwsze pojedynki słowne.

Dariusz Dobrowolski: W kwestii dróg obecne władze powiatowe nie zostawią po sobie nic

 Q W sobotę, 30 listopada, 
otwarto kolejny już sezon 
łyżwiarski na sochaczew-
skim lodowisku. W 600-me-
trowej hali namiotowej wy-
lano sztuczną ślizgawkę, 
uruchomiono barek z na-
pojami i gorącymi dania-
mi, obok lodowiska stanęła 
wypożyczalnia łyżew.

Otwarcia sezonu 2013/2014 
dokonał burmistrz Piotr Osiec-
ki, który użytkownikom obiek-
tu życzył, by każde wejście na 
lód wiązało się z dobrą zaba-
wą. Przypomniał, że obiekt jest 
czynny przez 7 dni w tygodniu i 
zachęcał, by na łyżwy przycho-
dziły całe rodziny, bo to świet-
ny sposób na spędzenie wolne-
go czasu.

Lodowisko miejskie czyn-
ne jest od poniedziałku do piąt-
ku w godz. 8.00 - 21.00 (ostat-
nie wejście o 20.00), a w soboty 
i niedziele od 10.00 do 21.00.  
Każdego dnia między 15.00 a 
16.00 trwa przerwa techniczna 
- czyszczenie lodu, wylewanie 
nowej, gładkiej warstwy.  Za 50 
minut jazdy na łyżwach osoby 
dorosłe płacą 7 zł, dzieci i mło-
dzież 4,50 zł, maluchy do 10 lat 
tylko 4 złote.

Na stronie www.mosir.so-
chaczew.pl znajdują się szcze-
gółowe informacje o zniżkach - 
komu przysługuje bilet ulgowy, 
jakie ulgi otrzymają posiadacze 
Sochaczewskiej Karty Rodziny 
(tzw. rodziny 3+), Sochaczew-
skiej Karty Seniora, a jakie stu-
denci do 26 roku życia.

- Szczególnie korzystna 
jest oferta adresowana do du-
żych rodzin. Za karnet kosztu-
jący rodzinę 40 złotych oferuje-
my aż 20 godzin jazdy na lodzie, 
to jest usługę wartą aż 90 zł. Po-
dobnie atrakcyjne ceny pro-
ponujemy w dni robocze gru-
pom zorganizowanym, tylko 3 

zł od ucznia  - wyjaśnia dyrek-
tor MOSiR Mieczysław Głu-
chowski.

Symboliczne opłaty usta-
lono za wypożyczenie łyżew - 
5,50 zł dla osoby dorosłej, 3,50 
dla dziecka i 8 zł za ostrzenie 
jednej pary, gdy na lód wcho-
dzimy z własnym sprzętem.

„Ratujmy polską wieś” 
to tytuł spotkań z Krzysz-
tofem Ardanowskim, wice-
przewodniczącym sejmowej 
komisji rolnictwa, wicemini-
strem rolnictwa w rządzie Ja-
rosława Kaczyńskiego. Spo-
tkania odbędą się: w czwartek 
5 grudnia o 16.00 w Jasieńcu 
gm. Rybno (remiza OSP) i w 

Młodzieszynie (Dom Para-
fialny) o 18.00. Tematem bę-
dzie między innymi trudna 
sytuacja polskich rolników 
i mniejsze dopłaty z Progra-
mu Rozwoju Obszarów Wiej-
skich 2014-2020.

Krzysztof Ardanowski 
przyjeżdża na zaproszenie 
posła Macieja Małeckiego.

Spotkania z rolnikami

Lodowisko czeka na łyżwiarzy

Lodowisko jest czynne 7 dni w tygodniu
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REKLAMA

 „SPOŁEM” 

Powszechna Spółdzielnia 
Spożywców 

w Sochaczewie

Promocja obowiązuje w dniach  
od 3.12  do 9.12.2013

ZS-25

Szynka wiśniowa (Stół Polski)   17,39 zł/kg
Masło extra osełka 100 g (OSM Radomsko)    2,19 zł/szt.
Twaróg Łowicki 1 kg wiaderko (OSM Łowicz) 7,69 zł/kg
Śmietana 200 g 18% (Piątnica)     1,49 zł/szt.
Naturalny sok jabłkowy 5 litrów    19,99 zł/szt.

Zatrudnimy: 

PAKOWACZY
 pakowanie
 etykietowanie
 składanie zestawów 
    promocyjnych markowych 
    produktów
 praca od zaraz
 system pracy  
    II lub III zmianowy
 wymagana książeczka 
     Sanepidu

Praca w okolicach 
Błonia, Sochaczewa

Od Kandydatów 
oczekujemy: 
 dyspozycyjności 
 motywacji do pracy 
 zdolności manualnych
tel.22/744-52-61, 660-157-360

Verso APT Sp. zo.o. 
nr certyf.6695

ZS-1297 

Kolejne spotkanie  
z historią  
już 7 grudnia

Najbliższe „Spotkanie z hi-
storią Sochaczewa i Ziemi So-
chaczewskiej” poświęcone bę-
dzie dwóm tematom. Pierwszy 
z nich to wydarzenie roku, ja-
kim niewątpliwie jest zakoń-
czenie prac na wzgórzu zam-
kowym. Będzie to również 
okazja do rozmowy o nieco za-
pomnianej części naszego mia-
sta - Chodakowie. 

W pierwszej kolejności wy-
stąpi Łukasz Popowski, pre-
zes Stowarzyszenia „Nasz Za-
mek”, który podsumuje efekty 
prac, jakie zostały wykonane 
w tym roku na wzgórzu zam-
kowym. Wystąpienie Łukasza 
Popowskiego poświęcone bę-
dzie również temu, co może być 
w dalszej kolejności zrobione 
dla obiektu. Drugim gościem 
spotkania będzie Waldemar 
Bronicz, miłośnik starej foto-
grafii Chodakowa i pasjonat 
przeszłości tej dzielnicy nasze-
go miasta. Wystąpienie zwią-
zane będzie z niedawno otwar-
tą wystawą starej fotografii w 
chodakowskiej  filii Miejskiego 
Ośrodka Kultury. Wystąpienie 
będzie ilustrowane zdjęciami ze 
zbiorów autora.

Podczas spotkania będzie 
można nabyć książki Walde-
mara Bronicza „Wspomnie-
nia z dawnego Chodakowa” 
oraz Piotra Stefaniaka i Toma-
sza Karolaka „Panny Domini-
kanki w Sochaczewie”. Zapra-
szamy do sali konferencyjnej w 
Kramnicach Miejskich w sobo-
tę 7 grudnia o godzinie 14:00. 
Wstęp wolny. (ap)

Projekt „Spotkania z historią Sochaczewa i Ziemi 
Sochaczewskiej” został dofinansowany ze środków bur-
mistrza Miasta Sochaczew przyznanych w otwartym 
konkursie ofert na realizację zadań publicznych przez 
organizacje pozarządowe w 2013 roku.

Przypomnijmy, że, ze 
względu na trwające zarówno 
na zewnątrz jak i wewnątrz mu-
zeum roboty, 16 sierpnia tego 
roku zostało ono zamknięte 
dla zwiedzających. Prace mia-
ły potrwać do końca grudnia. 
Rozpoczęły się od południowej 
elewacji budynku oraz sal wysta-
wowych na I piętrze, gdzie gro-
madzone są pamiątki z wrze-
śnia 1939 roku. Polegały one na 
wymianie 17 okien, drzwi wej-
ściowych, oczyszczeniu i poma-
lowaniu parapetów wewnętrz-
nych oraz montażu na zewnątrz 
nowych, z ocynkowanej stalo-
wej blachy, jak również nowych 
rynien z tego samego materiału. 
Wyremontowane zostały także 
schody wejściowe do muzeum i 
odtworzone brakujące detale ar-
chitektoniczne, a więc gzymsy, 
głowice i pilastry.

Następnie ekipa remonto-
wa zajęła się remontem elewacji 
wschodniej, gdzie wstawiła dwa 
nowe okna, parapety, naprawi-
ła uszkodzone rynny oraz od-
restaurowała bramę wjazdową 
wraz z przylegającymi do mur-
ku wrotami. Ocieplone zosta-
ły również okna na poddaszu 
i w całym budynku. Jak mówi 
adiunkt muzealny Jakub Wo-
jewoda, praktycznie remont 
został już zakończony. Trwa-
ją tylko drobne poprawki, jak 
to przy tego typu pracach. Ale 
wszystko to jest kroplą w mo-
rzu potrzeb, których jest bardzo 
dużo, jeśli chce się, by obiekt do-
stosowany był do ówczesnych 
trendów muzealnictwa, pod-
niesienia estetyki i bezpieczeń-
stwa przechowywania i  pre-
zentacji zbiorów.

- Nie wiem, czy aby to osią-
gnąć wystarczyłaby kwota 5 
mln zł - mówi Jakub Wojewo-
da, bo to jest naprawdę duży 
kompleksowy projekt. - Dlatego 
co roku staramy się w coś zain-
westować i dzięki przychylno-
ści władz miasta udaje nam się 
to realizować. Również dotacja 
Ministerstwa Kultury i Dzie-
dzictwa Narodowego pozwoli-
ła na modernizację ekspozycji 
stałej „Gdy bój nad Bzurą wrzał 
- Pole bitwy 1939-45”. Nie mo-
żemy zrobić od razu wszystkie-
go, gdyż wnioskowaliśmy o 300 
tys. zł, a otrzymaliśmy tylko 70 
tys., ale realizujemy pierwszy 
etap zamierzeń, mając nadzieję 
na kolejne dotacje. Obecnie pro-
wadzone są końcowe już pra-
ce dotyczące aranżacji wnętrz, 
montażu nowego oświetlenia, 
renowacji gablot, montażu pre-
zenterów, czyli przygotowa-
nia sal do umieszczenia w nich 
ekspozycji. W drugim etapie 
planowana jest wymiana ga-
blot na nowoczesne, ze źródłem 
własnego światła oraz nabycie 
manekinów, najbardziej kosz-
towych, bo muszą być zrobio-
ne na wymiar do oryginalnych 
mundurów, czym zajmuje się 
specjalistyczna firma. Do tego 
jeszcze dojdzie remont podłóg, 
położenie wykładzin, instala-
cja drzwi antywłamaniowych i 
ognioodpornych.

Natomiast na zewnątrz zo-
stały jeszcze do renowacji dwie 
elewacje - od tyłu budynku 
oraz zachodnia - od kościoła, 
żeby zakończyć już całość. Jak 
twierdzi Jakub Wojewoda, za-
raz na początku nowego roku 
ogłoszony zostanie przetarg na 

te elewacje, aby już cały budy-
nek wyglądał pięknie. Tym bar-
dziej, że jest on, jego zdaniem, 
najcenniejszym sochaczew-
skich zabytkiem, gdyż sprawu-
je wyjątkowe funkcje - łączy 
się z historią miasta, jest auten-
tycznym miejscem, w którym 
funkcjonowało dowództwo 
obrony Sochaczewa w 1939 r., 
no i przede wszystkim, poprzez 
bogate archiwum i wartościowe 
inicjatywy, służy ludziom.

W przyszłym roku na re-
mont czeka parter, który powi-
nien zostać całkowicie wykoń-
czony, z prawdziwego zdarzenia 
recepcją i toaletami dostosowa-
nymi dla osób niepełnospraw-
nych. W dalszych planach jest 
zastąpienie kotłowi węglowej 
gazową i związana z tym wy-
miana całej instalacji grzewczej. 
Jakub Wojewoda planuje także  
powstanie na terenie muzealne-
go skansenu hali, nawiązującej 
do zabytkowego budynku, któ-
ra nie tylko pomieści wszystkie 
zewnętrzne eksponaty, ale znaj-
dzie się tam również sala konfe-
rencyjna, biblioteka historycz-

na, jak to się dzieje w muzeach 
na zachodzie Europy. Ma to 
również znaczenie czysto eko-
nomiczne. Wiadomo, że stoją-
cy przez cały rok na zewnątrz 
sprzęt niszczeje, bez względu 
na to jak często jest malowany i 
konserwowany.

W momencie zaistnienia 
nowej powierzchni, pojawią się 
nowe możliwości. Wtedy przy 
sochaczewskim muzeum może 
powstać planowany „Instytut 
badań nad działaniami militar-
nymi na Zachodnim Mazow-
szu”.

- Wstępne rozmowy na te-
mat konkursu projektów dla 
studentów Politechniki War-
szawskiej na tego rodzaju halę, 
połączoną z podziemnym par-
kingiem, prowadziliśmy ostat-
nio z dr. Cezarym Głuszkiem, 
wykładowcą tej uczelni, który 
od wielu lat pomaga naszemu 
muzeum - mówi Jakub Woje-
woda. - Temat może dla wie-
lu wydawać się nierealny, ale 
skoro w naszym mieście, dzię-
ki owocnej współpracy wielu 
środowisk udało się pozyskać 

i zainwestować ponad 5 mln zł 
na zagospodarowanie terenów 
nad Bzurą wraz z zabytkowy-
mi ruinami zamku, to z pew-
nością i nasz projekt mógłby 
zyskać uznanie Mazowieckiej 
Jednostki Wdrażania Progra-
mów Unijnych.

 Toteż muzeum jest na eta-
pie składania wniosków na do-
tacje do instytucji zewnętrz-
nych, nie tylko do Ministerstwa 
Kultury i Dziedzictwa Narodo-
wego. Będzie też prosić o po-
moc Urząd Marszałkowski 
Województwa Mazowieckiego, 
Starostwo Powiatowe w Socha-
czewie, bo przecież Muzeum 
Ziemi Sochaczewskiej to wspól-
na historia i perła Mazowsza.

- Często słyszymy pyta-
nia, kiedy muzeum zostanie 
otwarte - mówi Jakub Woje-
woda. - Myślę, że część wystaw 
udostępnimy w styczniu 2014 
roku, poza tą przy której trwa-
ją jeszcze prace, czyli „Pole bi-
twy 1939-45”. Tą wystawę po I 
etapie modernizacji najprawdo-
podobniej otworzymy 1 lutego.

 Małgorzata Pałuba

Wyjątkowy remont 
wyjątkowego muzeum

 Q Najważniejsze prace remontowe prowadzone w Muzeum Ziemi Sochaczewskiej i Pola Bitwy nad Bzurą już za 
nami. Chodzi o termomodernizację budynku i ratowanie go przed nasiąkaniem murów, prowadzącym do dalszej 
dewastacji.

Trwają jeszcze końcowe prace nad modernizacją dofinansowanej ekspozycji
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O Uczestnikach Projektu „Re/integracja osób wykluczonych/ zagrożonych wykluczeniem 
społecznym na terenie gminy Brochów”.

Razem zjedli śniadanie w Mc̀ Donalds, potem pojechali 
zwiedzić Ogród Botaniczny, Ogród Zoologiczny i Zamek 
Królewski. W uroczych, zabytkowych miejscach stolicy 
zrobili sobie wspólne zdjęcia. Mowa tu o grupie osób, które 
wraz z rodzinami, i z przyjaciółmi, chętnie wybrały się na 
wycieczkę integracyjną do Warszawy. To mieszkańcy Gmi-
ny Brochów, którzy od lipca do sierpnia br. uczestniczyli w 
projekcie „Re/integracja osób wykluczonych / zagrożonych 
wykluczeniem społecznym na terenie gminy Brochów”.

W ramach projektu brali również udział w kursach 
prowadzonych przez Zakład Doskonalenia Zawodowego 
w Warszawie oraz w szkoleniach prowadzonych przez 
doradcę zawodowego, psychologa i specjalistę pracy 
socjalnej. 

Na kursie „Magazynier z obsługą komputera” - zdobyli 
m. in. wiedzę z zakresu podstaw obsługi komputera oraz 
obsługi programu do fakturowania towarów i kasy fiskalnej. 
Utrwalali świeżo zdobytą wiedzę, wykonując  szereg 
ćwiczeń zarówno w komputerowym programie fakturującym 
towary, jak i na kasie fiskalnej. 

Na kursie „Kierowca wózków jezdniowych” poznali 
zagadnienia związane m.in. z budową  i obsługą wózków 
widłowych. Pod czujnym okiem wykładowcy nauczyli się 
jeździć i manewrować tymi wózkami oraz przemieszczać 

ładunki, aby  zdobyć uprawnienia potrzebne do pracy na 
wózkach widłowych.

Wszyscy pomyślnie zdali egzaminy  i zdobyli nowe zawody. 
Poznali wiedzę o rynku pracy i o aktywnym poszukiwaniu 
pracy. Korzystając z porad doradcy zawodowego, 
przygotowali sobie dokumenty aplikacyjne. Uczestniczyli w 
spotkaniu integracyjnym. Zakończyli swój udział w projekcie 
zgodnie z planem. Cieszą się, że mają szansę powrotu na 
rynek pracy. Fotografie z wycieczki  świadczą o wysokim 
zintegrowaniu grupy, a zdane wszystkie egzaminy - o 
przygotowaniu do podjęcia pracy.

Poza tym 7 osób w ramach projektu uzupełniało wykształ-
cenie średnie, w tym 3 osoby zakończyły, a cztery nadal 
kontynuują uzupełnianie tego wykształcenia.

Wszystko to było możliwe dzięki współfinansowaniu przez 
Unię Europejską (z Europejskiego Funduszu Społecznego, 
w ramach Priorytetu VII - Działanie 7.1, Poddziałanie 7.1.1) 
projektu „Re/integracja osób wykluczonych/ zagrożonych 
wykluczeniem społecznym na terenie gminy Brochów” 
realizowanego przez Gminę Brochów/ Gminny Ośrodek 
Pomocy Społecznej w Brochowie.

ZS-1340

CZŁOWIEK - NAJLEPSZA INWESTYCJA
Projekt systemowy ,,Re/integracja osób wykluczonych/zagrożonych wykluczeniem społecznym na terenie gminy Brochów"

jest współfinansowany przez Unię Europejską w ramach Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach
Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki (Priorytet działanie 7.1, Poddziałanie 7.1.1) 

Przypomnijmy, że jeszcze 
pod koniec października pro-
ject manager inwestycji Tomasz 
Borzęcki zapewniał „Ziemię”, 
iż nowy projekt jest na ukoń-
czeniu i lada dzień przedłożo-
ny zostanie w urzędzie miasta. 
Informował też, że po szczegó-
łowych badaniach okazało się, 
iż jaz piętrzył będzie wodę na 
znacznie niższym niż pierwot-
nie przewidywano poziomie. 
Nie dopowiedział tylko, że ter-
min jego złożenia minął niemal 
miesiąc wcześniej, bo 30 wrze-
śnia.

Jak dowiadujemy się teraz 
od specjalisty ds. kontaktów 
z mediami Dyrekcji Ochro-
ny Środowiska, Agaty Antono-
wicz, dopiero 31 października 
firma Endico złożyła prośbę o 
wydłużenie terminu uzupeł-
nienia dokumentacji. Tymcza-
sem, już 29 października Dy-
rektor Ochrony Środowiska 
wydał postanowienie o odmo-
wie uzgodnienia warunków 

tej realizacji, właśnie z powodu 
znacznego przekroczenia przez 
firmę Endico terminu. W ślad 
za tym 22 listopada burmistrz 
Sochaczewa odmówił jej wyda-
nia decyzji o środowiskowych 
uwarunkowaniach dla plano-
wanego przedsięwzięcia.

Jak powiedziała nam Aga-
ta Antonowicz z RDOŚ, nie 
zamyka to ostatecznie możli-
wości wznowienia całej pro-
cedury, wystarczy bowiem, że 
Endico wystąpi z ponownym 
wnioskiem o uzgodnienie wa-
runków przedsięwzięcia i do-
trzyma terminów na złożenie 
pełnej dokumentacji, a będzie 
ona rozpatrywana.

I tak właśnie ma się stać, bo, 
jak usłyszeliśmy od dyrektora 
Endico w Jeleniej Górze Toma-
sza Kowalczyka, firma pracu-
je dalej nad projektem oddzia-
ływania jazu na środowisko i 
zamierza wystąpić z nowym 
wnioskiem o uzgodnienie jego 
warunków realizacji.

Jak zapewnia Tomasz Ko-
walczyk, projekt ma uwzględ-
niać wszystkie aspekty wpływu 
na środowisko, ze szczególnym 
naciskiem na bezpieczeństwo 
brzegów rzeki.

- Gdyby było inaczej, zrobili-
byśmy projekt szybko, po łebkach 
i oddali w terminie, a my zakła-

damy, że ukończony zostanie w 
marcu - dodaje Tomasz Kowal-
czyk. - Ale nic na siłę, jeśli będą 
bowiem jakieś istotne przeszko-
dy, to się po prostu wycofamy.

Tymczasem stary młyn 
przy ul. Staszica został roze-
brany do fundamentów. Pozo-
stał pusty plac z małym frag-

mentem nadrzecznej budowli. 
A ponieważ chodziły plotki o 
hotelu, szef Endico zapewnia, 
że nie mają oni tam żadnych 
innych inwestycyjnych planów 
poza elektrownią wodną.

Warto też przypomnieć, że 
kilka miesięcy temu Rada Mia-
sta podjęła uchwałę o przystą-

pieniu do sporządzenia miejsco-
wego planu zagospodarowania 
przestrzennego tego terenu. Ma 
on uwzględniać wolę protestu-
jących mieszkańców i uniemoż-
liwić realizację w tym miejscu 
takiej inwestycji. Protestujący 
przede wszystkim wysuwają 
uwagi dotyczące podniesienia 
się, na skutek spiętrzenia w jazie, 
poziomu rzeki, co w konsekwen-
cji, ich zdaniem, spowoduje pod-
mywanie brzegów i wyższy po-
ziom wód gruntowych. Może 
nastąpić też zalewanie terenów 
nadrzecznych, choćby tych obok 
zamku lub powstającego „Ogro-
du różańcowego”.

Przypomnijmy też, że nie-
co dalej, na odcinku Utraty od 
mostu w Trojanowie do Bzu-
ry, planuje zbudować jaz z elek-
trownią wodną inny inwestor, 
tym razem miejscowy. Czy któ-
raś z nich powstanie? Na odpo-
wiedź będziemy musieli jeszcze 
poczekać.

Sławomir Burzyński 

Jaz i elektrownia nad Bzurą 
pod znakiem zapytania

 Q Regionalny Dyrektor Ochrony Środowiska w Warszawie odmówił firmie Endico z Jeleniej Góry uzgodnienia warunków dotyczących 
budowy jazu piętrzącego i małej elektrowni wodnej na Bzurze. Argumentem jest spóźnienie się firmy z pismem o przedłużenie terminu. 

Tu miałby powstać jaz piętrzący wodę Bzury

FO
T.

 S
ŁA

W
O

M
IR

 B
U

R
ZY

Ń
S

K
I



3 grudnia 2013
nr 48 (1161)ziemiasochaczewska@gmail.comZIEMIA SOCHACZEWSKA NASZE SPRAWY 9

F
O

T
. 
J
A

N
 W

A
S

IL
E

W
S

K
I

* RRSO wynosi 13,54% dla kredytu w kwocie 10.000,00 zł, udzielonego na okres 24 m-ce, 
spłata w  stałych ratach miesięcznych, ze stałym oprocentowaniem nominalnym 7,77 %.  

Prowizja  500 zł, odsetki 829,88 zł, stała rata annuitetowa 451,25 zł. Całkowita kwota kredytu 10.000,00 zł, 
koszt kredytu 1 329,88 zł, całkowita kwota do zapłaty 11.329,88 zł.

Udział w loterii z nagrodami biorą kredyty udzielone w okresie od 28.10.2013 do 31.12.2013 r.

REKLAMA

 Prosto z Sejmu

Funkcjonujący od lat 70. 
wiadukt od początku nie miał 
dobrej opinii wśród mieszkań-
ców. Jego powstanie miało za-
pobiegać wypadkom, do któ-
rych dochodziło, gdy ludzie 
korzystali z nielegalnego przej-
ścia przez tory kolejowe. Pomi-
mo że w tym rejonie zrobiło 
się bezpieczniej, wiadukt nazy-
wano wprost budowlanym bu-
blem. Ostatnią dekadę określić 
można jako czas jego komplet-
nego upadku. Sypiący się lu-
dziom na głowy tynk, strażacy 
zabezpieczający spadające ele-
menty, wizyty inspekcji budow-
lanej czy rozpadające się scho-
dy, to tylko kilka przykładów 
pokazujących, w jakim stanie 
znalazł się obiekt. Najbardziej 
optymistyczną wiadomością 
było to, że z przeprowadzonych 
ekspertyz wynikało, iż wia-
dukt w najbliższym czasie się 
nie zawali. Jeszcze wiosną Mo-
nika Burdon, rzecznik prasowy 
Mazowieckiego Zarządu Dróg 
Wojewódzkich, któremu pod-
lega estakada, podkreślała, że 
jego stan nie zagraża użytkow-
nikom. Brak remontu przyczy-
niłby się jednak do jego dalszej 
degradacji.

Na czas modernizacji obiekt 
było dostępny wyłącznie dla ru-
chu pieszego. W ramach czaso-

wej organizacji ruchu zamknię-
to dla pojazdów fragment drogi 
wojewódzkiej nr 705 obejmują-
cy ul. Licealną i ul. Żyrardowską, 
na odcinku od ul. Spartańskiej 
do skrzyżowania z ul. Piłsud-
skiego i ul. Towarową. Kierowcy 
korzystają z objazdów obwodni-
cą oraz ul. Olimpijską. W związ-
ku z tym konieczna stała się rów-
nież zmiana trasy autobusu linii 
numer 8. 

Zakres robót budowla-
nych jest kompleksowy. Objął 
remont nawierzchni jezdni na 
samym wiadukcie oraz dojaz-

dach do niego, wymianę kra-
wężników, remont schodów, 
chodników, betonowych barier, 
stalowych balustrad, słupów, fi -
larów i konstrukcji nośnej. Pra-
ce dotyczyły  również ekranów 
akustycznych, kolektora od-
wodnieniowego, zabezpieczeń 
antykorozyjnych, przęseł oraz   
podpór. Wartość niezbędnych 
robót wyceniono na  ponad 6,7 
mln zł. Wykonawcą prac zosta-
ła fi rma Most Sp. z o.o. z siedzi-
ba w Sopocie.  

- Prace na wiadukcie w So-
chaczewie przebiegają zgod-

nie z harmonogramem. Wła-
ściwie jest to już ich końcowy 
etap. Aktualnie prowadzo-
ne są roboty wykończeniowe. 
Obejmują one m.in. montaż 
elementów odwodnienia wia-
duktu. Wykonywane są też za-
bezpieczenia antykorozyjne 
betonu. Prace powinny zostać 
zakończone zgodnie z umową. 
Planujemy, że do końca grud-
nia samochody powinny wró-
cić na obiekt - przekazała nam 
w ubiegłym tygodniu Monika 
Burdon.

Agnieszka Poryszewska

 Q Pięć miesięcy mija od 
wejścia w życie nowej usta-
wy śmieciowej, która mia-
ła uporządkować problemy 
odbioru odpadów komunal-
nych. Ogromna większość 
mieszkańców naszego mia-
sta i powiatu podporządko-
wała się nowym zasadom, 
ale są też osoby i fi rmy, któ-
re nadal lekceważą ustawę. 

Niedawno informowali-
śmy, że w okolicznych lasach 
naszego powiatu są dziesiąt-
ki nielegalnych wysypisk śmie-
ci, których nikt nie sprząta. 
Wysypiska powstają też na te-
renie miasta, m.in. przy ulicy 
15 Sierpnia i Kolejowej. 

Opowiada nam miesz-
kanka ulicy 15 Sierpnia, jak w 
południe na prywatną nieza-
mieszkałą posesję przyjechał 
samochód ciężarowy i wysy-
pał całą zawartość naczepy. 
Należy dodać, że na posesji stoi 
trzykrotnie podpalany budy-
nek, kiedyś mieszkalny, obec-
nie całkowicie zdemolowany 
przez nieznanych sprawców. 

Właściciele nieruchomości nie 
interesują się nią, a na wysyła-
ne do nich monity o uporząd-
kowanie nieruchomości nie 
odpowiadają. 

Aby wysypane śmieci przy 
jednej z głównych ulic nie nisz-
czyły wizerunku miasta, pra-
cownicy ZGM zaczęli je sprzą-
tać do worków. Pośród odpadów 
znaleźli świadectwo pracy wy-
stawione przez jedną z firm prze-
wozowych z Rozlazłowa oraz ta-
blicę informującą o budowie 
budynku w tej dzielnicy.

W sumie pracownicy 
ZGM uprzątnęli ponad 7 me-
trów sześciennych odpadów. 
Skąd w śmieciach na 15 Sierp-
nia znalazły się dokumenty z 
innej dzielnicy, łatwo można 
sprawdzić, pytając, czy właści-
ciel nowego budynku posiada 
faktury na wywóz resztek od-
padów powstałych przy budo-
wie. Jeżeli nie posiada, to bę-
dzie się musiał wytłumaczyć, 
gdzie są jego odpady oraz za-
płacić za uporządkowanie 
tych, które sprzątnęli pracow-
nicy ZGM. (jw)

Świadectwo pracy 
w śmieciach

Wiadukt na fi niszu
 Q Na przełomie marca i kwietnia rozpoczęła się oczekiwana do wielu lat przebudowa 

wiaduktu przy ul. Żyrardowskiej.  Prace są już na fi niszu. Jeszcze w tym roku przywrócony 
ma zostać tam ruch samochodowy.

MZDW zapewnia, że wiadukt zostanie oddany do użytku jeszcze w grudniu

F
O

T
. 
A

G
N

IE
S

Z
K

A
 P

O
R

Y
S

Z
E

W
S

K
A

 Q Dzisiaj zamieszczamy 
tekst interpelacji, jaką po-
seł Maciej Małecki złożył 
do ministra transportu, bu-
downictwa i gospodar-
ki morskiej w sprawie nie-
bezpiecznego usytuowania 
ekranów dzwiękochłon-
nych na skrzyżowaniu z 
drogą krajową w Kątach. 
Ekrany zostały tak usytu-
owane, że zasłaniają widok 
na nadjeżdżające auta. Kie-
rowca albo musi „wychy-
lić się” autem na skrzyżo-
wanie, albo wyjechać „na 
ślepo”. W jednym i drugim 
przypadku takie działanie 
grozi wypadkiem. Tym bar-
dziej, że to trasa TiR.

Szanowny Panie Ministrze,

Zwracam się do Pana 
Ministra zaniepokojony sy-
gnałami o niewłaściwym 
umiejscowieniu ekranów 
dźwiękochłonnych. Na nie-
których skrzyżowaniach 
i przejazdach kolejowych 
obiekty te zostały usta-
wione w sposób stwarzają-
cy poważne zagrożenie dla 
bezpieczeństwa ruchu dro-
gowego i kolejowego. Takie 

sytuacje mają miejsce mię-
dzy innymi w powiatach so-
chaczewskim i żyrardow-
skim.

* skrzyżowanie dro-
gi krajowej nr 50 z dro-
gą gminną prowadzącą do 
miejscowości Kąty w gmi-
nie Sochaczew, powiat so-
chaczewski (82 km drogi 
krajowej nr 50), 

* przejazdy kolejowe w 
miejscowościach Bartni-
ki i Radziwiłłów w gminie 
Puszcza Mariańska, powiat 
żyrardowski.

W opisanych miejscach 
nieprzezroczyste ekrany 
znacznie ograniczyły widocz-
ność i zwiększyły ryzyko wy-
padków. Kierowca pojazdu 
dojeżdżającego do skrzyżo-
wania lub przejazdu kolejo-
wego nie jest w stanie zoba-
czyć zbliżających się aut ani 
pociągu. Szukając widoczno-
ści musi częściowo wjechać 
na skrzyżowanie lub przejazd 
kolejowy. To zagraża życiu i 
zdrowiu podróżnych. 

W związku z powyż-
szym proszę o udzielenie 
odpowiedzi na następujące 
pytania:

1. Czy ekrany w opisa-
nych wyżej miejscach zo-
stały usytuowane zgodnie 
z obowiązującymi przepisa-
mi prawa i z zachowaniem 
należytej staranności?

2. Czy i w jaki sposób 
usytuowanie opisanych 
ekranów było konsultowane 
z lokalnymi samorządami, 
w szczególności z zarządca-
mi lokalnych dróg? 

3. Kto zaprojektował 
ekrany w wymienionych 
miejscach? W jakim trybie 
zostali wybrani projektan-
ci?

4. Kto był wykonawcą 
ekranów? W jakim trybie 
został wybrany?

5. Kto prowadził nad-
zór inwestorski nad budo-
wą opisanych ekranów? W 
jakim trybie został wybra-
ny? Czy zgłaszał uwagi do 
umiejscowienia ekranów, 
w szczególności na fakt, 
że ekrany zasłoniły widok 
skrzyżowania i przejazdów 
kolejowych?

6. Kto dokonał odbio-
ru technicznego opisanych 
ekranów?

7. Kto w GDDKiA i spół-
kach PKP odpowiada za po-
stawienie ekranów na wspo-
mnianym skrzyżowaniu 
i przejazdach kolejowych 
(proszę o podanie nazwisk 
oraz stanowisk służbowych 
pracowników GDDKiA i 
zarządzających linią kole-
jową)?

8. Ile wyniósł koszt bu-
dowy opisanych ekranów? 

9. Dlaczego inwesto-
rzy zrezygnowali z ustawie-
nia w opisanych miejscach 
ekranów przezroczystych?

10. Czy Generalna Dy-
rekcja Dróg Krajowych i 
Autostrad lub Ministerstwo 
Transportu, Budownictwa i 
Gospodarki Morskiej mo-
nitoruje bezpieczeństwo 
użytkowników dróg po wy-
budowaniu nieprzezroczy-
stych ekranów dźwiękosz-
czelnych, w szczególności 
na skrzyżowaniach i prze-
jazdach kolejowych?

11. Ile skarg na złe umiej-
scowienie lub inne manka-
menty ekranów wpłynęło 
do Dyrekcji lub Minister-
stwa w latach 2007-2013?

Maciej Małecki
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Panie burmistrzu, lada 
dzień przedstawi Pan rad-
nym budżet miasta na rok 
2014. Czego możemy się 
spodziewać?

To będzie kolejny budżet 
miasta tworzony w warun-
kach głębokiego kryzysu, jaki 
dotknął finanse naszego kraju, 
w konsekwencji również pol-
skie rodziny, ale też samorząd. 
W ostatnich dziesięciu latach 
samorządu nie zdarzyło się, 
by trzy kwartały z rzędu PKB 
był poniżej jednego procenta. 
A taki wynik nasza gospodar-
ka zanotowała w IV kwartale 
2012 oraz I i II kwartale 2013 
roku. Mimo to radzimy sobie 
nieźle, o czym świadczy cho-
ciażby niedawna analiza do-
konana przez specjalistę od fi-
nansów samorządów pana 
Mariusza Gołaszewskiego, a 
sporządzona przed decyzją o 
emisji obligacji. 

Która wywołała atak kilku 
lokalnych polityków. Zarzu-
cają oni Panu i radnym pod-
jęcie uchwały o emisji obli-
gacji. Czy to nie była zbyt 
odważna decyzja na rok 
przed wyborami?

Szczerze mówiąc, gdy pra-
cowaliśmy nad emisją obligacji 
z panią skarbnik Jolantą Brzó-
ską, nie spodziewałem się, że za 
tę decyzję zostaniemy zaatako-
wani. Pani skarbnik kieruje fi-
nansami naszego miasta od po-
nad 20 lat i tak jak ja, nie miała 
żadnych wątpliwości, że emisja 
obligacji to dobra decyzja. 

Dlaczego?
Po pierwsze zamieniamy 

drogie kredyty, na tańsze ob-
ligacje. Po drugie obligacje to 
lepszy produkt finansowy od 
kredytów. Bardziej elastyczny, 
nie wymagający zabezpieczeń, 
tańszy w obsłudze. Obligacje 
mogą emitować tylko samo-
rządy w dobrej sytuacji finanso-
wej. Wreszcie po trzecie właśnie 
dzięki emisji obligacji dajemy 
sobie szansę sięgnięcia po środ-

ki unijne w nowej perspektywie 
unijnej 2014-2020. 

To skąd te zarzuty? Miesz-
kańcy słyszą, że zadłuża 
Pan miasto na pokolenia…

Wybory za rok, niektórzy 
już rozpoczęli kampanię. Peł-
ną nieprawdy, wprowadzania 
mieszkańców w błąd. 

Jakiś przykład?
Chociażby to zdanie, że 

obligacje spłacać będą następ-
ne pokolenia. To absolutna nie-
prawda. Dość powiedzieć, że 
kredyty, które zastąpimy ob-
ligacjami, miały termin spła-
ty do 2023 roku. Ostatnie ob-
ligacje wykupimy w 2025 roku. 
Okres spłaty wydłużył się więc 
o dwa lata. Gdzie te pokolenia? 

Wróćmy zatem do budżetu. 
Jaki on będzie?

Powtórzę to samo, co rok 
temu. Chciałbym, by ten bu-
dżet był bezpieczny i realny do 
wykonania. Najważniejszy cel, 
jaki sobie postawiłem, to zabez-
pieczenie wszystkich działań, 
jakie prowadzi nasz samorząd 
na takim samym poziomie, jak 
dotychczas. Po drugie zabez-
pieczenie płynności finansowej 
wszystkich naszych jednostek – 
szkół, zakładów, spółek. Samo-
rząd to największy w mieście 
pracodawca – w sumie zatrud-
niamy ponad tysiąc osób – na-
uczycieli, pracowników jedno-
stek, wreszcie urzędników. Ich 
rodziny mogą być spokojne. 
Budżet zapewnia ten spokój. 

Ile miasto będzie miało pie-
niędzy w przyszłym roku?

Szacujemy, że wydatki 
miasta sięgną 109  309  823 zł. 
Z tego 10 procent pochłoną in-
westycje, na które wydamy bli-
sko 11 mln złotych.

To dużo?
Były lata, w których miasto 

wydawało na inwestycje ponad 
20 proc. budżetu, ale to były 
lata, gdy wzrost gospodarczy 
sięgał siedmiu procent w ska-
li roku, a nie jak teraz jednego 
procenta. Poza tym w 2014 roku 
musimy zabezpieczyć dodatko-
wo choćby milion złotych na 
funkcjonowanie nowego, dużo 
większego żłobka. Kolejne 1,3 
mln to pieniądze, które prze-
znaczamy na spłatę zobowią-

zań ZGM. Gdyby tylko dodać 
te pieniądze do niemal 11 mln, 
które wydamy na inwestycje, 
osiągnęlibyśmy pułap zbliżo-
ny do lat poprzednich. A trzeba 
pamiętać, że na rynku nie ma 
już ogromnych unijnych pie-
niędzy, z których mogliśmy ko-
rzystać w poprzednich latach. 

Przecież miasto pozyskuje 
pieniądze z Unii?

Tak, ale pieniądze unijne na 
inwestycje dla samorządów w 
zasadzie się skończyły. Zostały 
głównie tzw. środki miękkie, na 
projekty społeczne i my po nie 
sięgamy. W tej kadencji pozy-
skaliśmy już kilka milionów z 
tego typu programów. 

Kiedy pojawią się nowe 
fundusze unijne?

Nim środki pojawią się na-
prawdę na rynku, będziemy 
mieli pewnie rok 2015, a może 
2016. Szczyt wydatkowania 
przypadnie zapewne na lata 
2016-2019. Teraz też tak było. 
Najważniejsze konkursy na pie-
niądze dla samorządów były 
ogłaszane w latach 2009-2010. 
Wydawaliśmy je w 2011, 2012 i 
2013. To dzięki środkom z Unii 
udało nam się osiągnąć gigan-
tyczną skalę inwestycji w latach 
2011-2013 sięgającą 48 milio-
nów złotych. Z tego 20 mln to 
były pieniądze europejskie. 

Opozycja mówi, że to nie 
Pan pozyskiwał te pienią-
dze…

To kolejny przykład świa-
domego wprowadzania miesz-
kańców w błąd, ewentual-
nie braku zrozumienia, jak 
działa samorząd. Samorząd 
to ciągłość. To przecież nie 
burmistrz składa wnioski o 
środki unijne. Ci sami urzęd-
nicy, którzy przygotowywa-
li dokumenty na pozyskanie 
pieniędzy na wzgórze zamko-
we, kramnice, ul. Warszaw-
ską, pomagali przy projekcie 
kanalizacyjnym, wciąż pracują 
w UM. Czy ktoś myśli, że teraz 
nie pozwala im się pracować? 
Czy myślicie Państwo, że my 
nie pozyskujemy pieniędzy, 
bo nie chcemy budować mia-
sta? Tam gdzie tylko pojawia 
się jakakolwiek możliwość po-
zyskania środków na inwesty-
cje, robimy to. Były pieniądze 
na żłobek – pozyskaliśmy. Były 

środki na salę gimnastycz-
ną, pozyskaliśmy. Pojawił się 
nowy program Jessica, skorzy-
staliśmy z niego, jako pierwszy 
samorząd na Mazowszu. 

Środki z Jessiki, za które re-
montujemy plac Armii Lu-
dowej trzeba będzie zwró-
cić…

Tak, bo to bardzo korzyst-
na, niskooprocentowana, ale 
pożyczka. W nowej perspekty-
wie unijnej będzie dużo takich 
właśnie środków – już nie bez-
zwrotnych. By je pozyskiwać, 
trzeba będzie mieć pieniądze 
na późniejszą spłatę. 

Będziemy je mieli?
Jeśli utrzymamy obecną 

politykę finansową, na pew-
no tak. Po to wypuszcza-
my obligacje. To dlatego oglą-
damy każdą złotówkę przed 
wydaniem. Mimo kryzysu, 
rosnących wydatków, narzu-
cania nam ciągle nowych za-
dań przez rząd, udało nam 
się zwiększyć tzw. nadwyżkę 
operacyjną, czyli mniej skon-
sumować na wydatki bieżą-
ce niż zarobić z tytułu naszych 
dochodów bieżących. Po po-
przednikach odziedziczyłem 
nadwyżkę w wysokości 2,1 
mln złotych. Zwiększyliśmy 
ją do 3,8 mln. A w przyszłym 
roku planujemy, że wyniesie 
ona ponad siedem milionów. 

To dlaczego wciąż mówi 
Pan o kryzysie?

Bo nie wszystko zależy od 
nas. Tylko dwie decyzje, jaki-
mi obciążył nas rząd w tej ka-
dencji, tj. podniesienie skład-
ki rentowej i podniesienie 
składki VAT skutkuje zwięk-
szeniem wydatków mia-
sta o 1,5 mln złotych rocz-
nie. Można więc powiedzieć, 
że w tej kadencji wyparowa-
ła nam jedna nowa hala spor-
towa. Najnowszy przykład to 
wprowadzenie dodatku ener-
getycznego dla rodzin nieza-
możnych. Z całą pewnością 
idea słuszna, tylko jak w wie-
lu innych przypadkach, rząd 
coś wymyśla, ale realizację 
zleca samorządom bez prze-
kazania odpowiednich środ-
ków. Spodziewamy się z pa-
nią skarbnik, że pieniędzy 
dostaniemy mniej, niż bę-
dziemy musieli wydać. 

Na co wydamy pieniądze 
inwestycyjne?

Główne uderzenie in-
westycyjne to drogi i par-
kingi oraz szeroko rozumia-
na oświata, na którą wydamy 
3 mln 950 tys. Na drogi w su-
mie 4,5 mln złotych. 2,5 mln 
jako inwestycje, 2 mln to środ-
ki na tzw. bieżące utrzymanie 
dróg, z którego finansujemy 
program „Drogi zamiast bło-
ta”, dzięki któremu utwardzi-
liśmy kilkadziesiąt kilometrów 
dróg. 

Rozumiem, że program 
„Drogi zamiast błota” bę-
dzie kontynuowany?

Nie tylko będzie konty-
nuowany, ale środki na nie-
go będą zwiększone. W 2013 
roku wydamy na ten program 
1,5 mln. Na 2014 zaplanowali-
śmy kwotę 2 mln. Chcę dodać, 
że coraz więcej ulic będziemy 
utwardzać asfaltem – tak jak 
zapowiadaliśmy – tłuczeń to 
etap pośredni. 

Milion złotych zaplanował 
Pan na remont ulicy Staszi-
ca. Wierzy Pan, że dojdzie 
do skutku?

Wciąż mamy ważne po-
rozumienie na ten temat, któ-
re, przypomnę, podpisałem ze 
starostami już w 2012 roku. 
Niestety, właściciel drogi, sa-
morząd powiatowy, chce by-
śmy pokryli zdecydowaną 
większość kosztów, co jest nie-
zgodne z porozumieniem. Na 
to nie mogłem się zgodzić, bo 
nie godzą się na to mieszkań-
cy. Mam wiele sygnałów od so-
chaczewian, którzy pytają dla-

czego w ogóle miasto wykłada 
pieniądze na nie swoją drogę w 
sytuacji, gdy ma u siebie wiele 
potrzeb, wiele dróg do remon-
tu.

No właśnie dlaczego?
Argumenty są wciąż te 

same. To ulica w samym cen-
trum miasta. Powiatowa, ale 
jeżdżą po niej mieszkańcy So-
chaczewa. Mam nadzieję, że 
nie stracimy kolejnego roku. 

A co jeśli powiat nie będzie 
chciał remontować ulicy 
Staszica w 2014 roku?

Pieniądze przeznaczymy 
na drogi miejskie. Z taką pro-
pozycją zwrócę się do Rady 
Miejskiej w pierwszym kwar-
tale przyszłego roku, gdyby 
okazało się, że starosta nie za-
bezpieczył w projekcie budżetu 
powiatu pieniędzy na remont 
Staszica. 

W budżecie pojawia się też 
blisko 400 tysięcy na rewi-
talizację Pasażu Duplic-
kiego. Jaki będzie zakres 
prac?

Chcemy, by pasaż stał się 
eleganckim deptakiem z ład-
nymi lampami, ławeczkami, 
ścieżką rowerową, a od ulicy 
Chopina pojawią się też miej-
sca parkingowe. Mam nadzie-
ję, że ta inwestycja zupełnie 
odmieni centrum Chodako-
wa, tym bardziej, że nie będzie 
jedyną w tym rejonie. 

Na co jeszcze mogą liczyć 
mieszkańcy Chodakowa?

Będziemy oczywi-
ście kontynuować utwar-
dzanie ulic w tej dzielni-
cy, ale przede wszystkim na 
nowe, piękne boisko, a ra-
czej kompleks boisk przy Ze-
spole Szkół w Chodakowie. 
Kompleks, który mieszkań-
cy sami sobie wywalczyli w 
ramach Sochaczewskiego 
Budżetu Obywatelskiego. 
W sumie zabezpieczyliśmy 
milion złotych na realiza-
cję projektów, które wygrały 
głosowanie w SBO. Najwię-
cej – 800 tysięcy pochłonie 
właśnie kompleks w Choda-
kowie. Przy tej okazji szcze-
gólne słowa uznania dla 
środowiska Zespołu Szkół. 
Dla pana dyrektora, któ-
ry tak mocno zaangażował 

Budżet 2014: nowe 
hala sportowa i boiska

 Q Z burmistrzem Piotrem Osieckim m.in:o budżecie na rok 2014, inwestycjach, zagrożeniach, emisji obligacji,  
ulicy Staszica, programie „Drogi zamiast błota", cenie wody i ścieków w nowym roku rozmawia Jolanta Sosnowska

4 500 000
tyle pieniędzy w 

przyszłym roku zosta-
nie przeznaczonych na 
sochaczewskie drogi

2 600 000
tyle miasto dołoży do 

kapitału Zakładu Wodo-
ciągów i Kanalizacji

800 000
tyle miasto chce 

dołożyć do budowy 
parkingu przy PKP
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drogi, parking przy PKP,  

dla naszych szkół

całej rady pedagogicznej, ro-
dziców i uczniów, bo słysza-
łem, że bardzo aktywnie bra-
li udział w zbieraniu głosów 
i przekonywaniu mieszkań-
ców do tego projektu. Przy 
okazji dodam, że przeznaczy-
liśmy jeszcze 100 tysięcy zło-
tych na porządkowanie try-
bun stadionu Bzury w 2014 
roku. 

Będą kolejne edycje Socha-
czewskiego Budżetu Oby-
watelskiego?

To oczywiście decyzja 
Rady Miasta, ale ja będą re-
komendował radnym, by 
kontynuować projekt w ko-
lejnych latach. Mieszkańcy 
pokazali, że chcą brać udział 
w podejmowaniu decyzji. 
Autorzy wniosków wykaza-
li się wielką determinacją i 
pomysłowością w zbieraniu 
głosów. Nie możemy zmar-
nować tego potencjału. Jesz-
cze raz wielkie słowa uzna-
nia dla wszystkich, którzy 
składali wnioski, ale też gło-
sowali. 

To nie będzie jedyny  pro-
jekt Sochaczewskiego Bu-
dżetu Obywatelskiego re-
alizowany w 2014 roku.

Uda się jeszcze zrealizo-
wać kino letnie na podzamczu 
oraz częściowo projekt siłow-
ni zewnętrznych, który był 
wyceniany na ok. 500 tys. zł, 
a będzie na niego przeznaczo-
ne ok. 190 tys., bo tyle zosta-
ło z miliona wydzielonego na 
budżet obywatelski. Wniosek 
zakładał powstanie siłowni na 
terenie całego miasta. Myślę, 
że pieniędzy starczy na trzy 
takie miejsca – w centrum, w 
Chodakowie i pewnie na Bo-
ryszewie. Chcemy przy tych 
urządzeniach postawić dodat-
kowo stoły do szachów i war-
cabów. 

Mieszkańcy Boryszewa do-
czekają się innych inwesty-
cji?

Tak samo jak mieszkań-
cy pozostałych dzielnic. Ten 
budżet jest kolejnym, w któ-
rym staramy się równomier-
nie dzielić środki. W Bory-

szewie będziemy utwardzać 
kolejne drogi, ale też wybudu-
jemy boisko z prawdziwego 
zdarzenia przy Szkole Podsta-
wowej nr 2. Na ten cel przezna-
czamy 300 tys. zł. To mniej niż 
przy Zespole Szkół, ale i teren 
pod boisko jest zdecydowa-
nie mniejszy. Kolejne 150 tys. 
przeznaczamy na odwodnie-
nie budynku szkoły zalewane-
go od lat przez każdą większą 
ulewę. 

Powiedział Pan, że najwię-
cej pieniędzy pochłoną in-
westycje oświatowe. Co 
poza boiskami się pojawi?

Najwięcej pochłonie do-
kończenie budowy sali gim-
nastycznej przy SP nr 4. Tam 
ze środków własnych prze-
znaczamy 2,5 mln na ten cel. 
Wszystko wskazuje na to, że 
uda nam się ten obiekt oddać 
do użytku jesienią przyszłe-
go roku. 100 tysięcy złotych 
przeznaczamy na moderniza-
cję stale cieknącego dachu sali 
gimnastycznej przy Gimna-
zjum nr 2. 

Co z parkingiem przy PKP 
w systemie Parkuj i Jedź?

Prace trwają. Mamy już 
gotowy projekt. W budżecie 
na 2014 rok zarezerwowali-
śmy 800 tysięcy na budowę. 
Przypomnę, że na parking 
połowę środków ma wyłożyć 
miasto, drugą połowę samo-
rząd wojewódzki. Mam na-
dzieję, że marszałek Struzik 
powróci w przyszłym roku 
do budowy parkingów w ra-
mach programu Park&Ri-
de. My będziemy na to przy-
gotowani. Jeśli już mówimy 
o współpracy z samorządem 
wojewódzkim, to będę na-
mawiał zarząd Mazowsza 
między innymi do budowy w 
2014 roku ronda przy ul. Wy-
szogrodzkiej.  

Miasto ma dołożyć się tak-
że do budowy komendy po-
wiatowej policji…

Też będziemy na to przy-
gotowani. Zabezpieczamy na 
ten cel 300 tysięcy złotych. 

Wróciliśmy do centrum. 
Kiedy zakończy się rewitali-
zacja placu Armii Ludowej?

Do końca tego roku będą 
trwały prace przy kanaliza-
cji i wodociągu w ul. Rey-
monta. Potem nastąpi prze-
rwa w pracach do wiosny. 
Sądzę, że do lata plac i oko-
liczne ulice będą jak nowe. 
Przy tej okazji sądzę, że 
warto wreszcie pokusić się 
na zmianę nazwy. Będę pro-
ponował radnym, by zmie-
nić patronów placu z Ar-
mii Ludowej na Obrońców 
Sochaczewa. W przyszłym 
roku mamy 75 rocznicę 
września 1939 roku. Niko-
mu nie muszę chyba wyja-
śniać roli miasta w Bitwie 
nad Bzurą. Dlatego chcemy 
godnie uczcić tę datę. 

Będą jakieś szczególne 
uroczystości?

Na pewno po roku prze-
rwy wracamy do inscenizacji 
Obronić Miasto, nawiązującej 
do wydarzeń z 1939 roku. Do-
kończymy też remont elewacji 
Muzeum Ziemi Sochaczew-
skiej i Pola Bitwy nad Bzurą. 
W środku skończą się prace 
nad nową, stałą wystawą. 

Jednym słowem znów bę-
dzie się dużo działo, jeśli 
chodzi o imprezy kulturalne?

Tak, bo to będzie rok 
wielkich rocznic. Chcemy 
również w sposób szczegól-
ny uczcić 70-rocznicę wybu-
chu Powstania Warszawskie-
go. Nadal będziemy wspierać 
wszystkie organizacje poza-
rządowe. Nikt chyba nie za-
przeczy, że w tej kadencji, w 
sposób spektakularny, roz-
wijają one swoją działal-
ność. Rocznie przeznaczamy 
na wsparcie ich działalno-
ści grubo ponad milion zło-
tych. Pomagamy jak może-
my. Udostępniamy obiekty za 
darmo, wypożyczamy sprzęt. 
Stworzyliśmy im drugi dom 
w Kramnicach. Mogą tam 
zyskać pomoc, ale też się spo-
tykać, organizować wydarze-
nia. 

Niektórzy twierdzą, że to 
igrzyska…

A ja jestem dumny z tego, 
że udało nam się uwolnić 
ogromną energię, jaka tkwi w 
mieszkańcach. To prawda, że w 
naszym mieście impreza goni 
imprezę, akcja, akcję. Pełno 
jest inicjatyw, koncertów, wy-
staw. To chyba nie jest powód 
do zmartwień. Dodam, że na 
organizację imprez i promocję 
wydajemy mniej pieniędzy niż 
w poprzedniej kadencji. Tylko, 
że skuteczność przekazu zosta-
ła spotęgowana przez organiza-
cje pozarządowe. 

Ich członkowie, a jest ich 
około dwóch tysięcy, za-
pewne są ciekawi, jakie 
będą dotacje dla tych orga-
nizacji w przyszłym roku?

Utrzymamy je na dotych-
czasowym poziomie, co uwa-
żam za ogromny sukces. Pro-
szę spojrzeć, co dzieje się w 
innych samorządach, dużo 
od nas bogatszych. Wiem, że 
przeżywający ogromne kło-
poty finansowe samorząd wo-
jewództwa mazowieckiego w 
programie naprawczym do 
roku 2019 roku nie przewiduje 
nawet złotówki dla organizacji 
pozarządowych. 

W budżecie nie przewidział 
Pan dopłat do cen wody i 
ścieków…

Ale jest wydatek majątko-
wy – skierowany do ZWiK. 
Zabezpieczyliśmy w budże-
cie ogromną kwotę 2 640 000 
zł na podniesienie kapitału tej 
spółki. 

Co to da?
Podniesienie kapitału po-

prawi sytuację finansową spół-
ki. Dzięki temu zarząd nie bę-
dzie musiał szukać pieniędzy 
na rynku, czyli u odbiorców na 
spłatę kredytów zaciągniętych 
na budowę 100 km nowej sie-
ci kanalizacji. Mówiąc wprost 
– będzie szansa na utrzymanie 
kolejny rok z rzędu cen ście-
ków i wody na tym samym po-
ziomie. Przypomnę, że cenę na 
2013 rok ZWiK obniżył z pro-
gnozowanych 17.39 zł za  metr 
sześcienny wody i ścieków do 
13 zł. Przy okazji przypomnę, 
że w 2014 roku nie wzrosną lo-
kalne podatki, a jeden w ogó-
le zniknie – mam tu na myśli 
opłatę za posiadanie psa. Trze-
ba pamiętać, że podatki od 
środków transportu nie rosną 
kolejny rok z rzędu. Jak więc 
widać, pomagamy jak może-
my mieszkańcom, ale też so-
chaczewskim przedsiębior-
com. 

Miasto uruchomi jakieś 
nowe programy pomo-
cowe?

Na pewno chcemy rozwi-
jać te, które uruchomiliśmy, a 
które uważam za jeden z więk-
szych sukcesów tej kadencji. 
Mam na myśli Kartę Seniora i 
Kartę Rodziny. W obu progra-
mach uczestniczy już prawie 
2500 mieszkańców i ta liczba 
cały czas rośnie. A są przecież 
także stypendia dla młodzieży 
i dzieci, które uruchomiliśmy. 
Okazuje się, że potrafiliśmy za-
uważyć te osoby, znaleźć dla 
nich pieniądze. Wzrastająca co 
roku liczba wniosków jedno-
znacznie pokazuje, że program 
stypendialny cieszy się dużym 
zainteresowaniem.

Czy miasto przygotowuje 
się do nowej perspektywy 
finansowej Unii Europej-
skiej?

W urzędzie powstał spe-
cjalny zespół, który już przy-
gotowuje nas do składania 
wniosków. W tej nowej per-
spektywie preferowane będą 
partnerstwa między samorzą-
dami. Wprowadzono nawet 
pojęcie obszaru funkcjonal-
nego, który obejmuje więcej 
niż jedną gminę. Taką współ-
pracę z samorządami z tere-
nu powiatu sochaczewskiego 
już rozpoczęliśmy i będziemy 
kontynuować. 

Budowa hali sportowej przy SP nr 4 pochłonie w 2014 roku 2,5 mln zł. Otwarcie jesienią

Nowy miejski żłobek na 110 miejsc ruszy w styczniu. Jego utrzymanie będzie kosztować 1,5 mln
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Sochaczewianin Roku - nominacje 2013
 Q Po raz szesnasty czytelnicy ,,Ziemi Sochaczewskiej" będą wybierać Sochaczewianina Roku. Zachęcamy mieszkańców Sochaczewa  

i powiatu sochaczewskiego, żeby wzięli udział w kolejnej edycji plebiscytu. Jego celem jest promowanie osób, które w upływającym  
roku odznaczyły się swoją działalnością i aktywnością. Kolejną nominowaną jest Teresa Kłujszo.

Teresa Kłujszo
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Uroczystą galę rozpo-
czął występ muzyków z Se-
nior Band, którzy wykonali 
kilka biesiadnych kompozycji 
w stylu kapeli Staśka Wielan-
ka. Oficjalną część spotkania 
rozpoczęła dyrektor Centrum 
Kultury, Sportu, Promocji, 
Turystyki i Organizacji Poza-
rządowych Agata Kalińska od 
przywitania gości.

- Nasze miasto jest bar-
dzo bogate w wydarzenia kul-
turalne. Dowodem jest cho-
ciażby to, że w minionym 
roku zorganizowano w So-
chaczewie około 30 koncer-
tów i 40 wystaw, wiele kon-
kursów, akcji, czy inwestycji w 
tym zakresie - podsumowała 
w skrócie ostatnie 12 miesięcy 
sochaczewskiej kultury.

- Tak wielki potencjał kul-
turalny Sochaczewa jest za-
sługą modelowej współpra-
cy instytucji i działających na 
naszym terenie stowarzyszeń, 
które prowadzą swą działal-
ność w dziedzinie kultury. Ja-
kość i przede wszystkim róż-
norodność oferty kulturalnej 
sprawia, że każdy mieszka-
niec może wybrać coś dla sie-
bie - mówił z kolei Piotr Osiec-
ki.

Burmistrz jednocześnie 
zapewnił, że samorząd miej-
ski, pomimo trudnych cza-
sów i cięć budżetowych, nie 
zamierza oszczędzać na kul-
turze. Wydatki w przyszłym 
roku na ten cel nie będą 
mniejsze, niż tegoroczne.

Głównym punktem wy-
darzenia było wręczenie, wy-
różniającym się twórcom i 
działaczom kultury, nagród 
pieniężnych, listów gratula-
cyjnych oraz pamiątkowych 
statuetek  w kształcie gołę-
bia. Wykonała je artysta pla-

styk Beata Szustkiewicz, każ-
dą z rzeźb ozdobiając w inny 
sposób. Dzięki temu Grupa 
Rekonstrukcji Historycznych 
odebrała „gołębia wojskowe-
go” w kolorach khaki, a Chór 
Towarzystwa Śpiewaczego 
Ziemi Sochaczewskiej ptaka 
udekorowanego nutami.

Przybyli goście mogli tak-
że podziwiać wystawioną w 
kramnicach, specjalnie przy-
gotowaną z okazji Dnia Ani-
matora Kultury, wystawę prac 
Beaty Szustkiewicz „Abstrak-
cja - Sztuka wyobraźni”.

Najważniejsze przedsię-
wzięcia minionego roku otrzy-
mały tytuły „Kulturalnego 
wydarzenia roku”. Uhonoro-
wano nimi:  dyrektor państwo-
wej Szkoły Muzycznej Joannę 
Niewiadomską-Kocik za cykl 
„Sochaczewskich Spotkań z 
Chopinem”; Władysława „Gu-
donisa” Komendarka, któ-
ry rozsławił Sochaczew zdo-

bywając nagrodę „Człowieka 
ze Złotym Uchem” na tego-
rocznym Festiwalu Producen-
tów Muzycznych SOUNDE-
DIT; prezesa stowarzyszenia 
„Nasz Zamek” Łukasza Po-
powskiego jako inicjatora naj-
większej miejskiej inwestycji w 
tym roku - I etapu odbudowy 
zamku książąt mazowieckich. 
Stowarzyszenie zostało tak-

że docenione przez Marszałka 
Województwa Mazowieckie-
go, który przyznał mu nagro-
dę za   działalność w obszarze 
kultury.

Zwieńczeniem gali był 
krótki recital kierownika 
Miejskiego Ośrodka Kultu-
ry w Boryszewie Jolanty Kaw-
czyńskiej.

Maciej Frankowski

Podsumowanie kulturalnego roku

Teresa Kłujszo od pięt-
nastu lat związana jest z Klu-
bem Nauczyciela, w którym 
od sześciu lat pełni rolę dy-
rektora. Sochaczewski Klub 
Nauczyciela jest instytucją 
kultury, otwartą na potrze-
by ponad czterech tysięcy 
uczniów i ponad trzystu na-
uczycieli pracujących w miej-
skich placówkach oświato-
wych. Wspiera on rozwój 

zainteresowań i pasji oraz 
promuje lokalną kulturę. W 
klubie działa wiele sekcji: mu-
zyczna, plastyczna, odbywają 
się zajęcia z orgiami a także 
warsztaty szachowe i brydżo-
we. W ramach klubu działa 
Chór Nauczycielski Vivace, 
który wielokrotnie był zdo-
bywcą nagród na festiwalach 
i przeglądach chórów. W tym 
roku KN obchodzi 35–lecie 

istnienia. W czerwcu br. od-
były się uroczyste obchody 
jubileuszu. 

Teresa Kłujszo pochodzi 
z rodziny nauczycielskiej. 
Jej wielką pasją są szachy, 
które, jak mówi, są trudną, 
ale piękną grą. To właśnie 
nimi próbuje zarazić za-
równo dzieci z przedszkoli, 
szkół podstawowych, jak i 
swojego kilkuletniego wnu-

ka. Dzięki pani Teresie od 
niedawna w naszym mieście 
odbywa się pokaz żywych 
szachów, będący niezwy-
kłym widowiskiem arty-
stycznym. Teresa Kłujszo to 
osoba wyjątkowo zaangażo-
waną w działalność klubu, 
kochająca pracę z dziećmi. 

Wolny czas poświęca 
najbliższym, a drugą jej pa-
sją jest literatura. (Ka)

 Q W środę 27 listopada w Kramnicach Miejskich z okazji Dnia Animatora Kultury przyznano 83 nagrody i wyróżnienia dla najbardziej 
zasłużonych propagatorów życia kulturalnego w Sochaczewie.

Lista  nagrodzonych i wyróżnionych:
NAGRODY PIENIĘŻNE
* Miejska Biblioteka Publiczna: Barbara Bronicz, Małgorzata Gala, 
Małgorzata Nagłowska, Agnieszka Wolińska
* Muzeum Ziemi Sochaczewskiej i Pola Bitwy nad Bzurą: Maciej 
Wojewoda, Anna Wachowska, Jakub Wojewoda
* Klub Nauczyciela: Teresa Kłujszo
* Miejski Ośrodek Kultury: Halina Pędziejewska, Ewa Osińska, 
Monika Osiecka, Mirosław Hymon, Jolanta Kawczyńska, Anna 
Sobkowicz
* Państwowa Szkoła Muzyczna I i II stopnia: Iwona Niemyjska, Daniel 
Zieliński, Ludwik Skrzypek
* Towarzystwo Śpiewacze Ziemi Sochaczewskiej: Andrzej Kuziński, 
Ewa Szałapska
* Chór Nauczycielski „VIVACE”: Piotr Milczarek, Anna Kazimierska
* Camerata Mazovia: Artur Komorowski
* Sochaczewska Orkiestra Dęta: Krzysztof Podczaski
* Stowarzyszenie Lombelico del Mondo: Jan Wierzchowski
* Lokalni artyści plastycy: Beata Szustkiewicz, Marcin Hugo-Bader, 
Łukasz Kuciński
* Pasjonat starej fotografii:  Waldemar Bronicz
* Towarzystwo Miłośników Malarstwa Władysława Ślewińskiego: 
Jarosław Miaśkiewicz
* Fundacja Wspierania Kultury „MoART”: Przemysław Stachowski
* Stowarzyszenie Promocji i Rozwoju Miasta Sochaczew: Tomasz 
Flakowski
* Muzealna Grupa Rekonstrukcji Historycznej im. II bat. 18 pp: 
Damian Jaczewski
* Stowarzyszenie „Nasz Zamek”: Tomasz Karolak
* Sochaczewski Klub Filmowy: Robert Niemira
* Stowarzyszenie Uniwersytet Trzeciego Wieku: Alicja Ozimek, 
Genowefa Kaźmierczak
* Stowarzyszenie Emerytów i Rencistów „Włókienko”: Henryka 
Pietrzak, Mirosława Janiak
* Związek Emerytów, Rencistów i Inwalidów: Teresa Smak, Janina 
Sitkiewicz
* Zespół Taneczny ABSTRAKT: Katarzyna Regulska, Agata 
Koźbiał, Kacper Grocholewski, Szymon Stachlewski, Hubert Pietras, 
Aleksandra Pietras, Barbara Mońka, Wiktoria Bac, Wiktoria Barciak, 
Natalia Grzeszczak, Marcin Buczek

STATUETKI - GOŁĘBIE
Stowarzyszenie Przyjaciół Państwowej Szkoły Muzycznej I i II stopnia 
w Sochaczewie, Kapela „SENIOR BAND”, Orkiestra Kameralna 
„CAMERATA MAZOVIA”, Stowarzyszenie Muzyczne „Sochaczewska 
Orkiestra Dęta”, Chór Nauczycielski „VIVACE”, Towarzystwo Śpiewacze 
Ziemi Sochaczewskiej, Marek Belczyk - kierownik Muzeum Kolei 
Wąskotorowej, Hufiec Związku Harcerstwa Polskiego, Muzealna Grupa 
Rekonstrukcji Historycznej im. II batalionu 18 pp, Stowarzyszenie na 
Rzecz Historycznej Odbudowy Zamku w Sochaczewie „Nasz Zamek”, 
Stowarzyszenie Kolektyw Twórczy Sochaczew, Stowarzyszenie Pro-
mocji i Rozwoju Miasta Sochaczew, Sochaczewski Klub Filmowy, Carbo 
Dance - Dance&Fitnes Grupa Taneczna Anna Baśkiewicz, Gymme 
Fitness Club, Boruta MC, Stowarzyszenie Uniwersytet Trzeciego Wieku, 
Stow. Emerytów i Rencistów „Włókienko”, Związek Emerytów, Rencistów 
i Inwalidów, Zdzisław Pakuła - Galeria „MIŚ”, Mirosław Kaczorowski 
- firma TRAMEX, Maciej Brażuk - Restauracja „Kameralna”, MARS 
Polska Sp. z o.o., BAKOMA Sp. z o.o., Procter&Gamble, Helio S.A., 
Cukiernia Lukrecja Sochaczew, Verona Products Professional Sp. z o.o. 

Burmistrz Osiecki składa gratulacje nagrodzonym

Kapela Senior Band rozpoczęła uroczystość
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 Q Jubileuszowy koncert 
Jerzego Połomskiego z 
okazji 55-lecia pracy arty-
stycznej odbył się w nie-
dzielny wieczór 24 listopada 
w Miejskim Ośrodku Kultu-
ry przy ul. Żeromskiego. 

- Bardzo się cieszę, że 
zdecydowali się państwo 
spędzić wieczór w moim to-
warzystwie. Przyjechałam, 
żeby przypomnieć swoje 
piosenki, ponieważ żyję już 
u schyłku dnia. Może tak 
być, że to będzie już nasze 
ostatnie spotkanie w tym 
uroczym mieście i chciał-
bym w państwa pamięci po-
zostawić po sobie jakiś miły 
ślad - powiedział tuż przed 
koncertem Jerzy Połomski. 

W repertuarze niedziel-
nego koncertu znalazły się 
piosenki, które pamięta cała 
Polska. Przez niemal półto-
rej godziny sochaczewska 

publiczność świetnie się ba-
wiła, śpiewając wraz z ar-
tystą jego najbardziej zna-
ne szlagiery, wśród których 
znalazły się m.in.: „Błękit-
na chusteczka”, „Moja mło-
dość”, „Iść za marzeniem”, 
„Moja miła, moja cicha” czy 
„Wszystko dla pań”. 

Podczas występu nie 
zabrakło także wiązanki 
utworów z repertuaru Mie-
czysława Fogga, takich jak 
„Ta ostatnia niedziela”, „Ja 
mam czas, ja poczekam”, 
dzięki którym mogliśmy się 
przenieść do starej przed-
wojennej Warszawy. Praw-
dziwą wisienką na torcie 
były utwory „Bo z dziew-
czynami” i „Cała sala”, któ-
re Jerzy Połomski wykonał 
na koniec. Za wzruszają-
cy koncert podsumowujący 
55-lecie pracy artystycznej 
artysta został nagrodzony 
owacjami na stojąco. (Ka)

Tego dnia chóry I i II stop-
nia pod dyrekcją Iwony Nie-
myjskiej oraz orkiestra ka-
meralna pod batutą Daniela 
Zielińskiego zaprezentowały się 
w repertuarze patriotycznym. 
Jak powiedziała prowadząca 
koncert dyrektor szkoły Joanna 
Niewiadomska-Kocik, listopad 
to w naszej kulturze szczegól-
ny miesiąc, kiedy to świętujemy 
odzyskanie niepodległości, ale 
też wspominamy rocznicę po-
wstania listopadowego. Dlatego 
dzisiejszy występ związany jest 
z patriotyczną postawą naszego 
wielkiego kompozytora Fryde-
ryka Chopina.

Ze sceny popłynęła za-
tem muzyka i  chóralny śpiew. 
Usłyszeliśmy m.in. takie utwo-

ry jak „Modlitwa obozowa”, 
„Orlątko”, „Pierwsza Kadro-
wa”, „Deszcz jesienny”, „Ostat-
ni mazur”, „Wojenko, wojen-
ko”, „Pierwsza brygada”, a w 
wykonaniu orkiestry zabrzmiał 
również przepiękny polonez z 
filmu Pan Tadeusz. Ten wzru-
szający występ bardzo przypadł 
do gustu publiczności, nie oby-
ło się więc bez bisów i owacji na 
stojąco.

Niestety był to już ostatni w 
tym roku koncert z cyklu So-
chaczewskich Spotkań Chopi-
nowskich, które, przypomnij-
my, zainicjowała właścicielka 
hotelu Chopin Maryla Pliszka, 
przy współudziale szkoły mu-
zycznej i pod patronatem bur-
mistrza miasta Piotra Osieckie-

go oraz dyrektora Narodowego 
Instytutu Fryderyka Chopina, 
Artura Szklenera. 

Jak powiedziała kiedyś po-
mysłodawczyni, już od dawna 
zamierzała wykorzystać fakt, 
że tuż pod bokiem mamy Że-
lazową Wolę i taką postać jak 
Fryderyk Chopin. Zauważyła 
również, że w sali balowej hote-
lu brakuje koncertów dla zwy-
kłych mieszkańców Sochacze-
wa, zwłaszcza osób starszych, 
którzy mogliby w centrum i za 
darmo obcować z prawdziwą 
sztuką. Przypomniała krótko o 
tym podczas ostatniego ze śro-
dowych koncertów.

Wieczór zakończył się więc 
wręczaniem kwiatów dla orga-
nizatorek i wystąpieniem bur-

mistrza Piotra Osieckiego, któ-
ry powiedział: - Nie ukrywam, 
że każde z tych spotkań dostar-
cza nam i widzom niesamowi-
tych wzruszeń. Nie byłoby tych 
ważnych wydarzeń, gdyby nie 
grono życzliwych osób, do któ-
rych na pewno zalicza się pani 
Maryla Pliszka. Dlatego skła-
dam na jej ręce symboliczne 
podziękowanie w postaci tego 
oto gołąbka życzliwości. Sądzę, 
że to miejsce i ta sceneria są naj-
lepszą okazją, żeby pani Maryli 
podziękować.

A my z niecierpliwością 
czekamy na kolejne kulturalne 
wydarzenia w pięknej sali ba-
lowej hotelu już w następnym 
roku.

Małgorzata Pałuba

 Q W piątek 29 listopada w 
Kramnicach Miejskich od-
była się pokazowa partia 
„żywych szachów” zor-
ganizowana przez Klub 
Nauczyciela wspólnie ze 
Szkołą Podstawową nr 3 w 
Sochaczewie.

Rozgrywanej partii przy-
glądali się burmistrzowie 
Piotr Osiecki i Marek Fer-
giński. Gośćmi specjalny-
mi pokazu byli wicepre-
zes Mazowieckiego Związku 
Szachowego Waldemar Du- 
dziński oraz mistrz międzyna-
rodowy Mirosław Serwiński.

W rolę żywych figur sza-
chowych wcielili się uczniowie 
sochaczewskiej „trójki”. Ich ru-
chy na planszy obserwowały 
delegacje ze wszystkich miej-

skich szkół. Ruchy dyktował, a 
także dodawał do nich komen-
tarz, mistrz szachowy Stanisław 
Osiecki. Zaprezentowana po-
tyczka była odwzorowaniem 
legendarnej partii rozegranej 
przez Paula Morphy’ego w 1858 
roku w Paryżu.

- Niezwykle rzadko zdarza-
ją się partie, które stanowią tak 
przejrzysty materiał edukacyj-
ny dla przyszłych pokoleń sza-
chistów. Uczą strategii, metod 
obrony i pokazują różne moż-
liwe warianty ruchów - mówił 
Stanisław Osiecki.

- Celem pokazu jest pro-
mowanie szachów wśród 
dzieci i młodzieży. Niezmier-
nie cieszy mnie, że coraz wię-
cej uczniów interesuje się tą  
królewską grą - powiedziała z 
kolei inicjatorka wydarzenia, 

dyrektor Klubu Nauczyciela, 
Teresa Kłujszo.

W rozegranej partii, zgod-
nie z historią, zwyciężyły bia-
łe figury. Po zakończonym po-
kazie, każdy zainteresowany 
mógł zasiąść do planszy i wraz 
ze swym oponentem rozegrać 
własną potyczkę. 

Wydarzeniu w kramni-
cach towarzyszyła również spe-
cjalnie przygotowana z tej oka-
zji wystawa. Młodzież mogła się 
zapoznać z historią szachów, a 
także podziwiać ok. 20 komple-
tów do gry, pochodzących z róż-
nych epok historycznych. Część 
eksponatów została zaprezento-
wana dzięki uprzejmości Mu-
zeum Archeologicznego w Po-
znaniu. Wśród zbiorów znajdują 
się m.in. zabytkowe XII-wieczne 
szachy z Kruszwicy. (mf)

Królewska gra na żywo

Uczniowie SP3 odwzorowali partię szachów z 1858 r.

Połomski zaśpiewał 
dla sochaczewskiej 
publiczności 

Ostatnia środa 
z Chopinem

 Q 27 listopada sala balowa hotelu Chopin pękała w szwach, zarówno na scenie, jak i na 
widowni. Ta pierwsza należała do dzieci i młodzieży z sochaczewskiej szkoły muzycznej,  
zaś publiczność naprawdę wyjątkowo dopisała.
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Dwie uczennice LO im. F. 
Chopina, Aleksandra Błędow-
ska i Martyna Feliga postano-
wiły w wyjątkowy sposób spę-
dzić wieczór mikołajkowy 6 
grudnia. Zorganizowały kon-
cert charytatywny na rzecz 
chorego na białaczkę 11-letnie-

go Kacpra. Wszyscy zaintere-
sowani dobrą muzyką, a jed-
nocześnie  pomocą  choremu 
chłopcu, powinni się stawić w 
piątek 6 grudnia o godz. 18 w 
sali sportowej  LO.

W imieniu organizato-
rek serdecznie zapraszamy.

 Q Zespół Szkół w Socha-
czewie ma szansę zdobyć 
atrakcyjne nagrody w 11. 
edycji programu „Tesco 
dla szkół”. Ale aby ucznio-
wie chodakowskiej placów-
ki mogli wygrać, internauci 
muszą zagłosować na ich 
projekty filmowe, do czego 
gorąco zachęcamy.

Jest o co walczyć, bowiem 
głównymi nagrodami ufun-
dowanymi przez organizatora 
jest 10 nowoczesnych pracow-
ni multimedialnych oraz 16 
zestawów sprzętu do wypo-
sażenia sal kinowych dla zwy-
cięskich szkół.  

Tegoroczny ogólnopol-
ski konkurs organizowany 
przez sieć sklepów Tesco od-
bywa się pod hasłem „Talent 
do niemarnowania jedze-
nia”. Uczniowie szkół pod-
stawowych i gimnazjów, któ-
rzy przystąpili do rywalizacji, 
mieli za zadanie przygotować 

maksymalnie dwuminuto-
wy spot filmowy. W materiale 
wideo musieli poruszyć istot-
ny społecznie problem wyrzu-
cania żywności, który według 
przeprowadzonych badań do-
tyczy aż 1/3 kupowanych pro-
duktów.

Uczniowie „siódemki” 
nakręcili dwa filmy, autor-
stwa klas 2a i 6c. Chodakow-
ska szkoła jako jedyna w po-
wiecie postanowiła wziąć 
udział w konkursie. W skali 

całej Polski mają z kim kon-
kurować. Internauci mogą w 
sumie oddawać głosy na 587 
propozycji z całego kraju, w 
tym 55 z województwa ma-
zowieckiego. 

Rywalizacja o wyposa-
żenie dziesięciu szkół w pra-
cownie multimedialne ma 
przebiegać w dwóch etapach. 
W pierwszym z nich zosta-
nie wyłonionych trzech lau-
reatów. Będą to projekty, któ-
re zdobędą największa liczbę 

punktów. O siedmiu pozosta-
łych zwycięzcach zdecyduje 
jury konkursowe. Będzie ono 
oceniać 50 proc. filmów, któ-
re zdobyły największą ilość 
punktów pod względem róż-
nych kryteriów, m.in. pozio-
mu zaangażowania szkoły, 
czy najlepszego scenariusza 
i gry aktorskiej. 16 zestawów 
sprzętu do sal kinowych przy-
padnie najpopularniejszym 
propozycjom w poszczegól-
nych województwach.

O zwycięstwie, w prze-
ważającej mierze, zadecydu-
ją zatem głosy użytkowników 
Internetu. Filmy można obej-
rzeć i zagłosować na nie pod 
adresami: www.tescodlaszkol.
pl/27963 - film klasy 2a; www.
tescodlaszkol.pl/44020 - film 
klasy 6c. Internauci mogą od-
dać jednego dnia po jednym 
głosie na dowolną liczbę pro-
pozycji. Głosowanie potrwa 
do poniedziałku 16 grudnia 
do godz. 23.59.  (mf)

Do tegorocznej edycji kon-
kursu zgłoszono aż 60 kandy-
datur. Wybrano tych, którzy 
wykazali się największą dbało-
ścią o  zachowanie dziedzictwa 
narodowego, umacniających 
tożsamość kulturową Mazow-
sza, służąc jego rozwojowi i 
promocji. Nagrodzono: naj-
starszy zespół dziecięcy w Pol-
sce - Harcerski Zespół Pieśni i 
Tańca „Dzieci Płocka” im. Dru-
ha Wacława Milke,  Radomską 
Młodzieżową Orkiestrę Dętą 
„Grandioso”, znawcę histo-
rii regionu prof. dr. hab. Janu-
sza Szczepańskiego, kurpiow-
skich  regionalistów Henryka 
Kuleszę i Zdzisława Frydrycha, 
Joannę Marię Augustowską, 
twórczynię pierwszego w Pol-
sce ośrodka pomocy społecznej 
i kultury, Krzysztofa Chromiń-
skiego z Gminnego Ośrodka 
Kultury w Chodowie, dzien-
nikarza, twórcę m. in. utworu 
„Sen o Warszawie” Marka Ga-
szyńskiego, specjalistę z zakre-
su  historii Twierdzy Modlin 
dr. Piotra Oleńczaka oraz oczy-
wiście sochaczewski „Nasz Za-
mek”. Kolejnym lokalnym ak-
centem podczas tej samej gali  
było uhonorowanie laureata 
konkursu Barwy Wolontariatu  
Michała Walisiewicza z Zespo-
łu Szkół im. Jarosław Iwaszkie-
wicza. Jego sylwetkę zaprezen-

tujemy szerzej w oddzielnym 
materiale. 

Ostatni rok działalności 
stowarzyszenia można uznać 
za przełomowy. Przeprowa-
dzono pierwszy etap rewitali-
zacji wzgórza zamkowego. Jego 
działalność, która trwa nieprze-
rwanie od 2006 r., związana jest 
z szeregiem inicjatyw na rzecz 
dziedzictwa historycznego So-
chaczewa. „Nasz Zamek” zaj-
mował się m. in.  grobowcem  
mułły znajdującym  się przy 
ul. 15 Sierpnia, kamienicą przy 
ul. Farnej 13, uzupełnieniem i 
odtworzeniem pierzei rynko-
wych. Aktywność „Naszego 
Zamku” to również pięć sezo-
nów wykopalisk archeologicz-

nych na wzgórzu zamkowym, a 
ostatnio również w parku przy 
ul. Traugutta. Jego członkowie 
wzięli sobie za cel przybliżanie 
historii lokalnej poprzez publi-
kacje i imprezy. Najpopular-
niejsza z nich to „Zawisza Czar-
ny Nad Bzurą - Sochaczewskie 
Spotkania z Historią”. Sami na-
zywają się zwyczajnymi ludź-
mi, którym leży na sercu dobro 
nie tylko zamku, ale i miasta. 

Te wszystkie działania prze-
sądziły o nominacji, a finalnie 
nagrodzeniu stowarzyszenia. 
Odbierając pamiątkową statu-
etkę i dyplom prezes Łukasz Po-
powski dziękował za uznanie i 
zapewniał, że to jeszcze nie ko-
niec przedsięwzięć i inicjatyw 

„Naszego Zamku”. Jak mówił, 
nie byłyby one możliwe, gdyby 
nie współpraca z władzami mia-
sta, które są otwarte na dialog z 
sektorem NGO. Wsparcie sa-
morządu jest bowiem niezbędne 
w realizacji projektów społecz-
nych. To miasto złożyło wniosek 
dotyczący rewitalizacji wzgórza, 
czy sfinansowało badania arche-
ologiczne. 

Gala rozdania nagród 
utrzymana była w klimacie lat 
20. i 30. Poprowadził ją Tomasz 
Kammel. O oprawę muzyczną 
zadbał Maciej Mizgalski i Mi-
zgalski Band. Goście wysłucha-
li również występu Karoliny 
Nowakowskiej.

Agnieszka Poryszewska 

Zakończył się cykl wystaw 
prac nagrodzonych w II So-
chaczewskim Konkursie Pla-
stycznym im. Władysława Śle-
wińskiego „Kwiaty Polskie na 
Mazowszu”. 

Projekt powiązany jest, jak 
co roku, z wydarzeniem ar-
tystycznym „Kocham Polskę 
...” Władysław Ślewiński, a za-
mysłem organizatorów: Towa-
rzystwa Miłośników Malar-
stwa Władysława Ślewińskiego 
i Miejskiej Biblioteki Publicz-
nej w Sochaczewie było uhono-
rowanie ojca malarza Kajetana 
Ślewińskiego - Sybiraka, pol-
skiego patrioty oraz ludzi wal-
czących za wolną Polskę.

Organizatorzy konkur-
su zwracają się z prośbą 
do uczestników o odbiera-
nie prac do końca grudnia 
2013 r. W przypadku nie-
odebrania prac, zgodnie z 
regulaminem konkursu, 
przejdą one na własność 
organizatorów. Prace pla-
styczne można odebrać w 
Miejskiej Bibliotece Pu-
blicznej w Sochaczewie 
ul. 1 Maja 21. (Kramni-
ce Miejskie) w godzinach 
pracy placówki.

Projekt był wspierany przez Burmistrza 
Miasta Sochaczewa Piotra Osieckiego 
oraz finansowany z budżetu Urzędu Miasta 
Sochaczewa.

W najbliższy piątek 6 
grudnia w Miejskim Ośrodku 
Kultury w Boryszewie raperzy 
chwycą za mikrofony i będą 
nawijać w szczytnym celu.

Rap Paka dla Dzieciaka 
to hip-hopowe wydarzenie 
muzyczne, jakiego w naszym 
mieście jeszcze nie było. W 
sumie kilkunastu wykonaw-
ców zaprezentuje się na sce-
nie, aby zebrać pieniądze na 
świąteczne paczki dla dzieci z 
ubogich rodzin.

Headlinerami koncertu 
będzie: polski raper, prosto z 
Ursynowa, znany ze współ-
pracy z Pezetem, z którym 
wspólnie założył zespół Pło-
mień 81 - Onar;  grupa Pol-
ska Wersja, oraz swój solowy 

występ da, znany z Dill Gan-
gu, BRZ.

Ponadto wystąpi liczne gro-
no znanych raperów. 

Start imprezy o godz. 18.00. 
Wjazd 20 zł. Osoby niepełno-
letnie chcące wziąć udział w 
imprezie zobowiązane są do 
okazania pisemnego pozwole-
nia od swoich opiekunów. Za 
gramofonami stanie DJ Barsz-
czu. Imprezę poprowadzą Ko-
smita, Waflo i Daria. Całkowi-
ty dochód z koncertu zostanie 
przeznaczony na przygotowa-
nie paczek świątecznych dla 
dzieciaków. Więcej informacji 
na facebookowym wydarzeniu 
„Rap Paka Dla Dzieciaka”. Za-
chęcamy wszystkich do udzia-
łu w imprezie.

„Nasz Zamek” z 
nagrodą Marszałka

 Q Jednym z dziesięciu laureatów XIV edycji nagrody Marszałka Województwa 
Mazowieckiego zostało Stowarzyszenie na Rzecz Historycznej Odbudowy Zamku w 
Sochaczewie „Nasz Zamek”. 25 listopada, podczas uroczystej gali w warszawskim teatrze 
„Kamienica”, jego członkowie odebrali to prestiżowe wyróżnienie. 

Zagłosuj na filmy „siódemki”

(Od prawej)Alan Pszczoczenko, Łukasz Popowski, Tomasz Karolak i Łukasz Nonas odbierają 
nagrodę z rąk Adama Struzika

Koncert dla Kacpra

Charytatywna Rap Paka

Prace plastyczne  
do odbioru
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Jakie ma Pani wrażenia po 
ostatniej gali?

Bardzo pozytywne. 
Przyznane przez burmistrza 
nagrody i podziękowania są 
promocją nowoczesnych i 
twórczych rozwiązań. Co-
dzienna praca wykony-
wana przez  pracowników  
skupiającego sochaczew-
skich seniorów Dziennego 
Domu Pomocy Społecznej, 
Miejskiego Ośrodka Pomo-
cy Społecznej - zatrudniają-
cego największą liczbę pra-
cowników socjalnych oraz  
Środowiskowego Domu Sa-
mopomocy, otaczające-
go opieką osoby niepełno-
sprawne intelektualnie, czy 
pracowników Żłobka Miej-
skiego nierozerwalnie łączą 
się z działaniami podejmo-
wanymi przez samorząd z 
zakresu polityki społecznej 
i ochrony zdrowia. 

Tych działań mieliśmy w 
ostatnich dwóch latach wy-
jątkowo dużo.

Pracę rozpoczęłam w 
2011 r. Już wtedy obecny 
burmistrz stworzył moż-
liwości rozpoczęcia więk-
szych projektów. Tak też się 
stało. Bardzo zależało nam 
na tym, by pomóc rodzi-
nom. Stąd też pomysł wpro-
wadzenia Sochaczewskiej 
Karty Rodziny, która trafiła 
już do ponad tysiąca osób. 
Blisko 1,5 tysiąca osób ko-
rzysta z kart dla seniorów w 
wieku powyżej 65 i 75 roku 
życia. 

W przypadku kart pojawiły 
się głosy, że dzięki nim uzy-
skać można niewielkie zniż-
ki i w efekcie ludzi i tak nie 
stać na korzystanie z obję-
tej nimi oferty. 

Nie zgadzam się z tym. 
Większość zniżek wynosi 
50 proc., np. na ofertę Miej-
skiego Ośrodka Sportu i 
Rekreacji czy Zakładu Ko-
munikacji Miejskiej. War-
to dodać, że zniżki sumują 
się z zaoferowanymi przez 
partnera programu. Praw-
dziwy wysyp wniosków o 
wydanie kart mieliśmy, gdy 
zaczęły one uprawniać do 
zniżek na odbiór śmieci se-
gregowanych. W tym przy-
padku nie można mieć wąt-
pliwości, że zapłacenie za 
nie połowy ceny to poważ-
na oszczędność w każdym 
gospodarstwie domowym. 
Ponadto do naszych pro-
gramów przystąpiło wielu 

prywatnych przedsiębior-
ców, co znacznie wzbogaci-
ło ofertę zniżek. Zachęcam 
wszystkich niezdecydowa-
nych do złożenia wniosku o 
wydanie karty i korzystania 
z należnych ulg.

W chwili obecnej pro-
wadzimy akcję „Miejsce 
Przyjazne Seniorom”. Za-
chęcam wszystkich do za-
poznania się z materiałem 
na stronie internetowej a w 
efekcie do zgłoszenia takie-
go miejsca. 

Czy to prawda, że rozdawa-
ne ostatnio za pośrednic-
twem pani wydziału darmo-
we testy dotyczące badań 
przesiewowych rozeszły 
się w przeciągu niespełna 
dwóch dni?

Tak, to prawda. Jesteśmy 
zaskoczeni tak dużym zain-
teresowaniem. Był to pilota-
żowy program i nie sądzili-
śmy, że 400 testów rozejdzie 
się tak szybko. Test płyt-
kowy FOB pozwala w wa-
runkach domowych wy-
kryć obecność krwi utajonej 
w kale. Lekarze utrzymu-
ją, że wszystkie osoby, któ-
re ukończyły 40 lat, powin-
ny wykonywać go raz w 
roku. Co ciekawe, dzwoniły 
już do nas osoby, które wy-
konały badanie i wynik był 
pozytywny. Pytały, co po-
winny zrobić dalej. Oczywi-
ście, przekazywaliśmy im, 
że niezbędny będzie kon-
takt z lekarzem. 

To tylko jedna z szeregu ak-
cji z zakresu ochrony zdro-
wia.

Zaczęliśmy od badań 
prowadzonych wspólnie z 
fundacją Ronalda McDo-
nalda. Podczas Dni Socha-
czewa wykonywane było 
wielonarządowe USG dla 
dzieci. Były już trzy takie 
akcje, w których przebadali-
śmy ok. 500 sochaczewskich 
maluszków. Kolejna akcja 
planowana jest we wrze-
śniu 2014 r. Potem pojawiły 
się następne działania. Do 
Sochaczewa przyjeżdżały 
specjalistyczne autobusy, w 
których można było wyko-
nać mammografię (skorzy-
stało z niej do tej pory około 
750 kobiet, z czego 26 zosta-
ło skierowanych do dalszej 
diagnozy). Za te działania 
uzyskaliśmy tytuł ZDRO-
WEJ GMINY i statuetkę 
od Stowarzyszenia AMA-
ZONEK. Kontynuowaliśmy 

akcję szczepień przeciwko 
grypie dla seniorów. Tyl-
ko w tym roku zakupiliśmy 
400 dawek. Warto dodać, 
że w każdym roku zwięk-
szamy ich ilość, w 2011 było 
zaledwie 200, w 2012 - 350. 
Prowadziliśmy badania słu-
chu, akcje krwiodawstwa - 
przez minione 2 lata w każ-
dą pierwszą i trzecią środę 
miesiąca, 214 panów sko-
rzystało z badań prostaty. 

Myślimy o kolejnych po-
dobnych przedsięwzięciach, 
choć nie ukrywam, że ogra-
nicza nas budżet. Nie może-
my wyróżniać jednej grupy 
mieszkańców i np. zaszcze-
pić przeciwko rakowi szyj-
ki macicy wybraną ilość 
dziewcząt. Takie działania 
powinny być wieloletnie i 
dostępne dla wszystkich. 

Rozmawiając na temat pra-
cy kierowanego przez Pa-
nią sektora nie można 
zapomnieć o długo oczeki-
wanej inwestycji, jaką jest 
budowa Integracyjnego 
Żłobka Miejskiego.

Przedsięwzięcie jest do-
finansowane z rządowego 
programu MALUCH. Są-
dzę, że m.in. dzięki takim 
projektom jesteśmy dla wie-
lu samorządów wzorem do-
brych praktyk. Placów-
ka rozpocznie działalność 
już w styczniu. Zamiast 35, 
tak jak dotychczas, urucho-
mimy 80 nowych miejsc. 

Oprócz tego, że obiekt bę-
dzie miał wysoki standard, 
dużym plusem będzie koszt 
pobytu dziecka. Burmistrz 
zarekomendował, a Rada 
Miejska podjęła uchwa-
łę o wysokości i sposobie 
naliczania opłaty za pobyt 
dziecka w żłobku. Stosowa-
ne będzie naliczanie godzi-
nowe. Ewidencja prowadzo-
na będzie za pomocą kart 
magnetycznych.

Jak będą kształtować się 
koszty dla ośmiogodzinne-
go pobytu?

Koszt jednej godziny to 
0,1 proc. najniższego wy-
nagrodzenia. Zakładając, 
że dziecko będzie chodziło 
do żłobka przez cały mie-
siąc i codziennie spędzi w 
nim wspomniane osiem go-
dzin, rodzice zapłacą około 
280 zł oraz opłatę za wyży-
wienie. Uważam, że to nie-
wygórowana kwota. Warto 
podkreślić, że opłata będzie 
pomniejszana o każdy dzień 
nieobecności dziecka.

 
Wraz z uruchomieniem 
żłobka wzrośnie też licz-
ba mieszkańców korzysta-
jących ze wsparcia i ofer-
ty podlegających Pani 
wydziałowi jednostek.

To fakt, bo mówimy nie 
tylko o 80 nowych miej-
scach w samej placówce, 
ale też o rodzinach uczęsz-
czających do niej dzieci. 
Moim zdaniem to, ilu lu-

dzi jest związanych z sek-
torem polityki społecznej, 
pokazuje, jak bardzo jest 
on potrzebny. Do Dzienne-
go Domu Pomocy Społecz-
nej uczęszcza 80 osób, przy-
gotowywane są tam ogółem 
224 posiłki. Część z nich jest 
rozwożona do konkretnych 
domów, 50 do jadłodajni 
Matki Teresy z Kalkuty przy 
parafii św. Wawrzyńca i 40 
do ŚDS. Kolejne 55 osób to 

podopieczni Środowisko-
wego Domu Samopomocy. 
Nie mówiąc już o tysiącach 
osób, którym pomaga Miej-
ski Ośrodek Pomocy Spo-
łecznej. 

Jeżeli chodzi o działalność 
MOPS, pojawiają się głosy, 
że wiele osób, którym po-
maga, przyjmuje postawę 
roszczeniową i wykorzy-
stuje tę i podobne instytu-
cje. 

Fakty są takie, że pra-
cownicy opieki społecznej 
zobligowani są przepisami. 
Jeżeli jakaś osoba lub ro-
dzina spełnia kryteria do-
chodowe do jej uzyskania, 
muszą wydać odpowied-
nią decyzję. Tak naprawdę 
bardzo trudno jest wyce-
nić człowieka. Powiedzieć, 
że temu należy się więcej, a 
innej osobie mniej. Widać 
to zwłaszcza przy przyzna-
waniu zasiłków celowych. 
MOPS oferuje nie tylko 
wsparcie finansowe. Pro-

wadzi też magazyn ubrań 
i sprzętów czy dofinanso-
wuje posiłki. Można tam li-
czyć na wsparcie pracowni-
ków socjalnych, asystentów 
rodziny, psychologów, pe-
dagogów. Prowadzony jest 
Kącik Rodzinny dla mło-
dych mam, Pogotowie Lek-
cyjne. Przy MOPS działa 
Zespół Interdyscyplinarny. 
Ośrodek prowadzi zbiórkę 
nie tylko odzieży, która tra-
fia do najbardziej potrze-
bujących. MOPS realizuje 
projekt „Nowe Umiejętno-
ści - Nowa Jakość Życia”, 
który, jak sama nazwa 
wskazuje, stwarza młodym 
ludziom możliwość zdo-
bycia kwalifikacji i podję-
cia pracy. Jeżeli ktoś będzie 
chciał wydostać się z kry-
zysu, na pewno znajdzie 
tam pomoc.

Muszą być jednak chęci...
To problem ogólnopol-

ski. Przyznaję, że niektórzy 
klienci opieki społecznej są 
bierni, pogodzeni z losem 
i przyzwyczajeni do tego, 
że dostają jedzenie, zasiłki, 
lokale. Działania naszych 
jednostek ukierunkowane 
są na to, by takich postaw 
było jak najmniej. Wszyst-
kie nasze instytucje działają 
zresztą bardzo prężnie. Bar-
dzo cenię pracę, aktywność 
i zaangażowanie dyrekto-
rów. Starają się o środki ze-
wnętrzne, dzięki współ-
pracy ze stowarzyszeniem 
„Z Sercem do Wszystkich” 
startują w konkursach ofert 
i pozyskują sponsorów. Tak 
naprawdę, zwłaszcza dlate-
go, że zbliża się zima, mar-
twi mnie inny problem - 
bezdomność.

Czy jest to w Sochaczewie 
duży problem?

Obecnie mamy ponad 
40 bezdomnych. Wbrew 
powszechnej opinii wca-
le nie są to osoby napływo-
we, tylko sochaczewianie, 
najczęściej z problemem al-
koholowym. Można śmia-
ło powiedzieć, że dla więk-
szości z nich bezdomność 
to świadomy wybór. Mamy 
podpisane porozumienia 
z ośrodkami w Oryszewie 
i Ożarowie i tam umiesz-
czamy osoby wymagające 
schronienia. Zdarza się jed-
nak, że mają problem z do-
stosowaniem się do regula-
minu i wracają do naszego 
miasta.

Człowieka nie da się wycenić
 Q Za nami kolejne obchody Dnia Pracownika Socjalnego. Po zakończeniu uroczystej gali wróciła codzienna praca. 

O tym, jak wygląda sochaczewski sektor pomocy społecznej, z naczelnikiem wydziału polityki społecznej, i ochrony 
zdrowia UM Joanną Kamińską rozmawia Agnieszka Poryszewska.

Joanna Kamińska podczas uroczystej gali z okazji Dnia Pracownika Socjalnego
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 Q Trwa  trzynasta ogólno-
polska edycja „Szlachet-
nej Paczki” organizowa-
nej przez Stowarzyszenie 
„Wiosna”. W tym roku po 
raz pierwszy bierze w niej 
udział 17 sochaczewskich 
rodzin, które znalazły się w 
trudnej sytuacji życiowej.

Sochaczewscy wolon-
tariusze dotarli między in-
nymi do rodzin wielo-
dzietnych, osób starszych i 
samotnych oraz  niepełno-
sprawnych.  W sobotę - 16 
listopada - nastąpiło wiel-
kie otwarcie bazy adresów 
rodzin w Polsce na stronie 
www.szlachetnapaczka.pl. 
Każdy kto odwiedzi stronę 
może zapoznać się z opisami 
rodzin, wybrać jedną z nich 
i wyrazić chęć przekaza-
nia jej paczki. Wtedy z dar-
czyńcą kontaktuje się wo-
lontariusz, który informuje 
go o wszystkich szczegółach. 
Paczkę przygotować można 
indywidualnie lub grupowo. 
W projekt mogą włączyć się 
instytucje, firmy, szkoły, ro-
dziny, znajomi. W tej chwi-
li swoich darczyńców ma już 
14 sochaczewskich rodzin. 
Czekamy na kolejnych.

Równolegle akcję posta-
nowił wesprzeć proboszcz 
parafii św. Wawrzyńca Piotr 

Żądło. To właśnie w znajdu-
jącej się przy kościele Ostoi 
św. Dominika ulokowano 
magazyn darów. Już 7 i 8 
grudnia będą gromadzone 
tam paczki.  Z kolei socha-
czewska straż pożarna za-
deklarowała wsparcie jeżeli 
chodzi o ich dalszą dystry-
bucję. Jak ustaliliśmy, więk-
szość rodzin potrzebuje ar-
tykułów spożywczych oraz 
sprzętów codziennego użyt-
ku, takich jak pralki czy lo-
dówki. Te ostatnie najlepiej 
gdyby były nowe lub w do-
brym stanie. 

Jedną z rodzin zdecy-
dowało się wesprzeć m.in. 
Stowarzyszenie Rugby 
Club Orkan Sochaczew i 
drużyna Tygrysic. Zawod-
nicy, zawodniczki i dzia-
łacze klubu wraz z całymi 
rodzinami będą zbierać po-
trzebną żywność i środki 
czystości. Chcą dołączyć do 
niej  drobne upominki wy-
brane przez członków ro-
dziny. (ap)

Ziemia-sochaczewska.pl 
to informacje o gazecie, jej re-
dakcji, ogłoszenia, ale rów-
nież archiwum, w którym za-
mieszczamy wszystkie kolejne 
numery naszego pisma w for-
macie  PDF. To także cieszą-
ca się dużą  popularnością sa-
tyryczna „Strona Burzyńska”.  
Poza tym jednym kliknięciem 
ze strony głównej ziemia-so-
chaczewska.pl można przejść 
na portal sochaczew.pl i w ten 
sposób mieć dostęp do new-
sów zamieszkanych przez ra-
tusz i większość miejskich in-
stytucji.  

Tylko w przeciągu trzech 
ostatnich miesięcy liczba 
osób, które wchodzą na zie-
mia-sochaczewska.pl wzro-
sła o tysiąc. Wzrost wyświe-
tleń wyniósł prawie 35 proc. 
Kolejne 1,5 tysiąca „lubi” 
nasz profil na Facebooku. 
Dla redakcji o lokalnym za-
sięgu takie zainteresowanie 
ze strony odbiorców  to ol-
brzymie osiągnięcie.  Tym 

bardziej, że zadecydowali-
śmy, iż nie będziemy uisz-
czać opłat za tzw. pozycjo-
nowanie, a więc za lepszą 
lokalizację podczas wyszu-
kiwania przez przeglądar-
kę internetową. Pozycjono-
wanych jest zwykle kilka 
pierwszych wyników wy-
świetlających się dla wpisa-
nego hasła. 

Z założenia strona in-
ternetowa  i profil są ze sobą 
ściśle powiązane. Pomysł 
ten okazał się strzałem w 
dziesiątkę. Większość tek-
stów publikowanych na zie-
mia-sochaczewska.pl, tra-
fia automatycznie na portal 
społecznościowy. Osoby po-
siadające konta na Facebo-
oku mogą je komentować i 
udostępniać na swoich profi-
lach. Zarówno ilość wejść na 
stronę, jak i zainteresowanie 
wpisami na portalu pokazu-
ją, czego tak naprawdę ocze-
kują czytelnicy „Ziemi So-
chaczewskiej”. Największą 

popularnością cieszą się tek-
sty o szeroko pojętej tema-
tyce społecznej i interwen-
cyjnej. Jako przykład podać 
można, w zasadzie humo-
rystyczny, materiał o zatrzy-
maniu przez pracowników 
sklepu „Kaufland” emeryt-
ki, która nie zapłaciła za zje-
dzoną śliwkę, wypadku w 
Białyninie, czy też niedawny 
tekst o osiedlu kolejowym. 
Niezmiennie chętnie czy-
tane są materiały dotyczące 
sportu. Na trzecim miejscu, 
jeżeli chodzi o popularność, 
znajdują się relacje z imprez. 
Miło nam również przyznać, 

że wszystko to przekłada się 
na wzrost zainteresowania 
reklamodawców. Widać to 
chociażby po ilości banerów 
reklamowych na stronie. 

To dopiero pierwsze pół 
roku funkcjonowania zie-
mia-sochaczewska.pl. Uzy-
skane do tej pory wyniki 
cieszą, a jednocześnie mo-
tywują nas do dalszej pracy 
i rozwijania strony. Już teraz 
dziękujemy za zaintereso-
wanie i tych, którzy jeszcze 
tego nie zrobili, zachęcamy 
do odwiedzania naszego in-
ternetowego serwisu. 

Agnieszka Poryszewska 

Zarząd Województwa Mazowieckiego informuje o możliwości składania za pośrednic-
twem Lokalnej Grupy Działania - „Ziemia Chełmońskiego”  wniosków w ramach działania 
413 „Wdrażanie Lokalnych Strategii Rozwoju” Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na 
lata 2007-2013 na operacje, które odpowiadają warunkom przyznania pomocy w ramach 
działań:
    Odnowa i rozwój wsi  (limit dostępnych środków - 1 564 713,00 zł) 
    Małe projekty  (limit  dostępnych środków -  785 926,73 zł)

I. Termin składania wniosków na ww. 
działania: od dnia 31 grudnia 2013 do 14 
stycznia 2014r. do godz. 16.00.

II. Miejsce składania wniosków: 
Wnioski wraz z załącznikami należy składać 
bezpośrednio w siedzibie LGD „Ziemia 
Chełmońskiego” w Żabiej Woli przy ul. War-
szawskiej 24, w poniedziałek 9:00-17:00 oraz 
od wtorku do piątku - 8:00-16:00. Dodatkowo 
w biurze Stowarzyszenia w Gminnym 
Ośrodku Sportu i Rekreacji w Teresinie , Al. 
XX-lecia 1A w dniach 13 stycznia 2014r w 
godz.8-16,00. Złożenie wniosku potwierdza 
się na jego kopii. Potwierdzenie zawiera 
datę i godzinę złożenia wniosku oraz jest 
opatrzone pieczęcią LGD i podpisane przez 
osobę przyjmującą wniosek. O terminie 
złożenia wniosku decyduje data wpływu 
do siedziby LGD „Ziemia Chełmońskiego”. 
Wniosek powinien być podpisany przez 
osoby uprawnione do reprezentacji 
podmiotu oraz zawierać adres beneficjenta. 
Za prawidłowe sporządzenie wniosku 
odpowiada wnioskodawca.

III. Formularze wniosków o przyznanie 
pomocy w ramach ww. działań wraz 

z instrukcją wypełniania znajdują się na 
stronie internetowej LGD www.ziemiachel-
monskiego.pl oraz na stronie internetowej 
Samorządu Województwa Mazowieckiego 
www.prow.mazovia.pl.

IV. Lokalne kryteria przyjęte do ww. 
działań znajdują się na stronie www.ziemia-

chelmonskiego.pl oraz w Lokalnej Strategii 
Rozwoju LGD „Ziemia Chełmońskiego”.

V. Minimalne wymagania, jakie musi 
spełnić operacja, aby została wybrana do 
finansowania przez LGD.
Operacja musi przyczyniać się do 
osiągnięcia przynajmniej jednego z celów 
ogólnych oraz jednego z celów szcze-

gółowych na etapie oceny uzasadnienia 
zgodności operacji z celem/celami ogólnymi, 
szczegółowymi i przedsięwzięciami oraz 
uzyskać min. 30% max ilości dostępnych 
punktów na etapie oceny zgodności operacji 
z lokalnymi kryteriami dla działania „Odnowa 

i rozwój wsi” lub uzyskać min. 50% max 
ilości dostępnych punktów na etapie oceny 
zgodności operacji z lokalnymi kryteriami dla 
działania „Małe projekty”.

VI. Wykaz dokumentów niezbędnych do 
wyboru projektów dostępny we wniosku 
o przyznanie pomocy.
Do wniosku niezbędne jest dołączenie 
„Oświadczenia Beneficjenta”. Wzór 
dokumentu dostępny jest na stronie www.
ziemiachelmonskiego.pl.
 

Stowarzyszenie zapewnia bezpłatne 
doradztwo i pomoc w przygotowaniu 
wniosków. Szczegółowe informacje 
udzielane są w biurze LGD ul. Warszaw-
ska 24 w Żabiej Woli - w poniedziałek 
od 9-17-tej oraz od wtorku do piątku od 
8-16-tej; Tel. 46 858 91 51, 795-588-621, 
795-587-114, email: biuro@ziemiachel-
monskiego.pl.

„Europejski Fundusz Rolny na rzecz Rozwoju Obszarów Wiejskich: 
Europa inwestująca w obszary wiejskie”

Informacja opracowana w Departamencie Rolnictwa i Rozwoju Obszarów Wiejskich Urzędu Marszałkowskiego Województwa Mazowieckiego  
w Warszawie.

Ogłoszenie współfinansowane ze środków Unii Europejskiej w ramach 
Pomocy Technicznej Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2007-2013.

Instytucja Zarządzająca Programem Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2007 - 2013 -
Minister Rolnictwa i Rozwoju Wsi.

ZS-1343

Brakuje tylko  
trzech darczyńców

„Ziemia” ma 100 tys. kliknięć
 Q Nasza strona internetowa ziemia-sochaczewska.pl zaledwie w przeciągu kilku miesięcy zanotowała 100 tysięcy wyświetleń.  

To efekt pracy całego zespołu: codziennie zamieszczamy na niej nowe teksty i aktualizujemy ogłoszenia. Strona to dla nas także najlepszy 
wskaźnik tego, o czym chcą czytać nasi odbiorcy. 

Twoje ogłoszenie w 
''
Ziemi Sochaczewskiej'' przeczytają 

tysiące osób w mieście i powiecie sochaczewskim.
Zamów reklamę w prasie, a gratis ukaże się  
ona na stronie www.ziemia-sochaczewska.pl

Profesjonalne doradztwo, rzetelne wykonanie, miła obsługa  
- Barbara Lipińska, tel. 790-458-406.

Zobacz, oceń, skorzystaj!

Na naszej stronie codziennie pojawiają się nowe informacje
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Jest takie powiedzenie  - pokaż mi swoją ubikację, a po-
wiem ci, kim jesteś. Ile w tym prawdy, pewnie kupa, ale coś w 
tym musi być, skoro taka Warszawa buduje cacko za pięć mi-
lionów zł. Siedząc na sedesie będzie można nie tylko przejrzeć 
prasę, ale i coś zjeść, bo toaleta ma być z restauracją. 

A na przykład w Japonii publiczne ubikacje mają podgrze-
wane deski sedesowe, nie mówiąc o czystości w toaletach. Tyl-
ko że tam każdy o nią dba.

Sochaczew z kolei Toi Toi-kami stoi. Kiedyś w parku Cho-
pina była miejska wypróżnialnia, ale od lat jest nieczynna, 
bo to kosztowna rzecz. Oprócz wyposażenia drogo kosztuje 
woda, ścieki, środki czystości, obsługa... a dochody marne. Stoi 
więc pusta, zaniedbana, zapomniana, tuż obok odrestaurowa-
nego wzgórza zamkowego. Wycieczkom oraz każdemu inne-
mu spragnionemu upustu fizjologicznego, w centrum miasta 
musi wystarczyć 1 (słownie jedna) Toi Toi-ka na podzam-
czu. Jaka jest... proszę sprawdzić, ale uważajcie, żeby w coś nie 
wdepnąć. Stąd też prośba o częstsze opróżnianie kabin, czysz-
czenie, żeby goście odwiedzający wzgórze zamkowe nie zapa-
miętali go przez pryzmat brudnej Toi Toi-ki. 

A jak już zdobędziemy pieniądze na drugi etap rewitaliza-
cji okolic zamku, to proszę zaplanować szalet z prawdziwego 
zdarzenia. Nie musi być taki „wypasiony” jak w stolicy. My nie 
potrzebujemy kibla za pięć milionów, ale tak w ogóle jest na-
prawdę potrzebny. Nie wiem, czy akurat w tym miejscu, skoro 
ta część parku ma być zabudowana pierzeją. Choć może lepiej, 
że toaleta byłaby trochę schowana. Obok są przystanki ZKM, 
busów i autobusów przy pl. św. Dominika i całe handlowe cen-
trum.

A wiadomo, że jak się zachce, to ludzie biegają z obłędem 
w oczach po okolicznych zaroślach, a to już jest karalne. Wtedy 
nikt nie myśli o zwiedzaniu, kupowaniu, tylko o załatwieniu 
najpilniejszej potrzeby. I dlatego żałuję, że nie zgłosiłem miej-
skiego szaletu do budżetu obywatelskiego. Teraz będzie mu-
siał poczekać do przyszłego roku. 

FAN

Jestem z miasta

Toaleta pierwszej potrzeby

Bardzo proszę o opisanie 
mojej przygody z autobusem 
miejskim linii 3A z Boryszewa 
do miasta. 3 listopada stałam na 
przystanku, oczekując na auto-
bus linii 3A, który o godz. 10.32 
powinien odjechać w stronę 
miasta. Autobus oczywiście je-
chał, lecz na przystanku się nie 
zatrzymał. Mało prawdopodob-
ne, że kierowca mnie nie zauwa-
żył, ponieważ tego dnia miałam 
czerwony płaszcz, widoczny z 
daleka. Kierowca tego kursu na-
wet nie miał zamiaru zatrzymać 
się na przystanku, ponieważ je-
chał środkiem ulicy, na przysta-
nek nie patrząc. 

5 listopada zadzwoniłam 
do dyspozytora ZKM Socha-
czew. Rozmowę podjął pan 
Sieczkowski, który, po wysłu-
chanu mnie, odpowiedział, że 
mało prawdopodobne, aby au-
tobus nie zatrzymał się na przy-
stanku (pasażer kłamie). Suge-
rował, że przystanek musiał być 
„na żądanie”. Gdy próbowałam 
wytłumaczyć, że nie ma racji, 
zaproponował, abym następ-
nym razem machała kierow-
cy ręką. Nie wiedziałam miesz-
kając tyle lat w Sochaczewie, że 
przyjęto w ZKM nową zasadę 
korzystania ze środków komu-
nikacji miejskiej, jaką jest ma-
chanie ręką.

Może kierowcy autobusów 
w naszym mieście będą brać lu-
dzi na stopa lub będziemy wy-
chodzić na środek ulicy, aby 
kierowca nas zauważył i łaska-
wie w swojej dobroci dowiózł 
pasażera z biletem do miejsca 
przeznaczenia.

Wściekła pasażerka 
autobusu 3A

Od redakcji:

Dyrektor ZKM Krzysztof 
Sieczkowski twierdzi, że rze-
czywiście udzielił naszej czy-
telniczce takiej informacji. 
Wiedział bowiem, że wymie-
niony przez nią przystanek jest 
na pewno „na żądanie”, a w ta-
kim przypadku pasażer, na-
wet jeśli o tym nie wie, ma obo-
wiązek dać znać kierowcy, że 
chce wsiąść do autobusu. Bar-
dzo często bowiem zdarza się, 
że osoby stojące na przystan-
kach wcale nie są pasażera-
mi miejskiej komunikacji i nie 
mają zamiaru nią podróżować. 
Przepis nie jest nowy, jak pisze 
czytelniczka, ponieważ wyni-
ka on z regulaminu przewozu 
ZKM, który obowiązuje w So-
chaczewie od 11 lat. Dyrektor 
obiecał, że przyjrzy się zasad-
ności kwalifikacji niektórych 
przystanków „na żądanie”, po-
nieważ przez lata ich znaczenie 
mogło ulec zmianie. (pab) 

Pomysłodawczynią spo-
tkań w Ostoi św. Dominka 
przy parafii św. Wawrzyńca 
jest Zofia Marcinkowska. Jest 
mamą szóstki dzieci. Mimo 
że nie narzeka na brak zajęć, 
zawsze chętnie włączała się w 
pomoc i opiekę nad potrzebu-
jącymi maluchami. 

- W moim domu zawsze 
było pełno dzieci. Zaprasza-
liśmy kolegów i koleżanki ze 
szkoły, dzieci znajomych i są-
siadów. Organizowałam im 
czas we własnym zakresie. 
Maluchy robiły to, co moje 
własne dzieci: malowały, ry-
sowały, grały w najróżniej-
sze gry, przebierały się - opo-
wiada Zofia Marcinkowska. 
- W pewnym momencie to 
wszystko zaczęło rozrastać 
się do takich rozmiarów, że 
stwierdziłam, iż nie jesteśmy 
w stanie zmieścić się w na-
szym mieszkaniu. Zaczęłam 
rozglądać się za jakimś po-
mieszczeniem. Wtedy po-
mocną dłoń wyciągnął do nas 
proboszcz Piotr Żądło. Umoż-
liwił nam organizację zajęć w 
Ostoi. Przy okazji dzieci mogą 
też korzystać ze znajdujących 
się tam sprzętów, jak stół bi-
lardowy czy piłkarzyki.

Zofia Marcinkowska 
śmieje się, że ma „rękę” do 
osób w trudnej sytuacji. Same 
się do niej zgłaszają, albo trafia 

na nie zupełnie przypadkiem. 
Udało się już jej pomóc wielu 
ludziom. Szczególnie bliskie 
jej sercu są jednak problemy 
dzieci i młodzieży. To właśnie 
najmłodsi stali się grupą doce-
lową spotkań. I to do nich na-
leży decydujący głos, co chcą 
robić. 

Wokół inicjatywy sku-
pionych jest już kilka osób, 
które społecznie pełnią rolę 
„instruktorów”. Marcin Hu-
go-Bader prowadzi zajęcia ry-
sunku i malarstwa. Justyna 
Marciniak, Zofia Marcinkow-
ska i Łukasz Szewczyk czyta-
ją dzieciom książki. Odbywają 
się również spotkania Socha-
czewskiego Klubu Filmowe-
go Junior z Zofią Marcinkow-
ską i Łukaszem Szewczykiem 
oraz SKF Filmy z Robertem 
Niemirą i Justyną Marciniak. 

Jednymi z najpopularniej-
szych zajęć są ćwiczenia spor-
towe pod okiem Rafała Mil-
czarka z Klubu Maratończyka 
„Aktywni”. 

- Wszystkie zajęcia są bez-
płatne, a osoby prowadzące 
je nie czerpią z nich żadnych 
korzyści materialnych. Na-
szą zapłatą jest uśmiech i ra-
dość dzieci - mówi Zofia Mar-
cinkowska. - Od października 
działamy nieformalnie i sami 
kupujemy to, co jest nam naj-
potrzebniejsze. W dalszej per-
spektywie rozważamy założe-
nie stowarzyszenia. 

Na razie organizatorzy 
zmagają się z wieloma proza-
icznymi trudnościami. Przyda-
łoby im się praktycznie wszyst-
ko - zabawki i książki, materiały 
plastyczne, herbata, cukier, na-
poje i słodycze dla dzieci. 

- Maluchy lubią dostać 
na zakończenie zajęć choć 
drobnostkę - lizaka czy ba-
tonik. Rafał Milczarek, jako 
niestrudzony propagator 
zdrowego trybu życia, sam 
kupuje dzieciom owoce - 
wymienia Zofia Marcinkow-
ska. - Jeszcze inny problem 
polega na tym, że mamy 
trudności z przeprowadze-
niem części zajęć gimna-
stycznych. Dzieci nie mogą 
ćwiczyć na podłodze, która 
jest zwyczajnie zbyt zimna. 
Dlatego przydałyby nam się 
nawet najprostsze maty, ta-
kie jak do jogi. 

Czytanie, zajęcia plastycz-
ne i sportowe odbywają się na-
przemiennie w każdy czwar-
tek. Rozpoczynają się tak, by 
uczestniczyć w nich mogły 
dzieci uczęszczające do świe-
tlicy Caritas, a więc między 
17 a 18, i trwają średnio dwie 
godziny. Filmy dla dzieci wy-
świetlane są w każdy piątek o 
17.15. Projekcje dla młodzieży 
powyżej 15 lat odbywają się w 
sobotę o godz. 17. 

Osoby, które chciałyby 
wesprzeć tę inicjatywę mogą 
pisać na adres zosialiwia@
o2.pl lub kontaktować się z na-
szą redakcją. Organizatorzy 
są otwarci na wszystkie nowe 
propozycje i pomoc. 

Agnieszka Poryszewska

 Q I to zarówno pod wzglę-
dem ilości zgłaszających 
się do nas darczyńców, 
jak i osób potrzebujących. 
Tych ostatnich jest tak 
dużo, że po przyjęciu 270 
zgłoszeń utworzyliśmy li-
stę rezerwową.

Do grona sponsorów w mi-
nionym tygodniu dołączyła fir-
ma transportowa „Promex” 
państwa Heleny i Dawida  Cen-
deckich, przekazując na nasze 
konto dużą kwotę. Otrzymali-
śmy także wpłaty od pani Ha-
liny Pędziejewskiej, Mikoła-
ja Krajewskiego z przychodni 
„Alfa” oraz Sebastiana Stępnia. 

Gry i zabawki dostarczył nam 
z kolei nasz czytelnik Witold 
Kornacki. 

Jak już informowaliśmy 
trwają zbiorki zabawek w Szkole 
Podstawowej nr 3, Zespole Szkół 
Ogólnokształcących im. F. Cho-
pina i Szkole Językowej Helen 
Doron. Firma „Mardol” dostar-
czy nam produkowane przez 
siebie chrupki, a ferma drobiu z 
Czerwonki zaproponowała jaj-
ka. Za zebrane przez nas  pienią-
dze towar sprowadzi niezastą-
piona Barbara Winnicka z PSS 
„Społem”. Chcemy, aby w pacz-
kach dla dzieci znalazły się: soki, 
płatki do mleka, kakao rozpusz-
czalne, różne rodzaje słodyczy 
i prezent dla każdego. Będą to 
gry, książki, przybory szkolne, 
maskotki itp. Mamy nadzieję, że 
wystarczy ich dla wszystkich po-
trzebujących. 

Kiedy redakcja zapełni się da-
rami i zakupionymi przez nas ar-
tykułami, rozpocznie się przygo-
towanie paczek dla konkretnych 

dzieci. To trudna, ale niezwykle 
wdzięczna praca. Prezenty mu-
szą trafić do dzieci przed 24 grud-
nia. Pierwsze spotkanie wigilijne 
w świetlicach zaplanowane jest 
na wtorek 17 grudnia. W kolej-
nych dniach odbędą się następne. 
Z kolei prezenty dla dzieci zgło-
szonych w redakcji odbiorą ro-
dzice, aby podłożyć je w Wigilię 
pod choinkę.

Czasu jest coraz mniej, 
dlatego zachęcamy wszyst-

kich, którzy chcieliby się 
włączyć w naszą akcję, aby 
zrobili to do 10 grudnia. Re-
dakcja mieści się przy ul. Że-
romskiego 12, a nasz nr kon-
ta to: 

Tygodnik „Ziemia Socha-
czewska”

Bank PeKaO S.A. I /O So-
chaczew nr rach. 54 1240 1822 

1111 0010 0272 9863 

z dopiskiem „Paczka do paczki”.
Jolanta Sosnowska

Ostoja dla dzieci 
i młodzieży

 Q Ta niepozorna inicjatywa rozrasta się z tygodnia na tydzień. Potrzebujących,  
którzy chcą korzystać z nieodpłatnych zajęć, przybywa, dlatego też organizatorzy apelują  
o pomoc i wsparcie.

 LISTY DO REDAKCJI

Czy do kierowcy  
trzeba machać?

Paczka się rozrasta

Uczniowie i nauczyciele ,,Chopina" bardzo zaangażowali  
się w akcję

Jednymi z najpopularniejszych zajęć są ćwiczenia sportowe
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USŁUGI
  Vertal- żaluzje  - werticale
-rolety materiałowe
-rolety antywłamaniowe, 
moskitiery.
Producent, montaż, VAT, 
tel. 602-736-692, 
512-342-751.

ZS-1

  Autozłom, kasacje 
pojazdów, odbiór pojazdów, 
tel. 46 861-94-66.

ZS-2

  „VIDEOCOLOR” 
WIDEOFILMOWANIE, 
HD, FOTOGRAFOWANIE, 
WESELA, PLENERY, 
TEL. 501-350-075.

ZS-3 B,D

  Przeprowadzki 
- transport kompleksowo, 
tel. 510-121-089.

ZS-9 B,R

  Usługi hydrauliczne, 
nowoczesne instalacje 
sanitarne w miedzi i plastiku, 
tel. 46 863-40-87, 
601-154-847.

ZS-10

  Pranie dywanów 
i tapicerek, 
tel. 608-582-751, 
46 863-57-55.

ZS-12 B,R

  ROLETY, ŻALUZJE, 
VERTICALE, MOSKITIERY, 
MARKIZY, REFLEKSOLE. 
DARMAR Sochaczew, 
ul. Kochanowskiego 60 
(„Merkury”). Największy 
wybór! Najniższe ceny! 
www.darmar-sochaczew.pl 
tel. 46 862-86-07, 
602-459-904.

ZS-16

  Malowanie, gipsowanie, KG, 
tel. 602-383-118.

ZS-19

  NAJLEPSZE W MIEŚCIE 
PRANIE DYWANÓW, 
WYKŁADZIN, TAPICEREK 
MEBLOWYCH I SAMO-
CHODOWYCH. PRZY 
TRZECH DYWANACH 
KOLEJNY DO 6 M2 GRA-
TIS, PRANIE TAPICERKI 
SAMOCHODOWEJ 70 ZŁ. 
TEL. 602-380-336.

ZS-21 Cz,D,B

  Cyklinowanie bezpyłowe, 
tel. 666-088-518.

ZS-64

  PROFESJONALNE PRANIE 

DYWANÓW, WYKŁADZIN, 
TAPICEREK,
www.profesjonalnepranie.pl, 
tel. 516-689-712.

ZS-67 2B,K

  Usługi hydrauliczne, 
tel. 662-480-962.

ZS-81

  Wylewki agregatem 
tel. 531-402-222.

ZS-177 R,B

  AGD lodówki, 
tel. 601-344-139.

ZS-210

  TYNKI GIPSOWE, 
TRADYCYJNE, WYLEWKI, 
SOLIDNIE, 
TEL. 502-370-226.

ZS-510

  Wylewki betonowe 
agregatem, 
tel. 600-872-737.

ZS-549 R,B

  Naprawa RTV, AGD, 
elektronarzędzia, 
Wojska Polskiego 42 A, 
tel. 602-623-007.

ZS-743

  Instalacje elektryczne, 
awarie, domy jednorodzinne 
i obiekty. Tanio i solidnie, 
tel. 534-304-308.

ZS-789 B

  Instalacje hydrauliczne, 
kotłownie c.o., awarie 
domy jednorodzinne 
i obiekty. Tanio i solidnie, 
tel. 534-304-308.

ZS-790 B

  Producent ogrodzenia 
betonowe; transport 
i montaż od 70 zł/przęsło, 
tel. 512-013-133.

ZS-904 B

  Wylewki agregatem, 
tel. 511-440-509.

ZS-948 R,B

  Stolarka okienna drzwiowa, 
PCV aluminiowe, pomiary, 
montaż, dobre ceny, 
solidnie, 
tel. 698-997-733.

ZS-1003

  KOSTKA brukowa
- projektowanie
- sprzedaż- wykonanie. 
Tel. 698-668-468.

ZS-1108 B

  OGRODY - projekt, 
wykonanie, systemy 
nawadniające, odwodnienia, 
www.architekturaogrodu.
pl, tel. 698-668-468.

ZS-1109 B

  Budowa szamb 
i oczyszczalni ekologicznych, 
tel. 602-386-081.

ZS-1116

  WYWÓZ NIECZYSTOŚCI 
PŁYNNYCH, 
TEL. 606-374-093.

ZS-1127 R,B,D

  Schody, wyrób, montaż, 
tel. 790-665-004.

ZS-1205 B

  Glazurnik - hydraulik, 
tel. 692-391-125.

ZS-1291

  Serwis RTV, anteny, 
monitoring,
tel. 600-803-333.

ZS-1292

  Stolarnia, schody, drzwi, 
podłogi, meble, 
tel. 692-573-018.

ZS-1357

NIERUCHOMOŚCI
  Do wynajęcia pokój 
4 osobowy dla pracowników 
w centrum Sochaczewa, 
tel. 512-432-904, 
791-512-312.

ZS-1160

  Do wynajęcia pokoje 
dla pracowników, 8 km 
od Sochaczewa, 
tel. 512-432-904, 
791-512-312.

ZS-1161

  Sprzedam działki 1300 m², 
tel. 601-239-766.

ZS-1185

  Sprzedam dom 90 m² w Cho- 
dakowie, na działce 1200 m²,
tel. 662-184-172.

ZS-1208

  Sprzedam garaż własnościowy, 
przy ul. Kochanowskiego 
z kanałem, 
tel. 662-777-927.

ZS-1216

  Sprzedam działkę 676 m², 
tel. 862-24-70, 
kom. 692-495-351.

ZS-1217

  Sprzedam 3-pokojowe, 
67,8 m² osiedle Targowa 
- bez pośredników, 
tel. 606-882-310.

ZS-1225

  Sprzedam działkę w Altance, 
tel. 501-667-946.

ZS-1238

  Sprzedam mieszkanie M-3, 
48 m², na parterze, 
tel. 506-097-794.

ZS-1263

  Wynajmę w centrum 
ładnie wykończone lokale 
użytkowe na biuro, 
gabinety, szkoły języków, 
tel. 602-237-042.

ZS-1290

  Sprzedam mieszkanie M-4, 
IV piętro w Sochaczewie, 
ul. Żeromskiego 15, 
tel. 503-743-974.

ZS-1295

  Sprzedam mieszkanie 
68,5 m², os. Ogrody, 
przy ul. H. Sawickiej, 
tel. 514-821-873.

ZS-1296

  Sprzedam mieszkanie 
dwupokojowe na 
ul. Żeromskiego, I piętro, 
cena 145 tys. 
tel. 698-879-778, 
608-350-891.

ZS-1300

  Do wynajęcia 25 m² 
na biuro, sklep, 
tel. 515-340-481.

ZS-1301 B

  Sprzedam M-3, 47, 90, 
II i IV piętro, w centrum 
Sochaczewa, 
tel. 609-765-289.

ZS-1303

  Lokal na sklep, usługi 
lub biuro w centrum, 
tel. 606-477-261.

ZS-1306

  Sprzedam 
lub wynajmę 
garaż murowany, 
tel. 731-719-619.

ZS-1307

  Sprzedam 41,9 m², IV p. 
Targowa lub zamienię 
do 50 m², na I, II piętrze 
osiedle Polna 
- bez pośredników, 
tel. 506-485-346.

ZS-1308

  Do wynajęcia mieszkanie 
37 m², parter, 2 pokoje, 
widna kuchnia, 
tel. 668-465-863.

ZS-1309

  Tanio sprzedam 
działki budowlane 
po ok. 1000 m 
+ media 
okolice Sochaczewa, 
tel. 698-088-785.

ZS-1318 

  Tanio sprzedam działkę 
budowlaną 1100 m² 
w okolicy Sochaczewa, 
tel. 514-841-313.

ZS-1322

  Wynajmę ładny pokój 
z łazienką przedłużenie 
Płockiej, 
tel. 606-732-022.

ZS-1329

  Sprzedam działki 
budowlane 1200 m² 
i 3000m² w Sochaczewie, 
tel. 509-732-616.

ZS-1330

  Sprzedam M-3, 48,5 m² 
pilnie, do remontu, 
cena do uzgodnienia,
tel. 533-499-466.

ZS-1334

  Sprzedam 
bezpośrednio M-4, 48 m² 
w centrum Sochaczewa, 
IIp., balkon, 
tel. 692-104-303.

ZS-1335

  Do wynajęcia pokój, 
tel. 511-073-473.

ZS-1336

  Do wynajęcia dom 
na terenie Sochaczewa, 
tel. 502-103-220.

ZS-1348

  Sprzedam działki budowlane 
w Żukowie, po 1100 m², 
tel. 604-564-269.

ZS-1350

  Sprzedam/ zamienię na 
dom działkę 3941 m² przy 
trasie poznańskiej (Kożuszki 
Parcel), przeznaczoną pod 
działalność usługowo-pro-
dukcyjną. Wydane warunki 
zabudowy, media, 
tel. 793-699-622.

ZS-1351

  Do wynajęcia domek, 
tel. 517-087-477.

ZS-1352

  Sprzedam M-3, 3 piętro, 
w centrum Sochaczewa, 
42,22 m², cena 147000 
do negocjacji, 
tel. 504-127-571.

ZS-1353

  Posiadam do wynajęcia 
lokal na sklep, 
biuro, centrum, 
tel. 515-340-481.

ZS-1354 B

ZDROWIE
  Centrum Stomatologiczne 
„Eldent”, ul. 15 Sierpnia 1, 
862-50-61, pon.-pt. 9-19, 
sob. 9-12. Ortodoncja, 
protetyka estetyczna, 
chirurgia stomatologiczna. 
Pełny zakres usług. 

ZS-4

  Lekarz specjalista 
dermatolog Ewa Bro-
chocka-Zegadło. Gabinet 
prywatny Sochaczew, 
ul. Trojanowska 20, 
Tel. 691-513-051.

ZS-13 B

OGŁOSZENIA18

DROBNE

Kancelaria Nieruchomości Wiesław Krześniak
sprzeda po okazyjnych cenach działki w miejscowościach

Regulowanie stanów prawnych nieruchomości  Doradztwo na rynku nieruchomości
Bliższe informacje uzyskają Państwo na stronie internetowej kancelarii www.knwk.pl
lub pod nr. telefonu 606 887 650

- Adamowa Góra, gm. Młodzieszyn
- Orłów, gm.Nowa Sucha
- Kolonia Bolimowska, gm. Bolimów

- Stare Budy, gm. Młodzieszyn
- działki budowlane w miejscowości Żukówka, 
   gm. Sochaczew

- budynki mieszkalne na terenie gm. Nowa Sucha 
   oraz Sochaczew
- lokale mieszkalne oraz lokale usługowe 
   w Sochaczewie
- lokal i mieszkania w Sochaczewie ul. Pocztowa

 UKŁADANIE 
KOSTKI BRUKOWEJ

 WYNAJEM 
MASZYN 

DO UKŁADANIA


604 66 55 92
668 80 81 89
(46) 863 38 16

Informujemy o przerwach w dostawie energii elektrycznej, 
jakie wystąpią na terenie Sochaczewa i okolic:

9.12.2013 r. w godz. 8:00 do 15:00: 
Kuznocin 2 i 5, Sochaczew ul.: Rozlazłowska do Kuznocin 17a, Prosta, Żeglarska.
10.12.2013 r. w godz. 8:00 do 16:00: 
Sochaczew ul.: Złota, Samodzielna, Nowomiejska, Żytnia, Olimpijska , 17 Stycznia, Warszawska od 
17-go Stycznia do obwodnicy.
10-12.12.2013r. w godz. 8:00 do 15:00: Topołowa 2.
13.12.2013 r. w godz. 8:00 do 11:00: Rozlazłów 2 i 3.
w godz. 11:00 do 14:00: 
Kuznocin od Lubiejewskiej do obwodnicy i od nr 80a do 129.

ZS-1341
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  Pensjonat „Pod Wierzbami” 

w Ładach, k/Iłowa zaprasza 
na turnusy rehabilitacyjne 
i leczenie poszpitalne 
pod opieką kardiologa. 
Możliwość dofi nansowania 
z PFRON-u 

www.podwierzbami.com, 
tel. 24 277-40-71 
601-803-830.

ZS-28

  Prywatny Gabinet 

Psychologiczny 
- Joanna Rojek. Psycholog. 
Certyfi kowany psycho-
terapeuta. Diagnoza 
psychologiczna, 
psychoterapia - dorośli, 
młodzież, dzieci. 
Zapisy pod 
nr. tel. 608-349-658. 
Sochaczew, ul. Wąska 7.

ZS-74

  GABINET 
STOMATOLOGICZNY 

Elżbieta Grażyna 
Wodzyńska, 
Sochaczew, 
ul. Ziemowita 17 B 
LECZENIE I PROTEZY 
w ramach Narodowego 
Funduszu Zdrowia 
poniedziałek 12.00-18.00, 
środa 12.00-18.00, 
czwartek 14.00-17.00 
oraz w ramach 
PRAKTYKI PRYWATNEJ. 
Rejestracja 
tel. 46 862-39-94, 
602-641-421.

ZS-803

NAUKA

  Angielski, 
tel. 606-442-736.

ZS-1223

  Matematyka skutecznie - 
matura, przed sprawdzianami, 
także z dojazdem, 
tel. 698-324-056.

ZS-1323

  Język angielski tanio szkoła 
podstawowa, gimnazjum, 
tel. 698-324-056.

ZS-1324

PRACA

  Firma produkcyjna 
LAMEBAX poszukuje 
pracowników 
na następujące stanowiska:
- ślusarz-spawacz;
- pomocnik lakiernika;
-pomocnik do produkcji 
laminatów. Miejsce pracy 
okolice Sochaczewa, 
tel. 602-367-820.

ZS-1349

  Świąteczna pomoc 
w sprzątaniu, mycie okien, 
prasowanie, 
tel. 519-596-504.

ZS-1355

  Przyjmę do prac 
wykończeniowych, 
tel. 693-350-888.

ZS-1358

FINANSE

  Chwilówka 
z dojazdem do klienta, 
tel. 504-228-936.

ZS-108 R

  Super oferta 
właśnie dla Ciebie! 
Jesteś pracownikiem? 
Złóż wniosek 
na oświadczenie. 
Emerytem, rencistą? 
Wystarczy 
przekaz pocztowy! 
Spytaj o szczegóły 
46 862-15-40.

ZS-1230 Cz 

MOTORYZACJA

  AUTO-SKUP KAŻDE 
tel. 535-661-903.

ZS-877 R, B

  Sprzedam 
przyczepę 
sztywną Sanok 4 tony, 
tel. 604-579-293.

ZS-1325

RÓŻNE
  Sprzedam 
stemple budowlane, 
tel. 605-664-220.

ZS-1228

OGŁOSZENIA 19

STOMATOLOGIA

lek.stom. 
Dorota Wrzesińska-Mirowska
Tel. 603-203-800
ul. Żeromskiego 27, II p. gab. 7
Sochaczew, budynek DEES

 bezbolesne znieczulenie 
     mikroprocesorowe
 stomatologia zachowawcza
 stomatologia dziecięca
 protetyka 
 profi laktyka: scaling,
   piaskowanie

GABINET 
KLIMATYZOWANY

ZS-119

Giełda Pracy

Powiatowy Urząd Pracy w Sochaczewie 

(tel. 46 862-33-93 w. 148 i 149)

Kupon dla szukających pracy
Imię: .............................................................................................................
Nazwisko: ...................................................................................................
Treść: ............................................................................................................
........................................................................................................................
........................................................................................................................
........................................................................................................................

LARYNGOLOG

ALERGOLOG

dr Andrzej Wojdas
■ Konsultacje i porady
■ Badania endoskopowe
    krtani, nosa i zatok
■ Diagnostyka i leczenie:
    - chrapania
    - bezdechów sennych
■ Testy i odczulanie alergii
■ Spirometria

Sochaczew
ul. Żeromskiego 41 A lok. 22

(NZOZ ,,Almed” I piętro)

Przyjęcia
we wtorki i piątki 17 -20.

Zapisy

46 862-88-92, 
501-44-03-22

KOMPLEKSOWA 
REHABILITACJA 

MEDYCZNA
Sławomir Wojdas

■ usprawnianie funkcjonalne 
   metoda PNF
■ rehabilitacja neurologiczna 
   i ortopedyczna
■ terapia manualna
■ masaż leczniczy 
   (segmentalny)
■ rozciąganie 
   i autorozciąganie mięśni
■ gimnastyka korekcyjna
■ Kinesiotaping 
   oraz plastrowanie sztywne

Dojazd do domu
Sochaczew i okolice

Kontakt:

tel. 536-965-706

ZS-7

NZOZ Przychodnia Specjalistyczna
świadczenia również 

w ramach NFZ 

w Poradniach

● Okulistyczna,
   badanie pola widzenia
● Laryngologiczna, 
   badanie słuchu
● Ginekologiczna,
   leczenie nadżerek,
   cytologia, wkładki
● Urologiczna, urofl ometria
● Dermatologiczna,
   badanie i leczenie znamion

oraz pozostałe w Poradniach:
● Ortopedyczna, USG
● Kardiologiczna,
   EKG, ECHO
● Alergologiczna, testy,
   spirometria, 
● USG - Doppler,
   jamy brzusznej,
   tarczycy węzłów chłonnych,
   urologiczne,
   ginekologiczne,
   ECHO serca, ortopedyczne
● Reumatologiczna
● Gastrologiczna
● Neurologiczna
● Endokrynologiczna
● Diabetologiczna
● Chirurgia ogólna
   i naczyniowa

Ul. Piłsudskiego 16/2A 
(budynek 

JW. Construction)
Rejestracja: 

46 880-70-70 

lub 46 880-70-71

508-351-528
ZS-15

O K U L I S T Y K A
 LASEROWE ZABIEGI OCZU
 USG OCZU
 PRACOWNIA ANGIOGRAFII OCZU
 PORADNIA LECZENIA JASKRY
 PORADNIA OKULISTYKI DZIECIĘCEJ
 PERYMETRIA STATYCZNA
 CYFROWE BADANIE DNA OCZU
 ZABIEGI LASEROWE W CUKRZYCY
 ZABIEGI W CHOROBACH POWIEK
 ZABIEGI PLAMKI (SIATKÓWKI)
 BEZDOTYKOWY POMIAR CIŚNIENIA OKA

dr Mikołaj Krajewski
dr Dorota Matusiak
dr Jadwiga Juszko
dr Barbara Popiołek
dr Agnieszka Chustecka
dr Dariusz Dudek

KLINIKA ALFA, 
tel. (46) 863-38-74

ZS-11

USG
ECHO SERCA
RENTGEN
ZABIEGI MEDYCZNE

46 SPECJALISTÓW
 RÓŻNYCH 
DZIEDZIN 

MEDYCZNYCH

KLINIKA ALFA
SOCHACZEW, UL. POLNA 9
(naprzeciwko ogródka jordanowskiego)

(46) 86 11 321, 
(46) 86 33 874, 793 793 003

www.klinikaalfa.pl
ZS-17

Nauczyciel języka angielskiego, księgowa materiałowa, specja-
lista ds.eksportu, konsultant telefoniczny, przedstawiciel handlo-
wy, windykator terenowy, ekspozytor towaru, menadżer sportu, 
sprzedawca, serwisant zegarków, sprzątacz-sprzątaczka, szwaczka, 
monter instalacji sanitarnych, mechanik serwisant elektronarzędzi 
i pilarek spalinowych, pracownik magazynowy, magazynier, pra-
cownik produkcji, pakowacz, operator linii montażowej, pracow-
nik ochrony, pracownik placu parkingowego, elektryk, elektronik-
-automatyk, wytacznik, kierowca z prawem jazdy kat. C+E, D, B, 
pomocnik budowlany, tynkarz.

OFERTY PRACY EURES

AUSTRIA - pracownik w metalu, monter instalacji wodno- 
kanalizacyjnych i gazowych, elektryk produkcyjny, elektroinsta-
lator, blacharz. BELGIA - hydraulik, chemik, kierownik zmiany 
produkcji, inżynier zmiany. CZECHY - spawacz, malarz/lakiernik 
samochodowy. FRANCJA - chef de partie, animator mini club, re-
cepcjonista. HOLANDIA - osoba do kompletowania zamówień, 
pracownik produkcji, pracownik produkcji żywności, ekspert w 
Urzędzie Patentowym, pracownik do zbioru malin, inżynier kon-
troli lotu, doktorant. NIEMCY - blacharz samochodowy, pielę-
gniarka, mechanik samochodowy, protetyk stomatologiczny, spa-
wacz mag, pracownik budowlany, elektryk/elektromonter, monter 
osi i elementów napędowych, kierowca autobusu, pracownik bu-
dowlany, magazynier/dostawca, kosmetyczka, pracownik produk-
cyjny w przemyśle szewskim, listonosz, laminator. NORWEGIA 
- starszy menadżer projektu. WIELKA BRYTANIA - kierowca 
ciężarówki, szwaczka, pielęgniarki w domu opieki, pielęgniarki 
ogólne i psychiatryczne, rzeźnik, pracownik magazynu.

PRANIE 

 DYWANÓW 

 TAPICEREK 

TEL. 501-800-405
ZS-1304 



3 grudnia 2013
nr 48 (1161) ZIEMIA SOCHACZEWSKAziemiasochaczewska@gmail.com

20

Poziomo:

1 - imię żeńskie, 6 - np. Białowieska, 10 - 
sklepienie niebieskie, 11 - wodny kręgowięc, 
12 - stan w Indiach, 13 - prototyp fortepianu, 
14 - imię Szewczenki, 17 -  bojaźń, 20 - ana-
nas, 24 - walka wschodu, 25 -  w mit. rzym. 
Bogini świtu, 26 - najdłuższy bieg, 27 - apatia, 
28 -  natręt, 29 - kontynent, 33 - silny bodziec, 
36 - beczułka, 39 - przenośnik taśmowy, 40 - 
ślaz, 41 - krewny, 42 - żeńskie, 43 - najstarsza 
era, 44 -  gryka.

Pionowo:

1 -  dewot, 2 - termin brydżowy, 3 - bohater 
Iliady, 4 - uchwyt na drzwiach, 5 - imię żeń-
skie, 6 - rogi u ssaków, 7 - grupa zwierząt, 8 - 
torbiel, 9 - siły zbrojne, 15 - szarłat, 16 - do-
chody rodziny monarchy, 18 - głos męski, 19 
- w Rosji, 20 - in. kamea, 21 - góry z Turba-
czem, 22 - polskie góry, 23 - ptak lub grzyb, 30 
- grzyb, 31 - magmowa skała wylewna, 32 - na-
strój, 33 - taniec, 34 - narzędzie grawera, 35 - 
jednostka długości, 36 - krewny po mieczu, 37 
- w rękach kata, 38 - ważka.

Po rozwiązaniu krzyżówki należy odczytać 
hasło wg podanego szyfru. Pierwsza cyfra szy-
fru to numer wyrazu poziomego. Druga cyfra 
szyfru oznacza pozycję litery w danym wyra-
zie. Rozwiązaniem jest hasło: 1/1-24/2-26/3-

11/3-6/2-14/3-44/6-29/1

KRZYŻÓWKA
(48)

KINO MAZOWSZE  KINO MAZOWSZE

NASZE DZIECI
urodzone w szpitalu 

od 25 do 30 listopada

ROZMAITOŚCI

WEŹ DO DOMU PRZYJACIELA

IDĄ ŚWIĘTA

Cztery kociaki

SANDRA WOŹNIAK
Sandra to pierwsze dziecko Martyny Ufa i 

Wojciecha Woźniaka z Sochaczewa. Urodzo-
na w poniedziałek, 25 listopada 2013 r. o godz. 
12.40. Waga 2,670 kg. Wzrost 48 cm.

PATRYCJA WRZESIŃSKA
Patrycja to pierwsze dziecko Iwony i Szy-

mona Wrzesińskich z Błonia. Urodzona we 
wtorek, 26 listopada 2013 r. o godz. 9.15. Waga 
3,715 kg. Wzrost 55 cm.

ERYK SZEWCZYK
Eryk to drugie dziecko Sylwii i Pawła 

Szewczyk z Sochaczewa. Urodzony we wtorek, 
26 listopada 2013 r. o godz. 13.45. Waga 3,780 
kg. Wzrost 56 cm.

KACPER SMOLIŃSKI
Kacper to drugi syn Wioletty i Zenona 

Smolińskich z Adamowej Góry, gm. Młodzie-
szyn. Urodzony w środę, 27 listopada 2013 r. o 
godz. 11.20. Waga 3,550 kg. Wzrost 55 cm.

AMELIA PASTUCH
Amelia to pierwsze dziecko Justyny i Ma-

teusza Pastuch z Giżyc, gm. Iłów. Urodzona 
w czwartek, 28 listopada 2013 r. o godz. 0.45. 
Waga 3,5 kg. Wzrost 54 cm.

OLIWIER KACPRZAK
Oliwier to drugi syn Katarzyny i Oska-

ra Kacprzak z Błonia. Urodzony w czwartek, 
28 listopada 2013 r. o godz. 1.00. Waga 3,4 kg. 
Wzrost 53 cm.

WOJCIECH STAWIŃSKI
Wojciech to drugie dziecko Pauliny i Rafa-

ła Stawińskich z Teresina. Urodzony w czwar-
tek, 28 listopada 2013 r. o godz. 17.25. Waga 
3,070 kg. Wzrost 52 cm.

NIKOLA SZYMAŃCZAK
Nikola to pierwsze dziecko Karoliny i To-

masza Szymańczak z Sochaczewa. Urodzo-
na w piątek, 29 listopada 2013 r. o godz. 11.30. 
Waga 3,5 kg. Wzrost 51 cm.

MAJA NOWICKA
Maja to pierwsze dziecko Weroniki i 

Krzysztofa Nowickich z Kęszyc, gm. Bolimów. 
Urodzona w czwartek, 29 listopada 2013 r. o 
godz. 18.15. Waga 3,680 kg. Wzrost 56 cm.

NIKOLA GRZYBOWSKA
Nikola to pierwsze dziecko Elżbiety i Grze-

gorza Grzybowskich z Helenki, gm. Młodzie-
szyn. Urodzona w piątek, 29 listopada 2013 r. 
o godz. 19.45. Waga 3,030 kg. Wzrost 50 cm.

DOMINIKA BABULEWICZ
Dominika to pierwsze dziecko Patrycji 

Markiewicz i Damiana Babulewicza z Pod- 
oryszewa, gm. Wiskitki. Urodzona w sobotę, 
30 listopada 2013 r. o godz. 10.10. Waga 2,2 kg. 
Wzrost 47 cm.  

MATEUSZ EIM
 Mateusz to pierwsze dziecko Sandry i Ma-

riusza Eim z Sochaczewa. Urodzony w sobotę, 
30 listopada 2013 r. o godz. 11.30. Waga 3,660 
kg. Wzrost 52 cm. 

Zachęcamy do adopcji kotki 
i jej trzech braci. Maluchy zosta-
ły pozostawione przez matkę. 

Jak przekazała nam pre-
zes fundacji „Nero” Jadwiga 
Wiśniewska, matka kociąt naj-
pierw zniknęła na pięć dni. 
Kotki były w tym czasie dokar-
miane i dzięki temu udało im 
się przetrwać. Potem ich mat-
ka wróciła. Była jednak w złej 
formie, najprawdopodobniej 
chora. Niestety, gdy pracowni-
cy fundacji zdecydowali się po-
jechać po kocięta, kotki znowu 
nie było. - Maluchy są tymcza-
sowo u mnie. Są wystraszone i 
nadal przyzwyczajają się do no-
wej sytuacji - mówi Jadwiga Wi-
śniewska. 

Osoby, które chciałyby 
przygarnąć któreś  z kociąt, 

proszone są o kontakt pod nu-
merem telefonu: 502 156 186. 
Wszystkim szukającym czwo-
ronożnego przyjaciela przypo-
minamy, że warto zajrzeć na 
stronę: www.nero.egonet.pl, lub 
fundacjanero.e-sochaczew.pl, a 
także profi l fundacji na Facebo-
oku. (ap)

Kotki czekają na adopcje. Opie-
kuje się nimi fundacja ,,Nero"

W tym wydaniu mamy 
przepis na rybę, za tydzień bę-
dzie mięso, a tuż przed święta-
mi ciasto. Zachęcamy do wy-
próbowania propozycji, które 
przygotowała dla państwa sze-
fowa kuchni z wieloletnim sta-
żem - Hanna Rybicka.

Filety z morszczuka pod 

kołderką

Przygotowanie: 30 min
Składniki na 4 porcje:

- 4 filety morszczuka, - 1 łyżka musztardy stołowej, 
- 3 łyżki oleju, - 1 łyżka wody, - sól, - pieprz 
cytrynowy

Farsz( Kołderka):
- spora garść szpinaku (liście), - 2 ząbki czosnku, - 
2 cebule, - ok. 5 suszonych pomidorów, - 2 świeże 

pomidory, - 1-2 łyżki masła, - 3 łyżki śmietany, 
- garść utartego sera żółtego, - sól, - pieprz

Wykonanie: 

 Rozmrożone fi lety osu-
szyć papierowym ręcznikiem. 
Filety posolić i posypać pie-
przem cytrynowym. 

 Musztardę 
zmieszać z olejem i 
wodą. W tak powsta-
łej zalewie zamoczyć 
przygotowane fi le-
ty. Przełożyć do na-
czynia żaroodporne-
go wysmarowanego 
masłem. Wstawić do 
piekarnika na 15-20 
minut w temperatu-
rze 160oC.

 Na patelni roz-
grzać masło. Podsmażyć cebu-
lę pokrojoną w kostkę. Do ce-
buli dodać szpinak, posolić. 
Dusić około 10 minut. Następ-
nie dołożyć do duszonego szpi-
naku przeciśnięty przez praskę 
czosnek oraz pokrojone w pa-

ski suszone pomidory. Na ko-
niec dodać pokrojone w kostkę 
świeże pomidory. Zalać śmieta-
ną i wrzucić garść utartego żół-
tego sera. Całość przyprawić 
pieprzem.

 Tak przygotowany farsz 
wyłożyć na talerz. Na wierzch 
położyć upieczoną rybę.  

Liście szpinaku zawierają 
dużo żelaza, ale rozdrobnione 
tracą na wartości. Z kolei ryby 
pieczone (a nie smażone) są 
bardzo smaczne, zdrowe oraz 
łatwe w przygotowaniu. Do pie-
czenia wybieramy grubsze pła-
ty.

Życzę smacznego
Hanna Rybicka

www.uslugikucharskie.pl 

Kulinarne inspiracje
 Q Święta tuż-tuż i niejedna gospodyni zastanawia się, jak je w tym roku uatrakcyjnić kulinarnie. 

Postanowiliśmy w najbliższych przedświątecznych wydaniach zaprezentować kilka prostych, 
a co najważniejsze szybkich w realizacji przepisów. 

Kulinarne inspiracjeKulinarne inspiracje

3 - 4 grudnia, godz. 14.00 KRAINA 
LODU, animowany/przygodowy 

produkcji USA, bo wieku, dubbing. 

2D

godz. 15.45 KRAINA LODU, 3D

 godz. 17.30 i 20.15 IGRZYSKA 
ŚMIERCI: W PIERŚCIENIU 
OGNIA science fi ction/ akcja 
produkcji USA, od 12 lat, napisy, 
2D

5 grudnia - kino nieczynne
6 grudnia, godz. 9.00 i 11.00 

KRAINA LODU, 2D, seanse 

szkolne

godz. 14.30 KRAINA LODU, 2D

godz. 16.15 KRAINA LODU, 3D

godz. 18.00 BILET NA KSIĘŻYC 

dramat produkcji polskiej, od 12 
lat, 2D
godz. 20.15 LAST VEGAS 

komedia produkcji USA, od 15 lat, 
napisy, 2D

7 - 8 grudnia, godz. 14.30 KRAINA 
LODU, 2D

godz. 16.15 KRAINA LODU, 3D

godz. 18.00 BILET NA KSIĘŻYC, 

2D

godz. 20.15 LAST VEGAS, 2D

9 grudnia, godz. 9.00 i 11.00 

KRAINA LODU, 2D, seanse 

szkolne

godz.14.30 KRAINA LODU, 2D

godz. 16.15 KRAINA LODU, 3D

godz. 18.00 BILET NA KSIĘŻYC, 

2D

godz. 20.15 LAST VEGAS, 2D 

Ceny biletów: 3D normalny - 20 

zł, 3D ulgowy - 18 zł, 2D normalny 
- 18 zł, 2D ulgowy - 16 zł, szkoły, 
przedszkola: 3D - 16 zł, 2D - 14 zł.
Bilety na fi lmy można kupić online 
przez Internet na stronie kina.
Seanse przedpołudniowe tylko na 
zamówienie szkół i przedszkoli.

BILET NA KSIĘŻYC
Rok 1969. Fascynujący się lotnictwem Adam (Filip Pławiak) 
zostaje powołany do wojska. Jednak, ku własnemu 
rozczarowaniu, dostaje przydział do służby w... Marynarce 
Wojennej. Z Antkiem (Mateusz Kościukiewicz), starszym 
bratem, wyruszają nad morze. Podczas kilkudniowej podróży 
przez Polskę odwiedzają starych znajomych i zawierają nowe 
znajomości. Antek - niepoprawny podrywacz i król nocnych 
lokali - chce przygotować nieśmiałego brata do życia. Jednak 
spotkanie z piękną i tajemniczą kobietą (Anna Przybylska) 
wywoła mnóstwo komplikacji w życiu Adama, inicjując serię 
zaskakujących wydarzeń.
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25 listopada w warszaw-
skim teatrze Kamienica odby-
ła się uroczysta gala wręcze-
nia nagród przez Marszałka 
Województwa Mazowieckie-
go. Wśród laureatów konkur-
su „Mazowieckie Barwy Wo-
lontariatu” znalazł się Michał 
Walisiewicz, uczeń IV kla-
sy technikum hotelarstwa w 
ZS im. Jarosława Iwaszkiewi-
cza, który w plebiscycie zajął 
III miejsce i jeszcze w grudniu 
weźmie udział w ogólnopol-
skim finale konkursu, reali-
zowanym przez Sieć Centrów 
Wolontariatu w Polsce. 

Jego praca została 
doceniona 

O konkursie „Mazowiec-
kie Barwy Wolontariatu” 
Michał Walisiewicz dowie-
dział się od jednej z opieku-
nek szkolnego wolontariatu 
– Anny Szpleter. Aby wziąć 
udział w konkursie, należa-
ło oprócz formularza zgłosze-
niowego dołączyć opis dzia-
łalności wolontariusza (mogło 
to być wspomnienie, relacja, 
refleksja czy pamiętnik). – Ja 
absolutnie nie czułem się na 
siłach, aby zgłosić swoją kan-
dydaturę, jednak moja opie-
kunka nie odpuszczała i cały 
czas mnie namawiała. W koń-
cu dla świętego spokoju zgo-
dziłem się – śmieje się Michał. 

Na konkurs wpłynęły 63 
zgłoszenia, a kapituła kon-
kursu oceniając wolontariu-
szy brała pod uwagę przede 
wszystkim zaangażowanie, 
innowacyjność, skuteczność 

i partnerstwo w podejmowa-
nych działaniach. 

Michał Walisiewicz w sze-
regi wolontariatu wstąpił w 
I klasie technikum. – Na po-
czątku podejmowałem się 
niewielkich przedsięwzięć, aż 
do momentu, gdy będąc w III 
klasie, samodzielnie zorgani-
zowałem szeroko zakrojoną 
akcję na rzecz pomocy oso-
bom chorym na raka szpiku 
kostnego. Bodźcem do dzia-
łania był pomysł mojego zna-
jomego, który zaproponował, 
żebym zarejestrował się jako 
potencjalny dawca szpiku na 
stronie Fundacji DKMS Pol-
ska – opowiada. 

Pomoc bliźniemu 
najważniejsza 

Po dłuższym namyśle i 
poszukiwaniach przeprowa-
dzonych w Internecie Michał 
odszukał informacje dotyczą-
ce tworzenia bazy potencjal-
nych dawców szpiku.  - Chcia-
łem zacząć od siebie, to znaczy 
zostać dawcą szpiku. Pierwszą 
osobą, której powiedziałem o 
swoim pomyśle, była babcia. 
Gdy uzyskałem jej aproba-
tę, o wszystkim opowiedzia-
łem mamie. Na początku była 
sceptyczna, ale kiedy przed-
stawiłem jej fakty dotyczące 
zabiegu, otrzymałem przy-
zwolenie. Wtedy zrozumia-
łem, że moim powołaniem 
jest niesienie pomocy innym, 
dzielenie się cząstką siebie, dą-
żenie do ratowania kruchego 
ludzkiego życia. W mojej gło-
wie pojawiła się myśl, żeby w 

naszej szkole przeprowadzić 
akcję rejestracyjną potencjal-
nych dawców – opowiada Mi-
chał. 

Dzień Dawcy Szpiku w ZS 
im. J. Iwaszkiewicza zorgani-
zowano 15 stycznia br. Uda-
ło się zarejestrować 50 po-
tencjalnych dawców. – Mam 
nadzieję, że wśród tych osób 
znajdzie się chociażby jedna, 
która dzięki moim staraniom 
uratuje komuś życie. Głęboko 
wierzę, że może za kilka dni, 
tygodni, miesięcy dowiem się, 
że ktoś, kogo własną ręką za-
rejestrowałem, przyczynił się 
do tego. Kto wie, może to ja 

niebawem otrzymam telefon, 
że mój genetyczny bliźniak 
potrzebuje pomocy. Wtedy 
bez najmniejszego wahania 
pospieszę z pomocą. 

Nie było łatwo 
Michał nie ukrywa, iż zor-

ganizowanie akcji nie było ła-
twym zadaniem. Kilka dni 
zajęło mu przygotowanie się 
do rozmowy z panią dyrektor. 
Gdy uzyskał jej przychylność, 
skontaktował się z Tomaszem 
Oćwieją, koordynatorem ds. 
rekrutacji dawców Funda-
cji DKMS Polska. Ponadto 
szukał firm, które chciałyby 

wesprzeć materialnie akcję, 
ponieważ każda rejestracja 
potencjalnego dawcy kosztu-
je 250 zł. Fundacja DKMS po-
krywa wszystkie koszty zwią-
zane z rejestracją, jednak jeżeli 
ktoś mógłby wpłacić choćby 
połowę tej sumy, byłoby ła-
twiej. Michał odwiedził wiele 
sochaczewskich firm i insty-
tucji, które mogłyby pomóc. 
Zdradza, iż spotkał się zarów-
no z ludzką życzliwością jak i 
niechęcią. 

Uczeń chodakowskiego 
technikum zachęca do od-
wiedzenia strony internetowej 
Fundacji DKMS, gdzie można 
znaleźć wiele informacji bu-
rzących mity dotyczące inwa-
zyjności zabiegu i niedogod-
ności z nim związanych. 

Szkolna perła 
Michał Walisiewicz, 

oprócz prężnego działania w 
Fundacji DKMS, brał udział 
w wielu kampaniach na rzecz 
środowiska lokalnego i szkol-
nego. 

Jest m.in. współorganiza-
torem akcji „Makulatura na 
misje”, uczestniczył w organi-
zacji koncertu charytatywne-
go zespołu Rothels, z którego 
dochód został przeznaczony 
na zakup aparatu słuchowego 
dla uczennicy znajdującej się 
w trudnej sytuacji material-
nej. Współorganizował tak-
że koncert na rzecz klasowego 
kolegi, któremu spłonął dom. 

Opiekunki szkolnego wo-
lontariatu – Anna Szpleter i 
Anna Półkośnik z całą mocą 

podkreślają, iż Michał jest 
perłą szkolnego wolontariatu. 
– On to wszystko robi z po-
trzeby serca. Rzadko się zda-
rza, by w dzisiejszych czasach 
niezwykła wrażliwość oraz 
skromność szła w parze z od-
powiedzialnością i zaangażo-
waniem. Współpraca z nim 
jest ogromną przyjemnością 
– dodają. 

Hanna Bonecka, dyrek-
tor ZS im. J. Iwaszkiewicza 
nie ukrywa, że nagroda, jaką 
zdobył Michał, oprócz tego, iż 
jest jego wielkim osobistym 
sukcesem, jest także zaszczy-
tem dla szkoły. – Michał od 
początku akcji zorganizowa-
nej na rzecz pomocy osobom 
chorym na białaczkę był bar-
dzo zdeterminowany. Nie 
ukrywam, iż trochę obawia-
łam się, że zaniedba naukę, ale 
dał radę. Sprawdził się jako li-
der. Jego powołaniem jest po-
maganie innym. 

Na pytanie, jak pogodzić 
obowiązki szkolne z wolon-
tariatem, nasz bohater odpo-
wiada, iż najważniejsze jest sa-
mozaparcie i dążenie do celu. 
– Wolontariat daje mi wielką 
radość. Dzięki wyzwaniom 
człowiek każdego dnia poko-
nuje własne słabości – wyzna-
je.  

Michał za kilka miesię-
cy zdaje maturę. Swoją dal-
szą edukację i przyszłość wią-
że z hotelarstwem, jednak jak 
mówi, zakończenie szkoły na 
pewno nie będzie wiązało się 
z zakończeniem wolontariatu. 

Katarzyna Łażewska 

 Q IV Sochaczewski Tur-
niej Jednego Wiersza od-
był się w piątkowy wieczór 
29 listopada w Miejskiej Bi-
bliotece Publicznej, która 
wraz z grupą twórców So-
chaczewskie Wieczory Li-
terackie jest organizatorem 
konkursu. O główną nagro-
dę – Kałamarz Metafor wal-
czyło blisko trzydziestu po-
etów. 

Turniej Jednego Wiersza 
jest imprezą o charakterze lite-
rackim, skupiającą miłośników 
poezji. Tradycyjnie spotkanie 
odbyło się w ostatni piątek listo-
pada, w miesiącu sprzyjające-
mu refleksji, wyciszeniu i zadu-
mie. W konkursie mogły wziąć 
udział osoby z całego kraju, po-

wyżej szesnastego roku życia, 
zarówno amatorzy jak i profe-
sjonaliści. Do poetyckich zma-
gań o Kałamarz Metafor oraz 
nagrodę burmistrza Sochacze-
wa przystąpiło 29 osób repre-
zentujących nasze miasto, po-
wiat sochaczewski oraz m.in. 
Warszawę, Płock, Grodzisk 
Mazowiecki. Uczestnicy tur-
nieju mieli za zadanie zapre-
zentować przed zgromadzoną 
publicznością oraz jurorami je-
den utwór poetycki własnego 
autorstwa, który nigdzie dotąd 
nie był nagradzany oraz publi-
kowany. 

Tego wieczoru publicz-
ność mogła wysłuchać peł-
nych emocji, wzruszeń, nie-
raz refleksyjnych wierszy jak i 
nieco zabawnych fraszek. 

Komisja konkursowa w 
składzie: Robert Miniak, po-
eta i prozaik, członek Łódz-
kiego Oddziału Stowarzy-
szenia Pisarzy Polskich, Jerzy 

Jankowski, poeta, prozaik, 
dziennikarz i nauczyciel oraz 
Barbara Sobkowicz, polonist-
ka, animator życia kultural-
nego nagrodę główną – sta-

tuetkę Kałamarza Metafor 
ufundowaną przez burmi-
strza Piotra Osieckiego po-
stanowiła przyznać  Agacie 
Kornackiej za wiersz „Pu-
dełka”. Nagrodę dyrektora 
Muzeum Ziemi Sochaczew-
skiej i Pola Bitwy nad Bzurą 
za prezentację wiersza „Ko-
bieta kręci korbą” otrzymał 
Robert Kania, zaś nagroda 
dla młodego poety ufundo-
wana przez dyrektora Miej-
skiej Biblioteki Publicznej za 
wiersz „A jednak Pan” trafiła 
do Darii Bednarskiej. Nagro-
dę publiczności, której fun-
datorem była dyrektor MBP, 
wręczono Elżbiecie Maciąt-
kiewicz za wykonanie wier-
sza „Prada…sprawa”. Piąt-
kowe spotkanie poprowadził 

Tadeusz Hutkowski, socha-
czewski poeta, laureat wielu 
konkursów literackich. 

Atrakcją wieczoru był wy-
stęp Kuby Michalskiego, który 
tuż przez koncertem rozbawił 
publiczność swoim szczerym 
wyznaniem, iż niezwykle 
trudno śpiewa się dla poetów, 
gdy jest się matematykiem.

Kuba Michalski to au-
tor, kompozytor i wokalista, 
współzałożyciel zespołu Cot-
ton Cat, z którym nagrał pięć 
płyt. Z solowymi recitalami 
ballad Cohena i Kaczmarskie-
go występował w całym kra-
ju. W programie piątkowego 
koncertu usłyszeliśmy ballady 
Leonarda Cohena w polskich 
tłumaczeniach. 

Katarzyna Łażewska 

Najlepsi poeci i Leonard Cohen 

Miłym akcentem wieczoru był recital Kuby Michalskiego

Jego powołaniem  
jest pomaganie innym

 Q Michał Walisiewicz, uczeń chodakowskiego Zespołu Szkół im. Jarosława Iwaszkiewicza, został laureatem konkursu „Mazowieckie Barwy 
Wolontariatu” i tym samym weźmie udział w ogólnopolskim finale konkursu.

Michał Walisiewicz - laureat III miejsca w konkursie Mazowieckie 
Barwy Wolontariatu
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Do głównego trofeum do-
łączone zostały dwie nagro-
dy indywidualne. Najlepszym 
bramkarzem został Marcin 
Gola, a najwięcej goli (7) strze-
lił Kamil Wojciechowski. Naj-
lepszy piłkarz turnieju to Eryk 
Przybylski (Mazur Gostynin), 
któremu niewiele zabrakło, 
żeby odebrać Kamilowi tytuł 
Króla Strzelców. Piłkarz z Go-
stynina strzelił 5 goli.

Zespoły trenowane przez 
Zenona Gerasika zagrały w na-
stępujących składach:

AP I Sochaczew: Marcin 
Gola, Jakub Kowalski, Kry-
stian Komorowski, Błażej To-
maszewski, Kamil Wojcie-
chowski, Adam Kluza, Karol 
Dudziński, Radosław Grefko-
wicz

AP II Sochaczew: Michał 
Kowalski, Szymon Adamski, 
Filip Jeznach, Dariusz Sobczak, 
Kacper Szczepaniak, Mateusz 
Rutecki, Radosław Sokołowski, 
Piotr Ostrowski

Wyniki

AP I - Promyk  2:0
gole: Kluza, J. Kowalski
AP II - Chlebnia  0:1
Mazur - Promyk  2:0
AP I - AP II  5:2
gole: Kluza (2), Wojcie-

chowski (2), Tomaszewski - So-
kołowski, Sobczak

Mazur - Chlebnia  2:1
AP II - Promyk  4:0
gole: Ostrowski (2), Szcze-

paniak, Sobczak
AP I - Chlebnia  0:0
AP II - Mazur  2:0
gole: Szczepaniak, Jeznach
Chlebnia - Promyk  4:0
AP I - Mazur  6:0

gole: Wojciechowski (2), J. 
Kowalski (2), Grefkowicz, Ko-
morowski

Półfinały
AP I - Mazur  3:1
gole: Wojciechowski, To-

maszewski, J. Kowalski
AP II - Chlebnia  1:1  kar-

ne: 1-3
gol: Szczepaniak
mecz o III miejsce
AP II - Mazur  3:1
gole: Szczepaniak, Sobczak, 

Adamski
Finał
AP I - Chlebnia  4:1
gole: Wojciechowski (2), 

Tomaszewski, Kluza
Końcowa  

kolejność turnieju:

1. AP I Sochaczew
2. LKS Chlebnia
3. AP II Sochaczew
4. Mazur Gostynin
5. Promyk Nowa Sucha
W niedzielę grał rocznik 

2000. Relacja w następnym nu-
merze ,,Ziemi Sochaczewskiej".

Zagrało pięć drużyn
 Q W sobotę (30.11), w hali sportowej pięć drużyn z rocznika 1999 rywalizowało o Puchar 

Burmistrza Sochaczewa. Turniej, którego organizatorem była Akademia Piłkarska wygrała 
pierwsza drużyna gospodarzy. 

Młodzi zawodnicy zaprezentowali naprawdę dobry poziom
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Unia zaprasza
UKS Unia Boryszew prowadzi nabór chłopców z rocznika 

2008 do drużyny piłki nożnej. Wszelkie informacje można uzy-
skać od trenerów w środy i czwartki w godzinach 17.00-19.00, w 
hali sportowej przy Gimnazjum nr 2 w Sochaczewie.

Co nie udało się senio-
rom chodakowskiej Bzury oraz 
młodym piłkarzom z Akademii 
Piłkarskiej Sochaczew, udało 
się futbolistom Unii Boryszew 
(rocznik 2004).

W piątkowy wieczór pod-
opieczni Mateusza Sikorskiego 
na sztucznej trawie „pod balo-
nem” rozegrali sparing z Polonią 
Warszawa. Zrobili to w nietypo-
wy sposób. Drużyny walczyły 5 
x 15 minut. Nasza drużyna po-
jechała do stolicy w bardzo sze-

rokim składzie. Na boisku mogli 
się sprawdzić piłkarze, którzy w 
meczach ligowych rzadziej na 
nim przebywają. Zwycięstwo 
Unii 5:1 ma swoją wymowę na-
wet wtedy, kiedy gospodarze 
zagrali w okrojonym składzie, 
gdyż najlepsi wyjechali na tur-
niej do Kielc.

Polonia Warszawa - Unia 

Boryszew  1:5

gole: Olejniczak (2), Grze-
gorowski, Terenowicz, gol sa-
mobójczy

Pokonali Czarne Koszule

 Q Ze względu na halowe tur-
nieje drużyn młodzieżowych 
Akademii Piłkarskiej oraz 
Unii Boryszew uczestnicy 
SLF mają wolny grudzień. 
Czas na przedstawienie ak-
tualnych statystyk. 

Do tej pory piłkarze spo-
tkali się cztery razy i rozegrali 
30 meczów. Tylko cztery z nich 
zakończyły się remisami. Dwa 
remisy zapisali na koncie piłka-
rze Hegoru. 

Futboliści popisują się do-
brą skutecznością. Strzelili 167 
goli (średnia 5,57 gola na mecz). 
Najwięcej ich padło w potyczce 
Dudka z z MFO - 14 (13:1), naj-
mniej w bezbramkowym remisie 
Hegoru z Chodakowem. W kla-
syfikacji „Król Strzelców” pro-
wadzi Robert Hyży (Dudek) - 12 
goli, przed kolegą z drużyny Ka-
milem Bartosiewiczem (10 goli).

Mecze SLF są zacięte i sto-
ją na niezłym poziomie, a co 
najważniejsze piłkarze starają 
się grać fair. Do tej pory sędzio-
wie pokazali tylko 7 żółtych i 
2 czerwone kartki, chociaż z 
pewnością byłoby lepiej, gdy-
by nie musieli ich wyjmować z 
kieszeni.

Tabela Fair-Play

1-2.Dudek, Fast Service  0 pkt.
3-5.Chodaków, Hegor, Ark Pol po 3 pkt. (1 żółta)
6.Tesco  9 pkt. (3 żółte)
7-8.OBI, Mars  12 pkt. (1 czerwona, 1 żółta)
9.MFO  15 pkt. (2 czerwone, 2 żółte)

Aktualna tabela

1.Transport Dudek   19/7
2.Fast Service    12/6
3.Chodaków    11/6
4.Mars    10/7
5.OBI    10/6
6.Tesco    10/7
7.Hegor    8/7
8.Ark Pol    6/7
9.MFO    0/7

Sochaczewska Liga Futsalu

Grudzień mają wolny

Robert Hyży (z prawej) jest aktualnie najskuteczniejszy w SLF

W Warszawie (22-24.11) odbył się II Turniej Grand Prix Polski 
Młodziczek i Młodzików. Najlepiej z naszych pingpongistów spisał się 
Maksymilian Miastowski (Soping Sochaczew), który został sklasyfiko-
wany na miejscach 21-24. Zawodnicy Tęczy Budki Piaseckie: Nikodem 
Zofczak, Michał Kowalczyk i Błażej Skrzypkowski zostali sklasyfiko-
wani na miejscach 65-103. Daleko także znalazły się nasze dziewczęta. 
Wiktoria Wrublewicz (Tęcza Budki Piaseckie) i Natalia Draniak (SKTS 
Sochaczew) zajęły miejsca 65-90.

II Grand Prix Polski Młodziczek i Młodzików
Bez sukcesu

II Grand Prix Kadetek i Kadetów
Dalekie miejsca

W Brzegu Dolnym (29.11-1.12) odbył się drugi turniej Grand 
Prix Polski Kadetek i Kadetów w tenisie stołowym. Wystartowały 
w nim zawodniczki Tęczy Budki Piaseckie. Podopieczne Rado-
sław Jurzyka tym razem nie sprawiły niespodzianki i zajęły odle-
głe miejsca. Aleksandra Paruszewska została sklasyfikowana na 
miejscach 41-48, a Aleksandra Wojtczak zajęła miejsce w prze-
dziale 49-56.

W tym sezonie występująca 
w III lidze drużyna Tęczy Bud-
ki Piaseckie dzielnie walczy, ale 
młoda drużyna nie jest w stanie, 
pomimo dobrej postawy wygrać 
ostatnich meczów. Niewiele za-
brakło w spotkaniu z Lupusem 
Kabaty przegranym na własnym 
terenie 6:8. Kilka spotkań zakoń-
czyło się porażkami gospodarzy 
2:3. Podobnie było w ostatnim, 
wyjazdowym meczu z SKS 40 II 
Warszawa. Nasz zespół walczył 
ambitnie i... ponownie przegrał, 
tylko że tym razem 5:8. Barw Tę-
czy bronią bracia Nowak (Adrian 

i Michał) oraz Selerscy (Mateusz 
i Damian). Aktualnie zespół z 
Budek Piaseckich zajmuje dzie-
wiąte miejsce w tabeli.

Podobnie pod górkę mają 
rezerwy. W poprzedniej kolejce 
Tęcza przegrała 4:8 z Olimpij-
czykiem Jeżewo. W meczu tym 
1,5 punktu zdobył bardzo mło-
dy Błażej Skrzypkowski. W tym 
tygodniu rezerwy miały wolne, 
ponieważ wyjazdowy mecz z 
UKS II Sanniki został przełożo-
ny na 6.12. Drugi zespół Tęczy, 
podobnie jak pierwszy, jest na 
dziewiątym miejscu.

Podwójny sukces 
Osiemdziesiątki

W minionym tygodniu odbyły się turnieje Mistrzostw Powiatu 
w tenisie stołowym. Bezapelacyjnie najlepsze drużyny wystawiła 
sochaczewska „Osiemdziesiątka” (ZSCKP), która dwukrotnie sta-
nęła na najwyższym podium. W zespole żeńskim zagrały: Alek-
sandra Widyńska i Marta Banaszek, a w męskim: Adrian Nowak, 
Michał Nowak oraz Dominik Jagoda. Opiekunem tenisistów sto-
łowym z „80” jest Jakub Seklecki, który sam jest solidnym ping-
-pongistą.

Trochę pod górkę

Spacery z kijkami
W Łodzi (24.11) odbyły się marsze z cyklu Grand Prix miasta 

włókniarzy w nordic walking. Najlepiej z sochaczewskich „kijka-
rzy” spisała się Beata Kołodziejczak (Socho Team), która w mar-
szu na dystansie 5 km zajęła piąte miejsce (33’08”). Druga nasza 
zawodniczka Renata Marcinkowska (39’45”) była 53. W zawodach 
wzięły udział 74 zawodniczki.

Ich koledzy spisali się jeszcze słabiej. Jarosław Szajewski (Ak-
tywni; 21’15”) był 61, a Jan Kocimski (Aktywni; 23’25”) - 113. Linię 
mety marszu przekroczyło 258 zawodników.

Mieszanie różnych dyscy-
plin sportowych staje się coraz 
bardziej popularne. Do nie-
dawna sztandarową mieszan-
ką był pięciobój nowoczesny 
(pływanie, jazda konna, szer-
mierka, strzelanie oraz bieg), w 
którym nasi reprezentanci od-
nosili wiele wspaniałych suk-
cesów. Niestety dyscyplina ta 
powoli traci swoje znaczenie i 
być może za jakiś czas w ogóle 
zniknie z rejestrów sportowych 
i będzie można o niej poczytać 
tylko w kronikach sportu.

Jedną z nowych mieszanek 
jest crossduathlon. Składa się 
on z biegu i jazdy na rowerze 

w urozmaiconym terenie. W 
Mroczkowie Gościnnym koło 
Opoczna odbyły się zawody w 
tej dyscyplinie. Wystartował 
w niej zawodnik teresińskiego 
Filipidesa - Łukasz Winnicki. 
Uprawiający lekkoatletykę za-
wodnik nie miał wielu proble-
mów z pokonaniem 4-kilome-
trowej trasy. Na rower wsiadł 
jako drugi. Niestety jazda (10 
km) po trudnym terenie jest 
jeszcze zbyt dużym wyzwaniem 
dla Łukasza, który do mety do-
tarł jako szósty. Zawody te były 
etapem przygotowań Łukasza 
Winnickiego do Warszawskie-
go Triathlonu Zimowego.

Nowa mieszanka

W sobotę (30.11) odbył się 
I Sztafetowy Bieg ku czci Sylwe-
stra Rozdżestwieńskiego. Pomi-
mo fatalnej pogody i padającego 
deszczu na stadionie przy ulicy 
Warszawskiej zameldowało się 
prawie dwadzieścia osób, któ-
re odbyły rundę honorową. Był 

wśród nich między innymi Ze-
non Grąbczewski. Następnie 
uczestnicy sztafety zostali prze-
wiezieni autokarem do szkoły 
w Żukowie. Stamtąd wyruszyła 
sztafeta, która przez Młodzie-
szyn dotarła do grobu Sylwka na 
iłowskim cmentarzu.

W deszczu  
wspominali Sylwka
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Maksymilian Frankowski ustanowił w Warszawie swoją życiówkę

PŁYWANIE

W Kraśniku (22-24.11) od-
był się XXII Międzynarodowy 
Turniej o Puchar Ziemi Kra-
śnickiej w zapasach stylu wol-
nego, który miał rangę Pucharu 
Polski. W kategorii kadetów na 
maty wyszło 156 zawodników 
reprezentujących 56 klubów z 
Polski, Ukrainy (2 kluby), Ło-
twy (2 kluby), Białorusi, Litwy, 
Rumunii, Rosji oraz Słowacji. 
Klasą dla siebie był Karol Tur-
czyński (100 kg), który stanął 
na najwyższym stopniu po-
dium. Drugi medal dla Mazow-
sza Teresin wywalczył Kamil 
Banaszek (54 kg). W klasyfika-
cji drużynowej teresinianie za-
jęli 9 miejsce.

Z jeszcze lepszej strony po-
kazali się nasi juniorzy. W tej 
kategorii wiekowej wystarto-
wało stu zapaśników z 40 klu-
bów z: Polski, Ukrainy (2 klu-
by), Białorusi, Estonii, Niemiec, 
Litwy, Łotwy, Rumunii, Rosji 
oraz Słowacji. Z naszych za-
wodników złoty medal zdobył 
Kamil Rybicki (66 kg), który w 
finałowym boju pokonał Mak-
sima Tarasenkę z Białorusi. Po-

zostałe medale dla naszej ekipy 
zdobyli Mateusz Rywacki (120 
kg), Dominik Lubelski (50 kg) 
oraz Kamil Pałyska (96 kg). W 
klasyfikacji drużynowej Ma-
zowsze Teresin było gorsze tyl-
ko od zespołu z Mogilewa (Bia-
łoruś).

Kadeci
1.Karol Turczyński (100 kg)
3.Kamil Banaszek (54 kg)
7.Konrad Króliczak (63 kg)
10.Łukasz Mróz (85 kg)
18.Daniel Maciejewski (54 kg)
19.Kacper Kościan (63 kg)
19.Patryk Sieczka (63 kg)

Juniorzy
1.Kamil Rybicki (66 kg)
2.Mateusz Rywacki (120 kg)
3.Dominik Lubelski (50 kg)
3.Kamil Pałyska (96 kg)
5.Michał Szymański (84 kg)
8.Sebastian Link (55 kg)
8.Robert Michta (74 kg)

Puchar Polski w zapasach stylu wolnego

Pucharowe krążki
 Q Jesienią sporo się dzieje na zapaśniczych matach. Ważne jest jednak to, że z wielu imprez 

medale przywożą mieszkańcy powiatu sochaczewskiego reprezentujący barwy Mazowsza 
Teresin.

Żeby wygrać, czasami trzeba stanąć na głowie
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Złoto tylko 
drużynowo

Włodawa (29.11-1.12) go-
ściła uczestników Mistrzostw 
Polski Młodzików w zapasach 
stylu wolnego. Na matach swo-
je umiejętności zaprezentowało 
161 chłopców z 43 klubów. Sto-
czonych zostało wiele emocjo-
nujących walk. Najważniejszy 
jest jednak fakt, że sportowcy z 
Teresina aż pięciokrotnie stawa-
li na podium, a kolejnych trzech 
znalazło się tuż za nim. Niestety 
tym razem żadnemu z zapaśni-
ków Mazowsza nie udało się zdo-
być złota. Pewnym pocieszeniem 
jest pierwsze miejsce teresinian w 
klasyfikacji drużynowej.

Wyniki

Indywidualne
2.Adrian Wagner (35 kg)
2.Hubert Antolak (66 kg)
2.Kamil Rutkowski (73 kg)
3.Marcin Kluczek (42 kg)
3.Bartosz Staniaszek (100 kg)
5.Mateusz Selerski (53 kg)
5.Gabriel Sosnowski (59 kg)
5.Kamil Teresiak (59 kg)
8.Radosław Bylicki (47 kg)
10.Rafał Górnicki (73 kg)
13.Jakub Sieczka (38 kg)

Drużynowe
1.Mazowsze Teresin  24
2.Suples Kraśnik  16
3.Technik Świdwin  11

We Wrocławiu (24.11) 
odbyły się Drużynowe Wo-
jewódzkie Mistrzostwa Pol-
ski Młodzików w judo. Zespół 
Mazowsza, którego trenerem 
jest Janusz Piechna, spisał się 
na medal, tym razem brązowy. 
W ekipie naszego wojewódz-
twa walczyło dwóch zawod-
ników UKS Siódemka Socha-
czew - Przemysław Tomecki 
oraz Mateusz Pająk. Obok nich 
na najniższym stopniu podium 
stanęli: Piotr Zaborowski (UKJ 

AON Warszawa), Jan Zaremba 
(Ronin Team Warszawa), Pa-
weł Zaborek (UKJ 225 Warsza-
wa), Kacper Korzeniewski (Sa-
kura Płock), Adrian Karpiński 
(Gwardia Warszawa), Tomasz 
Dąbrowski (UKS JFC Warsza-
wa), Korol Zarzycki (UKJ 225 
Warszawa) Łukasz Zajączkow-
ski (UKS Targówek Warszawa), 
Antoni Zalewski (UKJ Biało-
łęka Warszawa) oraz Sebastian 
Ołdak (UKJ Białołęka Warsza-
wa).

Młodzicy z 
brązowym medalem

Janusz Piechna ze swoimi podopiecznymi  
na pamiątkowym zdjęciu

Licytowali w lidze
W niedzielę (24.11) od-

był się w Bielsku koło Płocka I 
zjazd IV ligi okręgowej brydża 
sportowego. W bratobójczym 
boju Piast II wygrał 13,41-
6,59 z Piastem III. W drugich 
spotkaniach Piast II wygrał 
15,77-4,23 z PIK Zajazd OAZA 
Sierpc, a Piast III rozbił Dom 
Technika Seniorzy Płock 17,32-
2,68. Nasze drużyny zajmują 
odpowiednio trzecie i siódme 
miejsce. 

Składy naszych drużyn:

Piast II Feliksów: Krzysztof Pietruszka, Maciej 
Osmolak, Ireneusz Liberadzki , Sławomir Moroz

Piast III Feliksów: Karolina Kupczyk, Kinga Kiraga, 
Piotr Gębski, Radosław Strzelczyk, Tomasz Kopka

Dobre rozdania
W warszawskim LO im. 

Staszica odbyły się Młodzieżo-
we Mistrzostwa Warszawy. 
5.Karolina Kupczyk, Kinga Kiraga (3 miejsce w U-15)
7.Paweł Pęsiek, Piotr Pęsiek
9.Przemysław Nitek, Michał Przybyliński
10.Weronika Pasińska, Marysia Osmolak  
(I miejsce, dziewczęta 16-18 lat)

12.Michał Maszenda, Kacper Kopka
14.Radosław Stzrelczyk, Piotr Gębski

W turnieju juniorów wy-
startowała para Dariusz Olej-
nik, Rafał Maszenda, która za-
jęła drugie miejsce.

BIEGI
Pobiegnij dla Kacpra

KM Aktywni są organizatorami charytatywnego Biegu Mi-
kołajkowego - dla Kacpra. Impreza odbędzie się w Chodakowie, 
w niedzielę 8.12 w Pasażu Duplickiego. Przewidziane są biegi dla 
dzieci ze szkół podstawowych i gimnazjalnych oraz dwa biegi 
Open. Zapisy przyjmowane są do 6.12 (do godz.20.00). Wszelkich 
dodatkowych informacji udziela kierownik biegu Emanuel Zimny 
pod numerem telefonu 697296626.

W dniach 29-30.11 odbyły 
się Otwarte Mistrzostwa War-
szawy w Pływaniu o Puchar 
Prezesa Mokotowskiej Funda-
cji Warszawianka. 8-osobowa 
drużyna sochaczewskiej Dwój-
ki spisała się bardzo dobrze w 
zawodach. Nasze pływaczki i 
pływacy (roczniki 1999, 2001, 
2002) aż siedmiokrotnie stawa-
li na podium. Najwięcej krąż-
ków wypływała Alicja Ulicka, 
która była najszybsza na 50 i 
200 m stylem grzbietowym, a 
na 50 m stylem motylkowym 
zajęła drugie miejsce. Kajetan 
Wilczak tym razem musiał się 

zadowolić dwoma medalami 
-  srebrnym (50 m stylem mo-
tylkowym) i brązowym (200 
m stylem dowolnym). Michał 
Janicki (200 m stylem klasycz-
nym - srebro) i Daniel Gajda 
(200 m stylem grzbietowym) 
uzupełnili swoimi medalami 
klubową kolekcję.

Z postawy pozostałych 
„dwójkowiczów” (Dagma-
ra i Klaudia Cybulskie, Miko-
łaj Komendarek, Maksymilian 
Frankowski) trenerzy też są 
zadowoleni, gdyż cała czwórka 
poprawiła swoje rekordy życio-
we.

Są medale, są życiówki

Sochaczewska Liga Koszykówki

SLK wystartowała
W minioną sobotę (30.11) wystartowała wreszcie Sochaczew-

ska Liga Koszykówki. Pierwsze mecze nie przyniosły spodziewa-
nych emocji, a faworyci wysoko wygrali swoje mecze. W pierw-
szym spotkaniu żyrardowski Last Minute wygrał 64:47 z Socho 
Rockets. Bój pomiędzy ligowymi weteranami wygrali koszykarze 
MS Jobs. Stare Byki musiały przełknąć gorycz porażki prawie 50 
punktami (44:92). W ostatnim meczu pierwszej kolejki Thunder 
Łowicz rozniósł 116:37 młodzież z Air Chopin.
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Szpital chce 
wynajmować za 
kasę blok opera-
cyjny. Bardzo nas 
cieszy operatyw-
ność władz pla-
cówki, które szu-
kają dochodów do 
swojego budżetu, 
gdzie tylko się da. 
Zwłaszcza, że blo-

ki operacyjne są podobno aż trzy. A i 
tak operacje planowe odbywają się pew-
nie głownie na jednym, bo chirurdzy też 
mają swoje tajemnice i nie chcą, aby im 
kolega zza winkla patrzył na ręce. 

Ja leżałem na stole w naszym szpi-
talu dwa razy i zawsze na tym samym. 
Jeden chirurg zaglądał do mojego wnę-
trza przez dziurki... No nie, żeby przez 
te o których myślicie, ale sam sobie wy-
dłubał kilka nowych i przez nie wycią-
gał mi ze środka kamienie, drugi zaś nic 
nie wyciągał i nie zaglądał, tylko odciął 
mi kawałek, też nie tego o czym niektó-
rzy zaraz by pomyśleli, ale podczas całe-
go, długiego zabiegu gwizdał sobie nad 
moją głową różne wesołe melodyjki. 

Wszystko słyszałem, ale nie dlate-
go, że był to zabieg na kasę chorych, kie-
dy anestezjolog zamiast chloroformem 
usypiał kołysanką: Aaaa... kotki dwa...
Ja po prostu byłem znieczulony miej-
scowo. Podobno są tacy, którzy poddają 
znieczuleniu miejscowemu różne części 
ciała, jedni mózg, inni serce...

A słyszeliście, jak podczas intymne-
go kontaktu pielęgniarki z lekarzem na 
nocnym dyżurze ona nagle mówi:

- Pan doktor to chyba anestezjolog?

- Jak siostra zgadła?
- Bo zupełnie nic nie czuję. 
A z tym gwizdaniem podczas ope-

racji to świetna metoda, bo i pacjentowi 
przyjemniej i chirurgowi szybciej leci. 
Trzeba zabić jakoś ten czas, byle oszczę-
dzić chorego. Może tylko szkoda, że me-
lodie te nie są przerywane aktualny-
mi wiadomościami. Chociażby o tym, 
co się dzieje na sąsiednim operacyjnym 
bloku. Można by podjąć jakąś rywali-
zację. Widziałem kiedyś polski film, w 
którym podczas popularnego onegdaj 
Turnieju Miast, rywalizowały ze sobą 
zespoły operacyjne z różnych szpitali, 
wszystko pod okiem publiczności i te-
lewizyjnych kamer. Po zawodach jeden 
chirurg mówi do drugiego: - Dali nam 
takiego grubasa, że gdy ja dopiero prze-
biłem się przez tkankę tłuszczową, to 
inni już kończyli. 

A u nas będzie teraz można wynająć 
sobie blok operacyjny i poćwiczyć rękę... 
na teściowej, bo przecież co drugi Polak 
to lekarz. A i ci bardziej ambitni lekarze 
mogą w wynajętym bloku potrenować, 
żeby nie było potem sytuacji, jak ta, gdy 
pielęgniarka z niepokojem przygląda się 
pacjentowi przywiezionemu na salę po 
operacji.

- Widzę, że jest pan czymś wyraźnie 
zaniepokojony.

- Nooo tak...
- A czym?
- Pewnym słowem chirurga podczas 

operacji.
- Jakim?
- Ups! 

Sławomir Burzyński
slawomirburzynski@spoko.pl

Wtorek,  
26 listopada

 Jak doniosła prasa, przyszło-
roczna inauguracja Pucharu Świata 
w skokach narciarskich miałaby się 
odbywać w Polsce. Mało tego, kon-
kretnie w Warszawie... na Stadionie 
Narodowym! Naprawdę! Podobno 
jest na to realna szansa, bo FIS lubi 
eksperymentować. Jak postawią na 
murawie wysoką skocznię, a dach 
się w jej połowie zamknie i ktoś zgu-
bi klucz, mogą być jaja! Zawodnicy, 
wybijając się z niego, lądować będą aż 
na brzegu Wisły albo w Alejach Wa-
szyngtona.

 TVP odgraża się widzom, że 
będzie musiała emitować reklamy w 
święta, a nawet w Wigilię, bo za mało 
ma na misję z abonamentu. Wcze-
śniej ponoć tego nie było. Najdroż-
sze będą spoty reklamowe przed „M 
jak miłość” - za 30 sek. 88 tys. zł i po 
„Wiadomościach” - prawie 72 tys. zł. 
Po „Wiadomościach”, bo wtedy lu-
dzie długo jeszcze siedzą osłupiali z 
wrażenia. 

Środa,  
27 listopada

 Ciekawa propozycja sieci skle-
pów Biedronka - można było w nich 
kupić oryginalne zabawki. To figur-
ki 12 nieboszczyków, z których każ-
dy miał swoją trumnę i opis jak zgi-
nął. Przypomnijmy, że Biedronka to 
sponsor polskiej drużyny narodowej 
w piłce nożnej. Może to ostrzeżenie 

dla 11 piłkarzy i dwunastego trene-
ra? A o Bońku zapomnieli?

 Wojciech Cejrowski będzie 
miał całkiem nowy program w tele-
wizji Puls. Tytuł: „Najśmieszniejszy 
katolik wśród radykalnych dziwa-
ków”. Ciekawe czy widzowie bardziej 
śmiać się będą, czy dziwić.

Czwartek, 28 listopada 
 Prasa pochyliła się nad stanem 

posiadania i trasami podróży eurode-
putowanej lewicy Joanny Senyszyn. 
Wyszło im, że wartość jej majątku prze-
kracza 4,5 mln złotych, zaś jej ulubione 
miejsca wypadowe to Nigeria, Seszele, 
Madagaskar, Panama, Wyspy Kanaryj-
skie i Meksyk. Może leczy tam gardło?

 Dziennikarze zauważyli, że, po 
awansie, nowa wicepremier oraz mini-
ster infrastruktury i rozwoju Elżbieta 
Bieńkowska, zamiast opijać sukces, poja-
wiła się w Teatrze Narodowym na spek-
taklu „Kotka na gorącym blaszanym da-
chu”. Tyle, że w tej sztuce też dużo się pije.

Piątek, 29 listopada
 Badacze TNS Polska i serwisu 

społecznościowego Nasza Klasa za-
pytali ponad 30 tysięcy Polaków, ja-
kiego typu zajęcia preferują w czasie 
wolnym od pracy. Aż 66 proc. roda-
ków deklaruje siedzenie na kanapie 
przed telewizorem. Czy leży z nami 
pilot? To pytanie jest teraz najważ-
niejsze, bo przebił on nawet kompu-
terową mysz. 
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Blok do wynajęcia

MAŁE PIWO

Radny Ziółkowski pod-
czas ostatniego posiedzenia 
Rady Powiatu postanowił, 
aby zmniejszyć pensję staro-
ście do najmniejszej z moż-
liwych. Złożył więc wniosek 
o ustalenie, jaka to miałaby 
być suma i o przegłosowanie 
jego propozycji. Ostatecznie 
w zamieszaniu jakie powsta-
ło radni głosowali: Czy sta-
rosta powinien mieć stawkę 
najniższą z możliwych? „Za” 
był tylko jeden głos. A ja z 
głupiej ciekawości zastana-
wiam się ile by to było. Głu-
piej, bo i tak starostą raczej 
nigdy nie będę. Ale może 
ktoś wie?

Podczas ostatniego kon-
certu w Hotelu Chopin, na 
scenie było tyle samo wyko-
nawców co słuchaczy. W ten 
sposób w Sochaczewie speł-
niają się idee o powszechności 
sztuki.

Jak donosi kronika po-
licyjna, 26 listopada aż dwie 
panie kierujące autami nie 
ustąpiły pierwszeństwa prze- 
jazdu, powodując zderzenia 
z innymi pojazdami. Jed-
na w „renówce” zmierzyła 
się z volkswagenem trans-
porterem, po czym do szpi-
tala trafił kierowca vw; dru-
ga w volkswagenie poszła na 
całość, wyjeżdżając  na czo-
łowe zderzenie z ciężarów-
ką i w szpitalu wylądowała 
jej pasażerka. Takie despe-
rackie wyczyny mogły się 
zdarzyć tylko w Międzyna-
rodowym Dniu Eliminacji 
Przemocy wobec Kobiet.

KRAJAN

Co z niego  
wyrosło?

Nr 705

Paweł Rozdżestwieński  
- nałogowy organizator rekonstrukcji historycznych

„Ziemia Sochaczewska” nr 47 (1160)

„Echo Powiatu” nr 46 (787)

Tym razem, być może 
z powodu zbyt młodzień-
czego zdjęcia naszego iksa, 
prawidłowej odpowiedzi 
nie było. Chociaż stara-
łem się natchnąć czytelni-
ków, czytelnymi, jak mi się 
wydawało, skojarzeniami, 
jak rewitalizacja misia, czy 
jego trwała ruina. Niestety, 
okazało się, że sochaczew-
ska góra zamkowa, do któ-
rej renowacji przyczynił się 
też nasz bohater, nikomu 
nie kojarzy się z podstarza-
łym pluszowym miśkiem, 
do którego można się przy-
tulić, choć niejeden zapew-
ne wcześniej przytulał się 
do niej, tej góry, nie mogąc 
wstać z nadmiaru uczucia.

Na zdjęciu dzisiejszym, 
jak i sprzed tygodnia, wi-
dzimy przedszkolaka, dziś 
historyka i specjalistę z za-
kresu zabytkoznawstwa i 
konserwatorstwa dziedzic-
twa architektonicznego 
oraz prezesa Stowarzysze-
nia „Nasz Zamek”, Łukasza 

Popowskiego. 
- Słyszeliśmy, że po singieltrackach faktrycznie nieźle czyści.

- Oferta dla partii politycznych?


